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1. BÖLÜM 

MECLĠS GÜNDEMĠ 

 

Gündem No   : 97509404-301.03-6/2                                               Toplantı Tarihi   : 14/06/2023  

Toplantı Yeri : Ġzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No‟lu Hol                            Toplantı Saati    : 18.00             

                          Konak/ĠZMĠR 

                         (Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 

 

 I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

 

 II. ÇEVRE, ġEHĠRCĠLĠK VE ĠKLĠM DEĞĠġĠKLĠĞĠ BAKANLIĞI GENELGESĠ 

DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIġI GÖREVLENDĠRMELERE ĠLĠġKĠN 

BĠLGĠLENDĠRMELER 

 1. BirleĢmiĢ Kentler ve Yerel Yönetimler Örgütü (UCLG) tarafından "Beyond The Obvious 2023 - 

Handle With Care | Culture For Social Wellbeing" (07-09 Haziran 2023) ve "9. Culture Next" Toplantısı 

(10- 11 Haziran 2023) Yunanistan'ın Elefsis Ģehrinde gerçekleĢtirilmiĢtir. "Beyond the Obvious" (BtO), 

BirleĢmiĢ Kentler ve Yerel Yönetimler (UCLG) Kültür Komitesi Avrupa Pilot Kentler Programı'nın bir 

ortağı olmasının yanında; kültür ağları, organizasyonlar, sanatçılar, aktivistler, akademisyenler ve karar 

alıcılardan oluĢan büyük bir Avrupa ağı olan, Avrupa Kültür Eylemi'nin senelik konferansıdır. "Culture 

Next" ise, Ģimdi veya daha önceden Avrupa Kültür BaĢkenti unvanına aday olan Avrupa Ģehirleri 

arasında iĢbirliği ve karĢılıklı desteğe adanmıĢ bir ağdır. Söz konusu toplantılara Akdeniz Akademisi 

ġube Müdürlüğü tarafından UCLG daveti doğrultusunda katılım sağlamıĢtır. Bahse konu toplantı 

kapsamında, Akdeniz Akademisi ġube Müdürü Zekeriya ARABACI ve Genel Koordinatörü Çiçek 

ġadiye TEZER YILDIZ görevlendirilmiĢ olup, 08-11 Haziran 2023 tarihleri arasında görevli-izinli 

sayılıp, 6245 sayılı Harcırah Kanunu kapsamında ulaĢım (havayolu) giderleri, günlük harcırah giderleri, 

Ģehir içi ulaĢım giderleri ve (pasaport harcı, yurt dıĢı çıkıĢ harcı, alan vergisi, seyahat sigortası, vize 

ücretleri, Covid-19 PCR testleri vb.) diğer yasal giderleri Akdeniz Akademisi ġube Müdürlüğü bütçesi 

''5.3.3.3.1. Yurt dıĢı Geçici Görev Yollukları'' harcama kaleminden karĢılanmıĢtır. Sayın Meclis 

Heyeti'nin bilgilerine arz ederim. Mustafa Tunç SOYER Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı. (Kültür ve 

Sanat Dai.BĢk.E.1362008) 

 

 2. Ġspanyanın Barcelona Kentinde 04-07 Haziran 2023 tarihleri arasında düzenlenen UITP Küresel Toplu 

TaĢıma Zirvesine ESHOT Genel Müdürlüğünde görev yapan UlaĢım Takip ve Organizasyon ġube 

Müdürü Süheyla PEHLĠVANOĞLU ABANOZ, Proje GeliĢtirme ve Ġnovasyon ġube Müdürü Nurtaç 

KAÇAMAK ÇĠMEN 03/06/2023 ile 08/06/2023 tarihleri arasında katılım sağlamıĢlardır. Ġlgili 

personellerin ulaĢım (hava yolu ile), konaklama, günlük harcırah giderleri, Ģehir içi ulaĢım giderleri ve 

seyahatle ilgili yapılacak olan tüm yasal giderleri Süheyla PEHLĠVANOĞLU ABANOZ adına UlaĢım 

Planlama Dairesi BaĢkanlığı, Nurtaç KAÇAMAK ÇĠMEN adına ise Strateji GeliĢtirme Dairesi 

BaĢkanlığı YurtdıĢı Geçici Görev Yolluğu Harcama Kaleminden karĢılanmıĢtır. Sayın Meclisimizin 

bilgilerine arz ederim. Mustafa ÖZUSLU Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkan Vekili.(ESHOT–UlaĢım 

Planlama Dai.BĢk.E.143622/E.1401630) 
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 III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Avrupa Konseyi Parlamenterler Meclisi tarafından Ġzmirli gençlerden oluĢan bir grubun 2 gün sürecek 

"Avrupa Konseyi - Strazburg (Fransa) Ziyareti"nde harcanmak üzere Belediyemize gönderilen toplam 

20.000 Avro'luk para ödülünün kabul edilmesi; 10 - 11 Ekim 2023 tarihlerinde DıĢ ĠliĢkiler ve Turizm 

Dairesi BaĢkanlığı AB Hibe Projeleri ġube Müdürlüğünde görevli GülĢen BALCI,  Kübra ÇAKAR,  

Sosyal Projeler Dairesi BaĢkanlığı Gençlik ÇalıĢmaları ve Sosyal Projeler ġube Müdürlüğünde görevli 

Cenk ÖZ isimli personel ile Alper KURUDERE (Ġzmir Gençlik Belediyesi), BarıĢ AZAR (Gençlik 

Organizasyonları Forumu-GoFor), Burcu SAYIN (Pancar Derneği), Buketnur SÜSLÜ (Ġzmir Kent 

Konseyi Gençlik Meclisi), Ġsmail Ferhat KAPLAN (Ġzmir Kent Konseyi Gençlik Meclisi), Cem 

PEKBALIKÇI (Romanlar Gençlik Eğitim Kültür ve YardımlaĢma Derneği), Damla CEYHAN (Sağlıkta 

Genç YaklaĢımlar Derneği), Fulya YOLDAġ (Toplum Gönüllüleri Vakfı), Furkan HERGÜL (Cosmos 

Derneği), Özlem ACAR (Pi Gençlik Derneği), Rumeysa ġĠRĠN (Sürdürebilir Kalkınma ve GiriĢimcilik 

Derneği), Yelda TEKĠN (Salt Gençlik Derneği), Zeynep PAYZANOĞLU (Ġzmir Planlama Ajansı) isimli 

kiĢilerin Strazburg (Fransa) ziyaretlerinin gerçekleĢtirilmesi; söz konusu personelin 09-12 Ekim 2023 

tarihleri arasında görevli-izinli sayılmaları; seyahate katılacak olan personel ve sivil toplum kuruluĢu 

mensuplarının ülkeler arası ulaĢım giderleri (Strazburg'a eriĢim için mutat ulaĢım imkânları içinden 

doğrudan veya Stuttgart (Almanya) üzerinden havayolu ve tren/otobüs) giderleri, konaklama giderleri, 

iaĢe giderleri, Ģehir içi ulaĢım giderleri (tren, otobüs), yurtdıĢı çıkıĢ harcı, alan vergisi, seyahat sigortası, 

pasaport harcı, vize ücretleri, müzelere giriĢ ücretleri, diğer yasal giderlerin Avrupa Konseyi 

Parlamenterler Meclisi tarafından verilen para ödülünün yatırıldığı Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 

BaĢkanlığı TR52 0001 5804 8000 9397 29 iban no'lu hesabından karĢılanması hususlarının görüĢülmesi. 

(DıĢ ĠliĢkiler ve Turizm Dai.BĢk.E.1393434) 

 

 2. Belediyemiz Zabıta Dairesi BaĢkanlığı tarafından hazırlanan “Zabıta Dairesi BaĢkanlığı ÇalıĢma Usul 

ve Esasları Hakkında Yönetmelik Taslağının” görüĢülmesi. (Zabıta Dai.BĢk.E.1399802) 

 

 3. Belediyemiz DıĢ ĠliĢkiler ve Turizm Dairesi BaĢkanlığının 09/06/2023 tarihli ve 1394928 sayılı 

Yazısında konu; Konak ilçesi, Güzelyurt Mahallesinde bulunan Havra Sokağı civarında düzenlenecek 

olan meydana “Moris Bencuya Havralar” isminin verilmesi talebinin görüĢülmesi. (Harita ve Cbs  

Dai.BĢk.E.1400608) 

 

 4. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Sosyal Projeler Dairesi BaĢkanlığı Meslek Fabrikası ġube Müdürlüğü 

bünyesinde teknoloji ve inovasyon alanında çalıĢmalarını yürüten Tarihi Havagazı Gençlik YerleĢkesinde 

hizmet veren FikrimĠZ Birimi Ġzmir‟in sosyal giriĢimcilik ekosisteminin güçlendirilmesine yönelik 

çalıĢmalar kapsamında Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ile YaĢar Üniversitesi arasında imzalanmak üzere 

hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün imzalanması için 

BüyükĢehir Belediye BaĢkanına yetki verilmesi hususlarının görüĢülmesi. (Sosyal Projeler 

Dai.BĢk.E.1391197) 

 

 5. Özel ihtiyaç sahibi grupların temel haklar ve hizmetler konusunda farkındalığını artırmayı ve fiziksel, 

ruhsal ve sosyal anlamda güçlenmelerinin sağlanması; ayrıca gençlerin güçlendirilmesi, toplumsal 

cinsiyet eĢitliği, toplumsal cinsiyete dayalı her türlü Ģiddetin sona erdirilmesi, kadın, üreme, ergen ve 

gençlik sağlığı ve nüfus dinamikleri konularında, Sürdürülebilir Kalkınma Hedefleri doğrultusunda, 

belediye hizmetlerinin geliĢtirilmesini, yerel politika ve eylem planlarının güçlendirilmesini taraflar 

arasındaki iĢ birliğini tanımlamak ve tarafların sorumluluklarını belirlemek amacıyla Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi ile BirleĢmiĢ Milletler Nüfus Fonu arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde 

yer alan Mutabakat Metninin kabulü ile söz konusu Mutabakat Metninin imzalanması için BüyükĢehir 

Belediye BaĢkanı Mustafa Tunç SOYER‟e yetki verilmesi hususlarının görüĢülmesi. (Sosyal Projeler 

Dai.BĢk.E.1390800) 

 

 

 

 6. Uluslararası Urla Toprak Sahne Tiyatro Festivali projesi kapsamında, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ile 
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Uluslararası Tiyatrolar Derneği arasındaki imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan 

Protokolün görüĢülmesi. (Kültür ve Sanat Dai.BĢk.E.1398397) 

 

 7. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Ġzmirim Kart Yönetmeliğinde yer alan “KiĢiselleĢtirilmiĢ Ġndirimli 

Ġzmirim Kart Türleri/Öğrenci Kartı” baĢlıklı 20. Maddesinin 1. Cümlesinin “14/06/1973 tarih ve 1739 

Sayılı Milli Eğitim Temel Kanunu uyarınca eğitim ve öğrenim gören öğrencilere şehir içi toplu ulaşım 

hizmetinden indirimli olarak faydalanır. 1739 Sayılı Milli Eğitim Temel Kanununun 18. Maddesinde 

tanımlanan örgün ve yaygın eğitim kapsamında eğitim görmekte olan öğrencilerin 26 yaşından gün 

almamış olma şartıyla öğrenci tarifesinden yararlandırılması şeklinde, 26 yaşından gün almış 

öğrenciler için ise öğrencilik haklarının devam etmesi durumunda öğretmen ve 60 yaş için belirlenen 

tarifeden faydalanmaları şeklinde uygulanır.” ġeklinde değiĢtirilmesi ve aynı maddenin a ve b 

bentlerinin ise aynı kalması hususunun görüĢülmesi. (UlaĢım Dai.BĢk.1397456) 

 

 8. 04-07 Mayıs 2023 tarihleri arasında Judo branĢında Bulgaristan'da düzenlenen ''Büyükler ĠĢitme 

Engelliler Avrupa Kupası'' müsabakalarında 3. olan Yusuf ÇELĠK' e ve 20-21 Mayıs tarihleri arasında 

Judo branĢında Bosna Hersek' te düzenlenen ''Büyükler Avrupa Kupası'' müsabakalarında 3. olan 

Abdullah Berkin ÖZCAN' a 1' er adet Ata Altın karĢılığı olan Türk Lirasının ödül olarak verilmesi için  

Gençlik ve Spor ġube Müdürlüğünün Ödül, Ġkramiye ve Benzeri Ödemeler Bütçe kodundan 

karĢılanması hususunun görüĢülmesi. (Gençlik ve Spor Hizmetleri Dai.BĢk.E.1397735) 

 

 9. Gaziemir Belediye Meclisinin; Gaziemir Belediyesi Fen ĠĢleri Müdürlüğü Yol ve Altyapı Denetim 

Birimi KuruluĢ, Görev ve ÇalıĢma Usulleri Uygulama Yönetmeliği ile yol kaplama malzemeleri temini 

ve iĢçilik uygulamalarının piyasa rayiçlerinde 2023 yılı içerisinde de değiĢimler yaĢandığından, Ücret 

Tarifesinde yer alan; Asfalt Kaplama (12 cm) 636,68-TL (2023), Kilit Parke Kaplama 228,91-TL (2023) 

Bedeller; Asfalt Kaplama (12 cm) 973,88-TL (2023 revize), Kilit Parke Kaplama 251,28-TL (2023 

revize) Ģeklinde belirtilen Ücret Tarife Cetvelinin (EK-4) revize edilmesi ve Ücret Tarifesinin önerge 

ekindeki tablolarda belirtildiği Ģekilde uygulanmasına yönelik, 05/06/2023 tarihli ve 44 sayılı Kararının 

görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1397933) 

 

 10. Bergama Belediye Meclisinin; Bergama Belediyesinin elektrikli araç Ģarj istasyonu 2023 Mali Yılı ĠĢ 

Yeri Açma ve ÇalıĢma Ruhsatı Tetkik ve Kontrol Ücretinin her ünite için 50.000,00-TL olarak 

belirlenmesine yönelik, 01/06/2023 tarihli ve 23/70 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar 

Dai.BĢk.E.1400000) 

 

 11. Bergama Belediye Meclisinin; Bergama Belediyesinin önerge ekindeki tabloda adı geçen 

müdürlüklerine 2023 Yılı Bütçesindeki ve önerge ekinde yer alan tabloda belirtilen fonksiyonel, 

ekonomik kodlarına tabloda belirtilen tutarlar kadar ek ödenek verilmesine yönelik, 01/06/2023 tarihli ve 

23/78 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1400291) 

 

 12. “20.00 m‟lik TaĢıt Yolu‟na” isabet eden, Bayraklı ilçesi, Osmangazi Mahallesi 238 ada, 88 parselin 

kısmen kamulaĢtırma iĢlemlerinin yapılabilmesi için, Belediyemizin 2020-2025 yıllarını kapsayan 10. 

BeĢ Yıllık Ġmar Programına Ek olarak alınması ile daha önce Belediye Meclisimizce alınan 05.1562 

sayılı Kararının iptal edilmesi hususlarının görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1398118) 

 

 13. ÖdemiĢ Güney Kesimi 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı Revizyonu ve Plan Raporu. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1396244) 

 

 14. Balçova ilçesi, Çetin Emeç ve Eğitim Mahallelerinde bulunan, 1/5000 ölçekli Çamlıkküme Nazım 

Ġmar Planı Revizyonu DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1399393) 

 

 15. ÖdemiĢ Belediye Meclisinin 06/02/2023 tarihli ve 16 sayılı Kararı ile uygun görülen; Güney Çevre 

Yoluna (Güney Kesim) yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı Revizyonu önerisi. 

(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1398116) 
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 16. Balçova Belediye Meclisinin 05/06/2023 tarihli ve 32 sayılı Kararı ile uygun görülen; Çetin Emeç ve 

Eğitim Mahallelerinde bulunan, Çamlıkküme 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı Revizyonu 

DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1399433) 

 

 17. ÇeĢme Belediye Meclisinin 06/06/2023 tarihli ve 8-77 sayılı Kararı ile uygun görülen; Reisdere 

Mahallesi sınırları içerisinde 8427 ada, 1 parselin doğusu ve 7238 ada, 5 parselin güneyinde Park Alanı 

kullanım kararında yer alan Yel Değirmeni ve koruma alanı sınırına iliĢkin Ġzmir I No‟lu Kültür ve 

Tabiat Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı doğrultusunda hazırlanan, Ġzmir ili, ÇeĢme ilçesi, 

Reisdere Mahallesi tescilli Yel Değirmeninin ve Koruma Alanının iĢlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu 

kapsamında iĢlem yapılmak üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1398375) 

 

 18. ÇeĢme Belediye Meclisinin 06/06/2023 tarihli ve 8-78 sayılı Kararı ile uygun görülen, Çiftlik 

Mahallesi, 7620 ada, 2 parselin Emsal:0.70, Yençok: Proje Gereği yapılaĢma koĢullu "Kapalı Spor Tesis 

Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1401453) 

 

 IV. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. KemalpaĢa ilçesi, Ören Merkez YerleĢimi 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı önerisinin oyçokluğu ile 

uygun bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1299237) 

 

 2. Emlak Yönetimi Dairesi BaĢkanlığının 11/04/2023 tarihli ve 1132079 sayılı Yazısı eki liste ile iletilen, 

Belediyemizce projelendirilen "Melez Rekreasyon Alanı" kapsamında; yürürlükteki 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planında "Rekreasyon Alanı, 12 m‟lik TaĢıt Yolu ve 7 m‟lik Yaya Yolu" kullanım 

kararlarına isabet eden; Konak ilçesi GürçeĢme Mahallesi, 577 ada 222 ve 223 parseller, 579 ada 357, 

358, 359, 360, 361 ve 393 parseller, 576 ada 396 ve 399 parseller ile Buca ilçesi, Sakarya Mahallesi, 

38202 ada 19 parsel, 38201 ada 5 ve 6 parseller, 38206 ada 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 ve 8 parseller, 38207 ada 1 

parselin ve zemin üstü taĢınmazların kamulaĢtırma iĢlemlerine baĢlanacağından Belediyemizin 2020-

2025 yıllarını kapsayan 10. BeĢ Yıllık Ġmar Programına Ek olarak alınmasının oyçokluğu ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1303621) 

 

 3. Deprem felaketinden etkilenen kiĢilerin "Adalete eriĢimine yönelik hukuksal yolları güçlendirme ve 

adli yardıma eriĢimi" amacıyla Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi BaĢkanlığı ile Ġzmir Barosu BaĢkanlığı 

arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu 

Protokolün imzalanması için Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı Mustafa Tunç SOYER‟e yetki 

verilmesi hususlarının oyçokluğu ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Deprem ve 

Afet Komisyonları Raporu. (Sosyal Projeler Dai.BĢk.E.1331079) 

 

 4. Ġzmir Ġl EDS Komisyonu tarafından 05/05/2023 tarihli toplantıda alınan kararlar doğrultusunda EDS 

kurulum sürecine iliĢkin ĠçiĢleri Bakanlığı Emniyet Genel Müdürlüğü EDS Komisyonunun onayı 

sonrasında, Valilik, Emniyet Müdürlüğü ve Resmi Kurumlar ile BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığımız 

arasında yapılması planlanan Protokolün imzalanması için EDS Ön Protokolün imzalanması için Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi BaĢkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesine, 2918 sayılı Karayolları Trafik 

Kanununun Ek-16 maddesinde belirtilen hüküm gereğince hasılat paylaĢımı doğrultusunda yapılabilmesi 

için 2886 sayılı Devlet Ġhale Kanununun 11, 13 ve diğer sair maddeleri uyarınca Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi Meclisi tarafından bedelsiz olarak yaptırılması ve iĢletilmesine iliĢkin olarak hasılat 

paylaĢımlı Ģekilde 2886 sayılı Devlet Ġhale Kanunu ve 2918 sayılı Karayolları Trafik Kanunu ek 16. 

madde uyarınca gerçekleĢtirilmesi konusunun görüĢülerek karara bağlanması, 18/11/2016 tarihinde 

yürürlüğe giren "2918 Sayılı karayolları Trafik Kanununun Ek 16. Maddesinin Uygulanmasına ĠliĢkin 

Usul ve Esaslar" doğrultusunda Ön Protokolün imzası ve Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclisinin 2886 

sayılı Devlet Ġhale Kanunundaki hükümler çerçevesinde hasılat paylaĢımı bedelsiz olarak yapılabilmesi 

için EDS teknik Ģartnamesinin hazırlanarak 2886 sayılı Kanunun 13. maddesi uyarınca Belediye 
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Encümenine havale edilmesi, 29/08/2014 tarihinde sözleĢmesi imzalanan “Tam Adaptif Trafik Yönetim, 

Denetim ve Bilgilendirme Sistemi Yapılması ĠĢi”nin EDS sistemi hariç diğer iĢlerinin, 18/11/2016 

tarihinde yürürlüğe giren "2918 Sayılı Karayolları Trafik Kanununun Ek 16. Maddesinin Uygulanmasına 

ĠliĢkin Usul ve Esaslar" kapsamında yapılan değiĢiklilerde dikkate alınarak, trafik sisteminin 

düzenlenmesinde ve veri-bilgi sağlanmasında temel yönetim modeli olacak Ģekilde değerlendirilmesi, 

tüm bu süreçlerin seçim tarihi sonrasına 6 ay eklenecek Ģekilde 16 ay süre ile gerçekleĢtirilmesi 

hususlarının oyçokluğu ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Hukuk – UlaĢım Komisyonları 

Raporu. (UlaĢım Dai.BĢk.E.1338930) 

 

 5. Ülke içerisinde dengeli bir fiyat politikası gütmek ve fiyat tarifelerinin tek tipleĢtirilmesi adına; Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi ''2023 Mali Yılı Gelir Tarife Cetveli'' ücretleri, enflasyon oranında revize edilmiĢ 

olup; bu kapsamda ilgili yönergeler doğrultusunda; ticari araç gruplarına düzenlenen ''ÇalıĢma Ġzin 

Belgesi (Ruhsat)'' ve ''Güzergah Ġzin Belgesi'' ile diğer belge baĢvurularında tahsil edilecek ücretlerin, 

önerge ekinde yer alan tarife cetvelinde teklif edilen tutarlar üzerinden tahsil edilebilmesi hususunun 

değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – UlaĢım Komisyonları Raporu. 

(UlaĢım Dai. BĢk. E.1293840) 

 

 6. KarĢıyaka Belediye Meclisinin;  KarĢıyaka Belediyesi 2023 Mali Yılı Bütçesi ekindeki Katı Atık 

Toplama Bedellerinin değiĢtirilerek, tarife miktarlarında önerge ekinde yer alan tabloda belirtildiği 

Ģekilde artıĢ yapılmasına yönelik 05/06/2023 tarihli ve 124 sayılı Kararının oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1389660) 

 

 7. Selçuk Belediye Meclisinin; 2023 Mali Yılı Tarife Cetveline yönelik önergede yer alan hususlara 

iliĢkin 07/06/2023 tarihli ve 2023-95 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve 

Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1394798) 

 

 8. Ġzmirdeniz Projesi (1. Bölge) MaviĢehir-Alaybey kıyı kesimine iliĢkin hazırlanan 1/5000 ölçekli 

Nazım Ġmar Planı ile 1/1000 ölçekli Revizyon ve Ġlave Uygulama Ġmar Planı Çevre, ġehircilik ve Ġklim 

DeğiĢikliği Bakanlığınca onaylanmıĢ ve 14/12/2022-12/01/2022 tarihleri arasında otuz gün süre ile Ġzmir 

Valiliği (Çevre, ġehircilik ve Ġklim DeğiĢikliği Ġl Müdürlüğü) tarafından askıya çıkarılmıĢ olup; bu 

kapsamda Çevre, ġehircilik ve Ġklim DeğiĢikliği Bakanlığının 25/01/2023 tarihli ve 5606524 sayılı 

yazısı ile tarafımıza iletilen Ġzmir ĠnĢaat Emlak Bölge BaĢkanlığı, Ġzmir Ġl Tarım ve Orman Müdürlüğü, 

KarĢıyaka Belediye BaĢkanlığı, Türkiye Yelken Federasyonu, KarĢıyaka Spor Kulübü ve ġemikler, Yalı, 

Örnekköy, Demirköprü, Emek, Ġmbatlı Su Ürünleri Kooperatifi tarafından yapılmıĢ olan itirazların 

oybirliği ile kısmen uygun bulunduğuna, kısmen uygun bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1385943) 

 

 9. Belediye Meclisimizin 14/02/2023 tarihli ve 05.195 sayılı Kararı ile uygun görülerek 31/03/2023 – 

02/05/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Karabağlar ilçesi, Peker, Ġhsan Alyanak ve Abdi Ġpekçi 

Mahallelerini kapsayan, batıda ve güneyde Karabağlar ilçesi 540 ha'lık 1-A no'lu Riskli Alan sınırı, 

doğuda Sırrı Atalay Caddesi, kuzeyde 4240 ve 4951 Sokak ile sınırlanan yaklaĢık 113 ha'lık alanda 

hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planına, imar planındaki kullanım kararlarının yeniden 

değerlendirilmesi talebiyle önerge eki listede yer alan 14 adet dilekçe ile yapılan itirazların oybirliği ile 

uygun bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık – Kentsel DönüĢüm Komisyonları Raporu. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1335704) 

 

 10. Yürürlükteki 1/25000 ölçekli Ġzmir BüyükĢehir Bütünü Çevre Düzeni Planı'nda "Depolama Alanı" 

ile "Büyük Alan Kullanımı Gerektiren Kamu KuruluĢ Alanları" kullanımlarında ve "3. Derece 

Arkeolojik Sit Alanı"nda kalan Aliağa Ġlçesi, Samurlu ve Siteler Mahalleleri sınırları içerisindeki 

yaklaĢık 19 ha.'lık alanın, "Liman ve Liman Geri Hizmet Alanı" ve "Büyük Alan Kullanımı Gerektiren 

Kamu KuruluĢ Alanları" ile bir kısmının "1. Derece Arkeolojik Sit Alanı" olarak belirlenmesine yönelik 

plan müellifince hazırlanan 1/25000 ölçekli Ġzmir BüyükĢehir Bütünü Çevre Düzeni Planı DeğiĢikliği 

önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1338883) 
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 11. Bayraklı ilçesi, Bayraklı Mahallesine yönelik 1/5000 ölçekli Bayraklı Höyüğü (Symrna) Koruma 

Amaçlı Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi Belediye Meclisimizin 15/03/2023 tarihli ve 05.312 sayılı 

Kararı ile kabul edilerek, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında 

değerlendirilmek üzere Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kuruluna gönderilmiĢ ve söz 

konusu Kurul Kararı doğrultusunda yeniden hazırlanan, 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım Ġmar 

Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu 

Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1389472) 

 

 12. Çiğli Belediyesinin 21/02/2023 tarihli ve 464/2401 sayılı yazısı ile BüyükĢehir Belediye 

BaĢkanlığımıza sunulan; 1. Bölge 1/5000 ölçekli Harmandalı Nazım Ġmar Planı önerisinin değiĢiklikle 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1260044) 

 

 13. KemalpaĢa ilçesi, Halilbeyli, Gökçeyurt ve YeĢilyurt Mahalle sınırları içerisinde, yürürlükteki 

1/25000 ölçekli Ġzmir BüyükĢehir Bütünü Çevre Düzeni Planında yer alan "Bölgesel Tarım/ Hayvancılık 

Ġhtisas Alanı" plan kararı doğrultusunda yaklaĢık 1050 hektarlık alanda hazırlanan Halilbeyli Tarım ve 

Hayvancılık Ġhtisas Alanı 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı ve Plan Açıklama Raporunun oybirliği ile 

uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1290945) 

 

 14. Kyme-Bozhöyük 1.ve 3.Derece Arkeolojik Sit Alanları Koruma Amaçlı Ġmar Planı Ġlave ve 

Revizyonu kapsamında güncellenen Kurum görüĢlerinin (Orman Sınırları, Devlet Demiryolları ve 

Akaryakıt Boru Hattı) plana aktarılmasına yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım 

Ġmar Planı Ġlave ve Revizyonu DeğiĢikliği önerisi ve Aliağa Belediye Meclisinin 07/03/2023 tarihli ve 

66 sayılı Kararı ile uygun görülen 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama Ġmar Planı Ġlave ve 

Revizyonu DeğiĢikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu 

doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar 

ve Bayındırlık Komisyonu Raporu.  (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1383595) 

 

 15. ĠZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda; Karabağlar ilçesi, Bozyaka Mahallesi, 3471 ada, 

95, 428, 429 ve 431 parsellerin bir kısmında yer alan "Belediye Hizmet Alanı (Ġtfaiye - Ġdari Tesisler - Su 

Deposu)" kullanımının "Belediye Hizmet Alanı (Ġtfaiye - Ġdari Tesisler - Su Deposu - Atıksu Arıtma 

Tesisi)" olarak düzenlenmesine iliĢkin hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik 

önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1391167) 

 

 16. Konak Belediye Meclisinin 02/05/2022 tarihli ve 222 sayılı Kararı ile uygun görülen, 2. 

Süleymaniye Mahallesi 130 ada, 41 parselin KAKS:1.20 Yençok: 4 Kat yapılaĢma koĢullu Ortaokul 

Alanı olarak belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1380894) 

 

 17. Konak Belediye Meclisinin 05/06/2023 tarihli ve 118 sayılı Kararı ile uygun görülen; Mimar Sinan 

Mahallesi, 1823 ada, 17 parsele iliĢkin Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 

Kararı doğrultusunda yeniden düzenlenerek hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı önerisinin; 

2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna 

iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar 

ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1395405) 

 

 18. Konak Belediye Meclisinin 02/05/2023 tarihli ve 88 sayılı Kararı ile uygun görülen; Umurbey 

Mahallesi, 3535 ada 1, 5, 6 ve 7 parsellerin tescil gösterimlerinin iĢlenmesine, 7 parselin plan kararının 

belirlenmesine ve Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararları 

doğrultusunda tescilli parsellerin koruma alanı sınırlarının iĢlenmesine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu 
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doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar 

ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1385401) 

 

 19. Bayraklı ilçesi, Bayraklı Mahallesine yönelik 1/1000 ölçekli Bayraklı Höyüğü (Symrna) Koruma 

Amaçlı Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi Belediye Meclisimizin 15/03/2023 tarihli ve 05.313 

sayılı Kararı ile kabul edilerek, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında 

değerlendirilmek üzere Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kuruluna gönderilmiĢ ve söz 

konusu Kurul Kararı doğrultusunda yeniden hazırlanan, 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama Ġmar 

Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu 

Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1389505) 

 

 20. Çiğli Belediye Meclisinin 05/01/2023 tarihli ve 05/06 sayılı Kararı ile uygun görülen; 1. Bölge 

1/1000 ölçekli Harmandalı Uygulama Ġmar Planı önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1260063) 

 

 21. Konak Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 53/2023 sayılı Kararı ile uygun görülen; Pazaryeri 

Mahallesi, 1565 ada 2 parselin bahçe duvarında yer alan Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma 

Bölge Kurulunun Kararı ile tescillenen çeĢmenin imar planına iĢlenmesine iliĢkin 1/1000 ölçekli 

Koruma Amaçlı Revizyon Ġmar Planı DeğiĢikliği ve 1/500 ölçekli YerleĢim Planı DeğiĢikliği 

önerilerinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge 

Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu 

Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1390589) 

 

 22. Urla Belediye BaĢkanlığının 03/05/2023 tarihli ve E-96893 sayılı Yazısı ve ekleri ile Belediyemize 

iletilen; Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı doğrultusunda, Yeni 

Mahallesi, 167 ada, 30 parselin "Tescilli Yapı" gösteriminin kaldırılarak "Aynen Korunan Konutlar" 

olarak planlanmasına yönelik hazırlanan, 1/500 ve 1/1000 ölçekli Urla Kentsel Sit ve Etkileme GeçiĢ 

Alanı Koruma Amaçlı Ġmar Planı DeğiĢikliğinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma 

Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1371274) 

 

 V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 

 VI. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

 

 VII. ÜÇÜNCÜ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

 

  

 

 

2. BÖLÜM 

     2023 YILI HAZĠRAN AYI II. BĠRLEġĠMĠ TOPLANTI TUTANAĞI 

 

Tutanak No   : 97509404-301.04-6/2                                       Toplantı Tarihi   : 14/06/2023  

Toplantı Yeri : Ġzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No‟lu Hol                   Toplantı Saati     : 18.00             

                          Konak/ĠZMĠR 

                         (Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 

 

TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan 

KALMAZ, Ġlhan DAL, Fikret AKTAġ, Mümtaz RODOS, Ceyhan KAYHAN, Ġbrahim UlaĢ 

POLAT, Bahar GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Abdül BATUR, Ali Emrah KARAMUSTAFAOĞLU, 

ġamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker GÜNEġ, Saadet ÇAĞLIN, 

Mehmet Atilla BAYSAK, Birgül SURAL ÜNER, Murat AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AġIK, Ġsmail 
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SARI, YeĢim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, Ġrfan ÖNAL, Cindi Can POLAT, Selim Utku 

GÜMRÜKÇÜ, Ali Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, , Deniz BEKTAġ, Ömer 

ġENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla ĠLGĠ AKKAġ, Sultan ĠPEKLĠ AKSOY, Ali YILMAZ, Çağlar 

GÜLEZ, Ġbrahim ÖZKARA, Necati KIRMAZ, Ġzel ZENGĠNOBUZ, Ġlhan ÖZKÖSE, Emin 

AKSOY, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Mehmet 

TÜRKMEN, Muharrem BAYRAKTAR, Oğuzhan ÖZġAHĠN, Musa ÖZCAN, Halil 

ÇULHAOĞLU, Mehmet Onur BaĢar ÜÇKAN, ġerif SÜRÜCÜ, Murat CĠHAN, Bülent KÖKLÜ, 

Onur YĠĞĠT, Dolunay BAYER, Ġbrahim Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Fikriye ARSLAN, Ayhan 

KAYA, Hüsniye YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars 

YILDIRIM, Fayıka ÖNER, ġükrü SÜREROĞLU, RaĢit DĠRĠM, Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özan 

PARLAR, Zeynep Ferda DEMĠRBAġ, Kazım ÇAM, Feridun YILMAZLAR, Refik SÜREN, 

Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVĠL, Ġsa NEZĠR, Mustafa Alper GÜLDALI, Fırat EROĞLU, 

Selma KISA, Fatih TAġTAN, Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKĠN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür 

HIZAL, Osman SAĞLAM, Hüsnü BOZTEPE, Göksel DĠNÇER, Yusuf DEMĠRCĠOĞLU, Ali 

GÖNEN, Murat ÖNCEL, Metin YAġAR, Çile ÖZKUL, AĢkın UYAR, AyĢegül DURAN TÜRKER, 

Mümin BAYRAM, Mehmet PINAR, Erhan ÇALIġKAN, BarıĢ BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Erol 

ÇOMAK, Ümit CĠNGÖZ, Ġsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN, Sema YEġĠLÇĠMEN,  Hakan 

ERTANE, Fikret MISIRLI, Kemal SEVĠNÇ, Halil AKBULUT, Sedat SARI, Salih Atakan DURAN, 

Halil Doğukan EROĞLU, Hakan ġĠMġEK, Turgut PINAR, Nezih ÖZUYAR, Hasan ÜNAL, 

Alpaslan KOPARAL 

 

TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Muhittin 

SELVĠTOPU, Mustafa ġafak BARAN, Mustafa ĠDUĞ, Yahya YILDIZ, Cemil TUGAY, Serdar 

SANDAL, Sabahattin UÇAR, Mithat TEKĠN, Halil ARDA, Mehmet ERĠġ, Rıdvan 

KARAKAYALI, Ali BOR, Erkan ÖZKAN (Menderes Belediye BaĢkan Vekili), Mustafa 

KAYALAR, Fatma EKĠCĠOĞLU, Gürsel RÜZGAR, Fatma ÇALKAYA, Ufuk YÖRÜK, Seda 

ÖZTÜRE, Ġsmet ORHAN, Ertan CERTEL, Ali ENGĠN, Adil KIRGÖZ, Ġsmail YETĠġKĠN, 

Muammer Ekrem ORAN, Filiz CERĠTOĞLU SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Hasan UYSAL, 

Fatih GÜRBÜZ, Özdem Mustafa ĠNCE, Ahmet ĠNANLI, Ruhi SELEK, Ġlkay GĠRGĠN 

ERDOĞAN, Alpaslan BĠLEN, Raife KARABATAK, Özgür Erman ÇAĞLAR, Aydın PEHLĠVAN 

(Menemen Belediye BaĢkan Vekili), ġevket HASIRCI, Galip ATAR, Okan BĠLDĠRĠCĠ, Hakan 

KOġTU, Orçun ERSEZGĠN, AyĢegül ALTUĞ, Ali AYYILDIZ, Saliha ÖZÇINAR, Uğur 

DEMĠREZEN, Sadık DOĞRUER, Ġlhan AVCI, Tarkan Fikret ÇALIK, Cüneyt UMUTLU, Serkan 

ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Serdar AKSOY, Murtaza DAYANÇ (Urla Belediye BaĢkan 

Vekili) 

 

 

(ĠZMĠR BÜYÜKġEHĠR BELEDĠYESĠNĠN MAYIS AYINDA YAPTIĞI                        

FAALĠYETLERĠYLE ĠLGĠLĠ VĠDEO GÖSTERĠMĠ YAPILDI.) 

 

 

I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

MECLĠS BAġKANI: Değerli Meclis Üyeleri, 2023 Yılı Haziran Ayı Olağan Toplantısının                       

II. BirleĢimini açıyorum. Toplantı yeter sayımız mevcuttur. ġimdi bir bilgilendirmemiz var; ama o 

bilgilendirmeye geçmeden önce Sayın Grup BaĢkan Vekillerine kısa olmak üzere söz vereceğim. 

Sayın AYDIN buyurun. 

MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyeleri, hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

Pazartesi günkü yaĢanan tartıĢmalar sırasında, Meclis‟teki görüĢmeler sırasında maalesef hiç de 

istemediğimiz görüntü ve durumlarla karĢılaĢtık. O gün de söyledim; ne olursa olsun daha fazla 

tahammül ederek, daha fazla dinleyerek, daha fazla karĢılıklı olarak ama birbirimize saygı 

göstererek, tartıĢmaları Ġzmir Halkına yaraĢır Ģekilde sürdürmek zorundayız. Cumhuriyet Halk 

Partisi Grubu olarak bundan sonraki çalıĢmalarda da, Meclisin bundan sonraki çalıĢmalarında da 

sözümüzü daha doğru Ģekilde dile getirmek, karĢılıklı saygıyı daha fazla talep etmek ve yerine 

getirmek üzerinde bir tavrımız olacak. Bu vesileyle pazartesi dile getirdiğim gibi bir kez daha 
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pazartesi günü meydana gelen tartıĢmalar, olaylar vesaire konusunda Ġzmir Halkına izlemek 

durumunda bıraktığımız görüntülerden ve durumdan dolayı Grup adına tekrar özür diliyorum, 

teĢekkür ederim. (1 dakika 7 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki Sayın AYDIN‟a teĢekkür ederim. Sayın HIZAL, buyurun efendim.  

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan, Çok Kıymetli Meclis Üyesi ArkadaĢlarım hepinizi tekrar saygıyla 

selamlıyorum. Ben de Sayın AYDIN‟ın dile getirdiği gibi pazartesi günü yaĢanan o talihsiz 

hadiselerden dolayı öncelikle Grubum adına hem Meclis Heyetinden, hem Ġzmirlilerden içtenlikle 

özür diliyorum. Tabii burada her Gruptaki Meclis Üyesi ArkadaĢımız iktidarıyla, muhalefetiyle 

Ġzmir‟in ve Ġzmirlilerin menfaati için burada bulunduklarının farkındayız. Dönem dönem farklı 

düĢünmemizden kaynaklanan birtakım tartıĢmalar elbette ki yaĢanıyor. Ama biz hiçbir Meclis Üyesi 

ArkadaĢımızın ister bizim grup mensubu olsun, ister diğer gruptaki Meclis Üyesi ArkadaĢlarımız 

olsun, hiçbir Meclis Üyesi ArkadaĢımızın elbette ki zarar görmesini, elbette ki bir Ģekilde 

üzülmesini istemeyiz. O gün tabii an‟ın vermiĢ olduğu birtakım, heyecan diyeceğim ama stresten 

kaynaklanan istenmeyen görüntüler yaĢandı. Burada tabii elbette ki bir Meclis Üyesi ArkadaĢımıza 

zarar vermek kastıyla yapılmıĢ bir durum söz konusu değil. Tamamen o kargaĢanın engellenmesi 

amacıyla yapılmıĢ bir davranıĢtı. Bu vesileyle tüm Ġzmirlilerden bu görüntüyle karĢılaĢtıkları için 

tekrar Grubum adına özürlerimi bildirir, saygılar sunarım. (1 dakika 49 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL‟a teĢekkür ederim. Milliyetçi Hareket Partisinden bugün Sayın 

Hakan ġĠMġEK var, buyurun Hakan Bey.  

HAKAN ġĠMġEK: Sayın BaĢkan, Sayın Meclis, Çok Kıymetli Ġzmirliler. Pazartesi akĢamı 

Mecliste olan kargaĢanın ülke basınında da hemen yarım saat sonra, bir saat sonra görüntüleri 

yayınlandı. Aslında iĢin özünde olaylar hiç de öyle orada görüldüğü gibi değil; ama ne görünürse 

görünsün bunun hiçbir mazereti yok. Ġzmir Meclisi, Ġzmir Meclisinin Seçkin Üyeleri, Ġzmir'e 

yakıĢan, Ġzmir Halkına yakıĢan bir Ģekilde temsil görevini yerine getirmeliydi. Biz yatıĢtırıcı, 

samimi duygularla, o oturumdaki hoĢ olmayan görüntüleri gidermek adına müdahalemizi yaptık. 

Aslında Ġzmir‟e biz hizmet etmek için her grup hizmetlerinin doğruluğu ya da yapabilirliği ya da 

yapamadıklarıyla yargılanmasını isteriz. Burada “Ġzmir ülkemize örnek olmalı, örnek projelerle 

anılmalı, sadece ülkemizde değil, dıĢ ülkelere de örnek olmalı” diye defalarca söyledik. Lütfen 

Ġzmirlilerden istirham ediyorum; o görüntüleri hafızanızdan silmenizi istirham ediyorum. Ġzmir 

Meclisi asla ve asla size layık olmayan görüntülerle bir daha karĢınıza çıkmayacaktır. Bu vesileyle 

bütün Ġzmir Halkından özür diliyoruz. Tekrar bu görüntüleri görmemek adına bu söylemi 

hatırlatmak istedim, teĢekkür ediyorum. (1 dakika 53 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, Sayın ġĠMġEK‟e teĢekkür ederim. Sayın SEVĠNÇ buyurun. 

KEMAL SEVĠNÇ: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyesi ArkadaĢlarım, Belediyemizin Değerli 

Birim Amirleri, Basınımızın Saygın Temsilcileri hepinizi saygıyla selamlıyorum. 4 yılımızı geride 

bıraktık, bu kent için hep birlikte yapıcı, yol gösterici bir Ģekilde kararlar almaktayız. Zaman zaman 

da birtakım düĢüncelerde, projelerde farklı görüĢlerimiz olmakta. Pazartesi günüyse biraz daha 

hararetli, daha farklı bir toplantı oldu. Tabii hepimiz üzüldük, Ġzmir Halkı adına üzüntü yaĢadık. Bu 

çerçevede Grup BaĢkan Vekili ArkadaĢlarım da üzüntülerini dile getirdi. Dileğimiz Ġzmirimize bu 

tür görüntüleri yaĢatmamak. Bu düĢünceler içinde Ġzmir Halkına üzüntülerimi dile getiriyorum, 

saygılarımı sunuyorum. (1 dakika 13 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, teĢekkür ederim. Değerli ArkadaĢlar, Değerli ArkadaĢlar… Buyurun 

Hakan Bey.  

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis hepinizi saygıyla selamlıyorum. Tabii pazartesi 

günkü yaĢadığımız olaydan dolayı söz aldım. Özellikle yaĢanan gerginlik içerisinde bulunan bir 

aktör olarak da konuĢmak istedim. Tabii oradaki bizim Grup Yönetimi olarak tavrımız, gerginliği 

yatıĢtırmak ve bu tartıĢmanın bir an önce sonlanması adına giriĢtiğimiz bir mücadeleydi; ancak biz 

bu 4 yıllık bu Meclis maratonu boyunca Ģahsım hep Ģuna dikkat etmiĢtir; fikir olarak tartıĢabiliriz 

ama ben baĢta Memet Bey olmak üzere hiçbir arkadaĢımızı incitecek, kıracak fiziki elim içerisinde 

olma iradesini taĢıyan biri değilim. Bu nedenden dolayı, yaĢanan hadiseden dolayı her Meclis 

Üyemiz bizim için kıymetli ve değerli. Memet Bey de kusura bakmasın. Çünkü oradaki arzumuz 

onu ayırmak. Çünkü Hüsnü Bey‟e karĢı oluĢan oradaki bir kaosu rahatlatmak ve ayırmak adına 

gittiğimiz mücadelede, eylemde maalesef arzu etmediğimiz sonuçlar ortaya çıktı. Ben tekrar 

söylüyorum… Çünkü biz burada farklı farklı düĢüncelerin, partilerin temsilcileri olsak da insani 
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özelliklerimizi taĢımak durumundayız. Her Ģeyden önce yaĢça benden çok büyük olan Memet 

Bey‟le böyle bir taraf olmaktan çok mutlu olmadığımı belirtmek isterim. Tüm… BaĢta Ģahsı ve tüm 

Meclis Üyelerimizin de yaĢanan hadiseden dolayı kusura bakmamalarını rica ediyorum. Tabii 

Hüsnü Ağabey‟in de orada kaldığı durumu da çok… Ona karĢı yapılan eylemi de çok doğru 

bulmadığımı belirtmek istiyorum. Sonuç itibarıyla biz burada fikirlerimizi söyleyebiliriz, 

düĢüncelerimizi söyleyebiliriz. Ancak birbirimize karĢı yaklaĢımımızı fiziksel boyuta taĢımamamız 

gerekir. Zaten Ģahsım da böyle bir tavrın da içerisinde hiçbir zaman olmadı. Ben tekrar yaĢanan 

hadiseden, hem Ġzmir kamuoyundan, hem Değerli Meclis‟ten, hem tüm Hazırundan, hem de tüm 

paydaĢlardan Ģahsım adına da özür dilerim. Çünkü biz bunun tarafı değiliz. Ve en sonda Ģunu 

söylemek isterim; sonuçta 10 aylık bir serüvenimiz ve sürecimiz var. Bizler her birimiz, Memet 

Bey, ben, diğerleri ilçelerimizden seçilerek gelen Meclis Üyeleriyiz. Biz burada Ġzmir adına doğru 

artı ya da eksileri tartıĢmakla mükellefiz. OluĢan hadise de, görüntüler de çok net ortadadır. Ben 

yine böyle bir hadisenin olmasından Grubumuz adına, Ģahsım adına üzüntü duyduğumu belirtmek 

isterim. Tekrar Memet Bey de, diğer arkadaĢlar da kusura bakmasınlar, saygılar sunuyorum.                       

(2 dakika 20 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki. Sayın MALTEPE buyurun.  

MEMET MALTEPE: Sayın BaĢkan, Değerli ArkadaĢlar tabii Grup BaĢkan Vekillerimiz ve Hakan 

ArkadaĢımız gerekeni neyse söyledi. Ben de Cumhuriyet Halk Partisinin bir Meclis Üyesi olarak 

uzun bir süredir buralarda oturuyorum ve amacım sadece hizmet etmek. Hüsnü ArkadaĢımızla çok 

uzun zaman beraber çalıĢtık, beraber Meclis‟te tartıĢtık, konuĢtuk, iyi bir dostumdur, iyi bir 

arkadaĢımdır. Benim niyetim, sadece orada gidip Hüsnü Bey‟i biraz daha telkin etmek, biraz daha 

sakinleĢtirmekti. Tabii bunların neyini anlatırsak anlatalım dünkü o olayların herhangi bir Ģeysini 

izah edemeyiz. Ben de kendi Ģahsım ve Grubum adına gereken arkadaĢlarım Ģey yaptı… ġahsım 

olarak Ġzmir Halkından böyle bir Ģeyleri yaĢadığım için ben de Ġzmir Halkından özür diliyorum.                

Ve arkadaĢımın da genç, daha önünde çok uzun bir süre ve seçimin olduğunu da ona hatırlatmak 

istiyorum, bir ağabeyi olarak. O bir kardeĢ olarak bizden özür dilediyse, biz de bir ağabey olarak 

bize yakıĢanı yaparız. Kendisi de kusura bakmasın, teĢekkür ederim. (1 dakika 17 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, yani hem Grup BaĢkan Vekillerimize hem Sayın Hakan 

YILDIZ‟a hem de gerçekten bu kadirĢinas tavrı gösterdiği için de Sevgili Memet MALTEPE‟ye ben 

de Oturumu yöneten bir arkadaĢınız olarak Ģükranlarımı sunuyorum. Olgun bu tavır, aslında 

siyasetin ve Meclis Üyeliğinin geldiği seviye açısından da son derece kıymetlidir. Bir kere daha çok 

teĢekkür ederim. Evet, bundan sonra bir 9 ay, 9 Meclisimiz var Değerli ArkadaĢlar. Ġzmir‟in 

meseleleri için söz söylemeye ve o sözü gerçekten de birbirimize saygı, sevgi ve birbirimizin 

hakkını hiçbir zaman gasp etmeden, hele hele bunun dıĢında bir söylem ve Ģekille bu söze müdahale 

etmeden sürdürmek için ben kendi adıma yönettiğim, yöneteceğim Oturumlarda buna gayret etmeye 

çalıĢacağım. TeĢekkür ediyorum bu olgun tavırlar için. Devam edelim…  

II. ÇEVRE, ġEHĠRCĠLĠK VE ĠKLĠM DEĞĠġĠKLĠĞĠ BAKANLIĞI GENELGESĠ 

DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIġI GÖREVLENDĠRMELERE ĠLĠġKĠN 

BĠLGĠLENDĠRMELER 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar. ġimdi bir bilgilendirmemiz var, isterseniz onu bir 

okuyalım. 

DĠVAN KÂTĠBĠ: BirleĢmiĢ Kentler ve Yerel Yönetimler Örgütü (UCLG) tarafından "Beyond The 

Obvious 2023 - Handle With Care | Culture For Social Wellbeing" (07-09 Haziran 2023) ve "9. 

Culture Next" Toplantısı (10-11 Haziran 2023) Yunanistan'ın Elefsis Ģehrinde 

gerçekleĢtirilmiĢtir. "Beyond the Obvious" (BtO), BirleĢmiĢ Kentler ve Yerel Yönetimler (UCLG) 

Kültür Komitesi Avrupa Pilot Kentler Programı'nın bir ortağı olmasının yanında; kültür ağları, 

organizasyonlar, sanatçılar, aktivistler, akademisyenler ve karar alıcılardan oluĢan büyük bir 

Avrupa ağı olan, Avrupa Kültür Eylemi'nin senelik konferansıdır. "Culture Next" ise, Ģimdi veya 

daha önceden Avrupa Kültür BaĢkenti unvanına aday olan Avrupa Ģehirleri arasında iĢbirliği ve 

karĢılıklı desteğe adanmıĢ bir ağdır. Söz konusu toplantılara Akdeniz Akademisi ġube 

Müdürlüğü tarafından UCLG daveti doğrultusunda katılım sağlamıĢtır. Bahse konu toplantı 

kapsamında, Akdeniz Akademisi ġube Müdürü Zekeriya ARABACI ve Genel Koordinatörü Çiçek 

ġadiye TEZER YILDIZ görevlendirilmiĢ olup, 08-11 Haziran 2023 tarihleri arasında görevli-

izinli sayılıp, 6245 sayılı Harcırah Kanunu kapsamında ulaĢım (havayolu) giderleri, günlük 
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harcırah giderleri, Ģehir içi ulaĢım giderleri ve (pasaport harcı, yurt dıĢı çıkıĢ harcı, alan vergisi, 

seyahat sigortası, vize ücretleri, Covid-19 PCR testleri vb.) diğer yasal giderleri Akdeniz 

Akademisi ġube Müdürlüğü bütçesi ''5.3.3.3.1. Yurt dıĢı Geçici Görev Yollukları'' harcama 

kaleminden karĢılanmıĢtır. Sayın Meclis Heyeti'nin bilgilerine arz ederim. Mustafa Tunç SOYER 

Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı. (Kültür ve Sanat Dai.BĢk.E.1362008) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, diğer bir bilgilendirme var onu da okuyalım. 

DĠVAN KÂTĠBĠ: Ġspanyanın Barcelona Kentinde 04-07 Haziran 2023 tarihleri arasında 

düzenlenen UITP Küresel Toplu TaĢıma Zirvesine ESHOT Genel Müdürlüğünde görev yapan 

UlaĢım Takip ve Organizasyon ġube Müdürü Süheyla PEHLĠVANOĞLU ABANOZ, Proje 

GeliĢtirme ve Ġnovasyon ġube Müdürü Nurtaç KAÇAMAK ÇĠMEN 03/06/2023 ile 08/06/2023 

tarihleri arasında katılım sağlamıĢlardır. Ġlgili personellerin ulaĢım (hava yolu ile), konaklama, 

günlük harcırah giderleri, Ģehir içi ulaĢım giderleri ve seyahatle ilgili yapılacak olan tüm yasal 

giderleri Süheyla PEHLĠVANOĞLU ABANOZ adına UlaĢım Planlama Dairesi BaĢkanlığı, 

Nurtaç KAÇAMAK ÇĠMEN adına ise Strateji GeliĢtirme Dairesi BaĢkanlığı YurtdıĢı Geçici 

Görev Yolluğu Harcama Kaleminden karĢılanmıĢtır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz ederim. 

Mustafa ÖZUSLU Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkan Vekili. (ESHOT–UlaĢım Planlama 

Dai.BĢk.E.143622/E.1401630) 

 

III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: Değerli Meclis Üyeleri, Ģimdi diğer Gündem BaĢlığına geçiyoruz; 

Önergeler… Sayın ÇAMUR.  

GAMZE GÜL ÇAMUR: BaĢkan‟ım, Gündem ilan edildi ve Meclis Üyelerimize dağıtıldı. 

Öncelikle madde baĢlıklarıyla görüĢülüp oylanmasını öneriyoruz.  

MECLĠS BAġKANI: Peki. BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠL? Sayın 

SEVĠNÇ? BaĢkaca bir görüĢ olmadığına göre… Gündemdeki maddelerin madde baĢlıklarıyla 

görüĢülüp oylanmasını oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir. Buyurun. 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 1, doğrudan oylansın. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠL? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar                             

1 no’lu Önergenin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 2? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar                      

2 no’lu Önergemizin Hukuk Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 3? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 3, acil kaydıyla Hukuk. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? 3 no’lu Önergemizin acil 

kaydıyla Hukuk Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 4? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Acil kaydıyla, Hukuk – Bütçe. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? 4 no’lu Önergemizin acil 

kaydıyla Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 5? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 5, Hukuk – Bütçe – Avrupa Birliği ve DıĢ ĠliĢkiler – Toplumsal Cinsiyet 

EĢitliği – Aile Çocuk Komisyonları. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Sosyal Hizmetler Komisyonun da eklenmesini istiyoruz. 

MECLĠS BAġKANI: Nasıl efendim? 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Sosyal Hizmetler Komisyonu... 

MECLĠS BAġKANI: Sosyal Hizmetler Komisyonu... Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? Değerli 

ArkadaĢlar 5 no’lu Önergenin Hukuk – Plan ve Bütçe – Avrupa Birliği ve DıĢ ĠliĢkiler – 

Toplumsal Cinsiyet EĢitliği – Aile ve Çocuk – Sosyal Hizmetler Komisyonlarımıza havale 

edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 6? 
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GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Bütçe. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? 6 no’lu Önergenin Hukuk 

– Plan ve Bütçe Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 7? 

 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Bütçe – UlaĢım, acil kaydıyla. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? 7 no’lu Önergenin acil 

kaydıyla Hukuk – Plan ve Bütçe – UlaĢım Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 8? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe – Eğitim – Engelsiz Ġzmir Komisyonları.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? 8 no’lu Önergenin Plan 

ve Bütçe – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor – Engelsiz Ġzmir Komisyonlarına havale edilmesini 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 9? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 9, 10, 11, Bütçe Komisyonu. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? 9, 10 ve 11 no’lu 

Önergelerin Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 12? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 12, 13, 14, Ġmar. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? 12, 13 ve 14 no’lu 

Önergelerimizin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 15? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Ġmar – UlaĢım Komisyonları.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? 15 no’lu Önergenin Ġmar 

ve Bayındırlık – UlaĢım Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 16? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Ġmar.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? 16 no‟lu Önergenin Ġmar 

ve Bayındırlık… 

SALONDAN: Acil… 

MECLĠS BAġKANI: Acil kaydıyla… 

GAMZE GÜL ÇAMUR:  Yok o acil… 

MECLĠS BAġKANI: Acil kaydıyla… 

GAMZE GÜL ÇAMUR:  BaĢkan‟ım, 16 değil, 17 ve 18 acil. 

MECLĠS BAġKANI: 16 no‟lu Önergenin bir aciliyetinin olmadığını düĢünmüyorum. Değil mi? 

Peki, 16 no’lu Önergenin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 17? 

GAMZE GÜL ÇAMUR:  17 ve 18 acil kaydıyla, Ġmar. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar                          

17 ve 18 no’lu Önergelerimizin acil kaydıyla Ġmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale 

edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir.  

DĠVAN KÂTĠBĠ: Bir Önergemiz var. 

MECLĠS BAġKANI: Bir okunarak gündeme alacağımız bir Önergemiz var. Buyurun, okuyalım 

onu.  

DĠVAN KÂTĠBĠ: Ġzdoğa Çevre Korunması ĠyileĢtirilmesi MüĢavirlik ve Proje Hizmetleri Ticaret 

ve Sanayi A.ġ.'nin Belediyemize vermiĢ olduğu 12/06/2023 tarih ve 17332 sayılı yazısı ile, Ġzmir 

ili, Konak ilçesi, Mimar Sinan Mahallesi, 9 Eylül Meydanı No:9/55 Kültürpark içerisinde yer 

alan taĢınmazın (Göl Gazinosu) iĢletme hakkının Ģirketlerine devri talep edilmiĢtir. 5216 sayılı 

BüyükĢehir Belediyesi Kanunu'nun 26. maddesinde "BüyükĢehir belediyesi, mülkiyeti veya 

tasarrufundaki hafriyat sahalarını, toplu ulaĢım hizmetlerini, sosyal tesisler, büfe, otopark ve çay 

bahçelerini iĢletebilir; ya da bu yerlerin belediye veya bağlı kuruluĢlarının %50'sinden fazlasına 

ortak olduğu Ģirketler ile bu Ģirketlerin %50'sinden fazlasına ortak olduğu Ģirketlere, 08/09/1983 

tarihli ve 2886 sayılı Devlet Ġhale Kanunu hükümlerine tabi olmaksızın belediye meclisince 

belirlenecek süre ve bedelle iĢletilmesini devredebilir." hükmü yer almaktadır. Mülkiyeti 

Belediyemize ait, Ġzmir ili, Konak ilçesi, 1068 ada 1 parsel üzerinde yer alan, ekli ortofotoda 
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gösterildiği üzere Fuar-Kültürpark alanı içerisinde bulunan taĢınmazın (Göl Gazinosu) iĢletme 

hakkının, 5216 sayılı BüyükĢehir Belediyesi Kanunu'nun 26. maddesi kapsamında Belediyemiz 

Meclisince belirlenecek süre ve bedel ile ekli protokol hükümleri doğrultusunda Ġzdoğa Çevre 

Korunması ĠyileĢtirilmesi MüĢavirlik ve Proje Hizmetleri Ticaret ve Sanayi A.ġ.'ye devri 

hususunda gerekli kararın alınmasını arz ederim.  Mustafa ÖZUSLU Ġzmir BüyükĢehir Belediye 

BaĢkanı V. (Emlak Yön.Dai.BĢk.E.1396915) 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar okunan ilgili önergeyle ilgili olarak bir öneri var mı? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: BaĢkan‟ım ilgili Önergenin Hukuk – Bütçe – ġirketler Komisyonlarına 

havalesini.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠL? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? Okunan 19 no’lu 

Önergenin Hukuk – Plan ve Bütçe – ġirketler Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. ġimdi baĢkaca bir Önergemiz 

olmadığına göre… 

 

IV. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: Komisyon Raporlarının görüĢülmesi maddesine geçebiliriz. 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 1, Komisyondan oyçokluğuyla gelmiĢ, geldiği Ģekliyle oylansın. 

MECLĠS BAġKANI: Pardon, özür dilerim. 1 no‟lu Komisyon Raporu için… 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: 1 no‟lu Komisyon Raporu için söz almak istiyorsunuz. Tamam, peki, 

buyurun. Sayın BOZTEPE 1 no‟lu Komisyon Raporu ilgili arkadaĢlar söz aldı, buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Değerli BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın TÜRKMEN size de söz vereceğim. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis hepinizi sevgiyle selamlıyorum. Ġlk önce Sayın 

BaĢkan, biz AK Parti Grubu olarak, Cumhur Ġttifakı olarak bu konunun tekrar Komisyonlara iade 

edilmesini öneriyoruz. Eğer ki Komisyonlara iade edilmezse, edilmeyecekse bunun üzerinden 

tartıĢmayı baĢlatabiliriz, eğer ki iade edilecekse boĢuna konuĢmayalım diye. Bunu bir öneri… 

Tekrar Komisyonlara iade edilmesini öneriyoruz biz. (28 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki. Sayın TÜRKMEN buyurun. 

MEHMET TÜRKMEN: Değerli ArkadaĢlar, bu konu bizim Ören Beldemizde 20 küsur sene önce 

yapılan imar planları. ArkadaĢlar bu imar planları yapılmıĢ. Burada 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar 

Planı yapılmıĢ, bazı bölgelerinde. BüyükĢehir Belediyesi bu bölgede Ġtfaiye ve Kapalı Spor Salonu 

yapmıĢ, aynı zamanda çevre yolunu geçirmiĢ. Burada bir bölümünde uygulama yapılmamıĢ; ama 

imar planlı. Aynı zamanda 1/100.000 ölçekli Çevre Düzeni Planında geliĢme alanında, 

1/25000‟likte geliĢme alanında. ġimdi, uygulamaları yapılmıĢ, 1/1000‟likleri var. ġimdi burayı 

Tarım Alanına çeviriyorlar. Ya böyle bir Ģey olamaz. Neden? Oradaki belde halkının… Uygulama 

yapmamıĢlar. Uygulama yapmaması bir bölgenin cezalandırılması anlamına gelir mi? Yani o 

yüzden bu konunun tekrar incelenmesini talep ediyoruz. Çünkü bizim bölgemizde zeytin ağacı 

olmayan bölge yok, ağaç olmayan bölge yok. Bu da bir beldemizin geliĢme alanında olan bir bölge 

ve 20 küsur sene önce imar planları yapılmıĢ burada. Beldeyken yapılmıĢ, Ģimdi mahallemiz oldu. 

Biz de o imarlı bölgeyi 1/5000‟liklerde tarım alanına çeviriyoruz. Tekrar bakılması gerektiğini 

düĢünüyorum. Veya Komisyon Raporuna uymaması gerekir Meclis‟in, oylanması gerekir. TeĢekkür 

ederim. (1 dakika 53 saniye)  

MECLĠS BAġKANI: Peki, teĢekkür ederim. Metin Bey buyurun. KemalpaĢa Meclis Üyesi AK 

Parti Grubundan, Metin Bey buyurun.  

METĠN YAġAR: TeĢekkür ederim. Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis sizleri saygıyla 

selamlıyorum. Burası, BaĢkan‟ım, Mehmet Bey‟in de söylediği gibi 1/100.000‟likte ve 

1/25000‟likte “GeliĢme Alanı” olarak zaten gösterilmiĢ. Ayrıca 04/02/2021 tarihinde Tarım Ġl 

Müdürlüğünden de tarım dıĢı kullanımı amaçlı görüĢ alınmıĢ. Ve Ģu anda ĠZBETON tarafından 

çevre yolu asfaltlanmıĢ orada ve bir sürü de yerleĢim yeri var. Arsalar el değiĢtirmiĢ, arsalar alınıp 

satılmıĢ ve Ģu anda orada bir yaĢam alanı var. Biz, BüyükĢehir olarak illa da oranın tarımsal alana 

dönüĢtürülmesini, var olan yapıların yok edilmesini istiyoruz. Ören halkının da ihtiyacı olan, 

KemalpaĢa‟nın da ihtiyacı olan yerleĢim yeridir burası. Sayın Komisyonumuzun tekrar 
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değerlendirmesini ya da burada Mehmet BaĢkan‟ımın dediği gibi olumlu olarak oylanmasını talep 

ediyorum, saygılarımı arz ederim. (1 dakika 18 saniye) 

 

 

MECLĠS BAġKANI: Peki teĢekkür ederim. Buyurun, Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu BaĢkanımız 

söz alıyor, buyurun.  

ĠRFAN ÖNAL: Sayın BaĢkan‟ım… 

MECLĠS BAġKANI: Ne oldu?  

ĠRFAN ÖNAL: ġey çalıĢmıyor… 

MECLĠS BAġKANI: Teknik olarak… Bir mikrofon verin.  

ĠRFAN ÖNAL: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis hepinizi saygıyla selamlıyorum. BaĢkan‟ım konu 

daha önce de gündemimize gelmiĢti. Bundan bir yaklaĢık 2 yıl önce buranın planlama sürecinde, 

gidip yerinde incelediğimizde belli bölgelerinde yaĢlıca zeytin ağaçlarının olduğu tespitiyle bir 

kısmını plan dıĢında bırakmıĢtık. Daha sonrasında ayrı yerdeki vatandaĢların daha farklı talepleriyle 

konu mahkemeye intikal etmiĢ, mahkeme de plansız bir yerin bırakılamayacağı gerekçesiyle bize 

bu planı iptal ediyor ve bize gönderiyor. ġimdi kendi içinde bir bütün olarak çok büyük bir bölgeyi 

kapsayan planlama çalıĢmalarında bu tartıĢmalı alanla diğer geriye kalan Ören‟in bütün planları bir 

bütün olarak geldiğinden ve Mahkeme Kararı doğrultusunda da bir iĢlem yapılması gerektiğinden 

biz bu aĢamada reddettik. Ġki ayrı etapla, daha teknik bir noktada düzeltmelerin yapılarak ve sonraki 

süreçte de Hem KemalpaĢa Belediyemizin, hem de BüyükĢehir Belediyemizin birlikte çalıĢarak 

daha yarın sorun yaratmayacak bir plan olarak önümüze gelmesi düĢüncesiyle bu aĢamada 

reddetmeyi uygun bulduk BaĢkan‟ım. (1 dakika 7 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki.  

ĠRFAN ÖNAL: Bunları söyleyebilirim.  

MECLĠS BAġKANI: ġimdi… 

HÜSNÜ BOZTEPE: BaĢkan‟ım… 

MECLĠS BAġKANI: BOZTEPE bir dakika, tamam. (Ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Biliyorum biliyorum, siz onun için… Duydum onu zaten ben orada sıkıntı 

yok. Yani siz iade… Gördüğüm kadarıyla iade edilmesine dair bir görüĢ yok ortada. Siz 

değerlendirmenizi yapın, ben oylayayım. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Bu konuĢan iki arkadaĢı yok mu sayıyorsunuz? 

MECLĠS BAġKANI: Hayır… (Ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve 

sözler.) Canım… (Ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Hayır… 

Öyle bir Ģey söylemedim ki yahu. Buyurun… Sayın BOZTEPE buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Meclis, Değerli BaĢkan, ilk önce eğer ki buradaki planların, burada 

mevcut 1/1000 ölçekli Ġmar Planları var burada. Uygulamaları yapılmıĢ, Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi tarafından 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planları yapılmıĢ ve buna bir dava açılmıĢ. 

Davanın sebebi de donatı nüfus yoğunluğundan anlaĢılabilir olmaması sebebiyle bir mahkeme 

burayı bozmuĢ. Ve daha sonra bunun üzerinden bir çalıĢma yapmıĢ KemalpaĢa Belediyesi, tekrar 

BüyükĢehirimize yollamıĢ. Bu BilirkiĢi Raporu, 2004 yılında onaylanan imar planının evrak 

eksikliği, Bakanlık tarafından Büyük Ova Koruma Alanı içinde olduğundan dolayı… Oysa buranın 

bir planı var, planı olan yerde Ġzmir‟in birçoğu… Menemen mesela. Menemen oldu gibi o büyük 

ovanın içinde. Sasalı, Kaklıç, KarĢıyaka'nın bir kısmı, MaviĢehir‟in bir kısmı. Herhalde 

KemalpaĢa‟nın da olduğu gibi… Yani KarĢıyaka'nın en son kısmı, MaviĢehir‟in oralar diyelim. 

Murat Bey hemen devreye girdi. O zaman ne yapacağız biliyor musunuz? Ġzmir'i tamamen plansız 

bırakalım. ġimdi geçmiĢ yıllarda buralar beldeyken oranın Meclisi, oradaki insanlar karar vermiĢler. 

Aslında bir de burada Ören Belediye Meclisi ne zaman almıĢ kararı? 04/06/2004 yılında. Ve 1999 

yılında imar planı ilave olarak Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi onaylamıĢ, “Kurum görüĢleri yok” 

deniliyor. Oysa Kurum görüĢleri o zaman alınmıĢ, Kurum görüĢlerinden bunu görüyoruz biz. 

ArĢivlerinde Kurum görüĢlerinin bazılarını bulamamıĢlar, bulamamalarının hiçbir önemi yok. 

Çünkü buranın bir planı var, bir kısmı da uygulama görmüĢ. Demin, sanırım Metin Bey söyledi. 

Yıllardır, yani 2004 yılından beri burada araziler el değiĢtirmiĢ ve buralar arsa olarak satılmıĢ, 

alınmıĢ. ġimdi o zaman ne yapalım? Urla‟da 50 milyonluk, 40 milyonluk villalar yapılıyor. 
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Urla'daki komple bütün planları, oradaki hepsini iptal edelim. ÇeĢme, ÇeĢme‟nin ki de yine aynı 

Ģekilde, çoğu mevzi imarla yapılmıĢ. Doğrudur, biz oraya daha önce gittik Murat Bey‟le beraber, 

doğru orada zeytin ağaçları var. Ama ne yapalım? Maalesef geçmiĢte burada bir plan yapılmıĢ ve 

geçmiĢ ve uygulaması da yapılmıĢ. Ve biz de o zaman yine söyledik, “bu zeytin ağaçları korunarak 

burada yapılaĢma yapılabilir.” Bunları da ilgili Belediyeler bunu çok rahat bir Ģekilde yapabilir bunu 

diye düĢünüyoruz. Çevre ve ġehircilik Bakanlığı 2011 yılında 102732 sayılı Genelgesi gereğince 

Mekansal Planlama Genel Müdürlüğü tarafından 02/12/2015 tarihinde onaylanmıĢ bu plan ve bu 

plan devre girmiĢ. Bu planın 1/100.000‟liği var, 1/25000‟liği var, 1/5000‟liği var, 1/1000‟liği de var. 

Daha doğrusu 1/5000‟liği yok, 1/5000‟liğini yapıyoruz, düzeltiyorum. ġimdi buradaki insanların 

mağduriyetini kim giderecek? Buradaki 3-5 kiĢinin keyfi için nasıl yapacağız? O kadar insanı 

mağdur edeceğiz biz? Bakın KemalpaĢa Belediyesi bizimle ilgili değil. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Yok, ben Sayın Meclis Üyelerinden falan 

bahsetmiyorum güzel kardeĢim. ġimdi eğer ki çok çok üstüme gelirseniz yarın, öbür gün onu da 

söyleriz. Çok fazla Ģey… Onu da, onu da KemalpaĢa‟daki Cumhuriyet Halk Partili ArkadaĢlar 

söylesin. Ben onlara bırakıyorum onu, onlar da biliyorlar. Bu yüzden planlarına bakın… Bakın; 

“Kemalpaşa ilçesi, Ören Merkez Yerleşimi İmar Planı esas 171 hektar büyüklüğündeki alanın 

jeolojik- jeoteknik etüt raporuna göre plana esas herhangi bir sakınca olmadığı tespit edilmiştir.” 

Ve aynı Ģekilde Tarım Ġl Müdürlüğü de burada görüĢ vermeye yer olmadığına karar vermiĢtir. 

Çünkü buranın planı var, planı olan yerlerde görüĢ verilmiyor. Ġzmir'in birçok yerinde maalesef 

olmuĢ. Biz… Murat Bey de vardı sanırım oraya gittiğimizde, doğru. Ama yani ne yapalım? Yapacak 

bir Ģey yok, bu planı geçirmemiz lazım. Ya da tekrar yine Komisyonlara iade edelim, bakalım 

insanlar mağdur olmasın, belki bir çözüm bulabiliriz, bürokratlarımızla beraber hem 

KemalpaĢa‟daki arkadaĢlarla bir araya gelelim, bir çözüm bulalım. Sonuçta burası sizin tarafınızda 

Cumhuriyet Halk Partisi tarafından yönetilen bir Belediye ve oradaki Belediye Meclisleri 

oybirliğiyle bunu yollamıĢ, çalıĢmıĢlar üstünde. Bütün hepsi dertli. Benim Ģimdilik söyleyeceğim 

bu kadar arkadaĢlar. Biz tekrar yine AK Parti Grubu, Cumhur Ġttifakı olarak bu planların tekrar Ġmar 

Komisyonuna iade edilerek orada bir çalıĢılsın, zaman kaybı olmasın diye bizim önerimiz bu. (4 

dakika 49 saniye) 
MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar baĢkaca bir görüĢ var mıdır? BaĢkaca bir görüĢ 

olmadığına göre… 1 no’lu Komisyon Raporunu Komisyonlardan geldiği Ģekilde kabulünü 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiĢtir. 

METĠN YAġAR: Ġade edip bekletsek bir Ģey kaybetmeyiz… 

MECLĠS BAġKANI: Metin Bey oyladım artık, oyladım. Ona bir Ģerh varsa… Evet, buyurun 

Sayın TÜRKMEN. 

MEHMET TÜRKMEN: (Ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Sayın Mehmet TÜRKMEN‟in, AK Parti Grubunun, Milliyetçi Hareket 

Partisi Grubu‟nun ret oylarıyla…  

SALONDAN: Muharrem Bey… Bütün KemalpaĢa ret oyu veriyor. 

MECLĠS BAġKANI: Bir dakika… ġimdi Muharrem Bey. Cumhuriyet Halk Partisi Grubundan 

Muharrem BAYRAKTAR, Mehmet TÜRKMEN. BaĢka var mı? Yok. Cumhuriyet Halk Partisi 

Grubundan Muharrem BAYRAKTAR, Mehmet TÜRKMEN ve AK Parti Grubu ile Milliyetçi 

Hareket Partisi Grubunun ret oylarıyla, Cumhuriyet Halk Partisi, ĠYĠ Parti ve DEVA Partisi, 

DEVA Partisi mevcut mu? Evet. Evet, oylarıyla oyçokluğu ile kabul edilmiĢtir. TeĢekkür 

ederim, 2? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 2. maddede Komisyondan oyçokluğuyla uygun bulunmadığına dair 

gelmiĢ, bu Ģekilde oylansın. 

MECLĠS BAġKANI: 2 no‟lu Komisyon Raporuyla ilgili söz almak isteyen arkadaĢımız var mı? 

Sayın BOZTEPE AK Parti adına söz alıyor 2 no‟lu Komisyon Raporunda, buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Değerli BaĢkan, Sayın Değerli Meclis Üyeleri burada da yine kısa bir 

konuĢma yapayım. Bu 2025 yılını kapsayan 10. BeĢ Yıllık Ġmar Programına ek olarak alınmasını 

biz uygun bulmadık. Çünkü Ģundan dolayı; yıllardır burada kamulaĢtırma yapılamamıĢ, her 

seferinde erteleyerek, erteleyerek yine bu Ģekilde yine buranın oluĢabileceğini, kamulaĢtırmanın 

yapılamayacağı inancımızdan dolayı Meles Rekreasyon Alanı adı altında geçen konuya biz                   

oyçokluğu verdik. Bizim nedenimiz bu. (37 saniye) 
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MECLĠS BAġKANI: Peki, baĢkaca bir görüĢ var mıdır? Bu Sayın ÖNAL buyurun. Ġmar ve 

Bayındırlık Komisyonu BaĢkanımız, buyurun. 

ĠRFAN ÖNAL: Sayın BaĢkan‟ım, kısaca burayla ilgili de bir bilgi vermek istiyorum. Atatürk 

Maskının altındaki bölgede bir rekreaktif alan biz belirlemiĢiz. Onunla ilgili de BüyükĢehir 

kamulaĢtırma programına alıyor. Yani oranın bizce yararlı olacağını düĢünüyoruz, teĢekkür 

ediyorum. (14 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki. BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? BaĢkaca bir görüĢ olmadığına göre 

Değerli ArkadaĢlar… 2 no’lu Komisyon Raporunu Komisyonlardan geldiği Ģekilde kabulünü 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiĢtir, 3? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 3. madde de Komisyondan oyçokluğuyla gelmiĢ, geldiği Ģekliyle 

oylansın. BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? Sayın SEVĠL buyurun. AK Parti Grubu adına Sayın SEVĠL 

söz aldı, 3 no‟lu Komisyon Raporuyla ilgili olarak, buyurun.  

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Sayın BaĢkan, Sayın Meclis, 3. maddedeki Önergenin konusu Ġzmir 

Barosu ve BüyükĢehir Belediyesi arasında adli yardım, gezici adli yardım bürosu ve adli yardım 

bürosu kurulması üzerine bir Protokol. Burada biz üç madde baĢlığı altında ret oyu verdik. ġimdi 

ben size onlardan bahsedeceğim. Birincisi; bu Protokol hukuka aykırı. Neden? Size ondan 

bahsedeceğim. ġimdi yapılan Protokolün Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi yükümlülükleri baĢlığı 

altındaki h bendinde aslında çok açık bir Ģey söylüyor; Adli Yardım Yönetmeliğinin Belediyeye 

verdiği hak ve yükümlülükler diyor. ġimdi burada Ģöyle bir durum söz konusu. Avukatlık Kanunu 

madde 177 aslında adli yardım bürolarının nasıl kurulacağını bize tarif eder, bu bir kanundur, bu bir 

yasadır. Ve der ki; “adli yardım büroları baro merkezlerinde kurulur.” der. Bununla birlikte bunun 

bir alt yasa metni olan yönetmelik, Adli Yardım Yönetmeliğine baktığınızda ise Yerel Yönetimlerin 

ne BüyükĢehir Belediyelerinin, ne de Ġlçe Belediyelerinin adli yardım ön bürosu ya da bürosu ya da 

adli yardım gibi bir oluĢumun içerisine giremeyeceğini açık ve net bir Ģekilde ifade eder. 

Dolayısıyla yapılan bu Protokolün herhangi bir hukuki dayanağı bulunmamaktadır. Protokole 

baktığınızda da zaten amaç konu kapsam da hangi maddenin BüyükĢehir Belediye Kanununun mu? 

Avukatlık Kanununun mu? Hangi maddenin dayanak yapıldığı yazılmamıĢtır. Çünkü yazılacak bir 

hukuki dayanak söz konusu değildir. ġimdi ikinci aĢamaya geldiğimizde burada yapılacak olan iĢ 

Ģudur; BüyükĢehir Belediyesi tarafından yapılmak istenen iĢle ilgili bütün teknik, fiziki ve eleman 

desteği sağlanacaktır. Protokolde bunlar açık açık yazılmıĢtır. Belediyenin bütçesi dâhilinde 

etkinliklerin broĢürünü bastıracağı, salon temini sağlayacağı, gezici bir araç vereceği, aracın 

Ģoförünü ve yakıtını sağlayacağı, oluĢturacağı adli yardım bürolarında eleman, materyal, doküman 

ve diğer sandalye, masa gibi bütün fiziki imkânları BüyükĢehir Belediyesinin kendi bütçesinden 

karĢılayacağı açık ve net bir Ģekilde ortaya koyulmuĢtur. Biz daha önce yapılan Protokollerde de 

Ģunu dedik; eğer siz yaptığınız bir iĢi tek baĢına yapmaya haizseniz, bunu o zaman Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi olarak yapın. Sizin burada ihtiyacınız olan tek Ģey, bu hukuki donanımı, 

hizmeti sağlayabilecek, hukuki donanıma sahip kiĢilerin bu iĢin içerisinde yer alması. Dolayısıyla 

siz bunu aslında bir ĠĢ Birliği Protokolüyle gerçekleĢtiremezsiniz. Burada bir hizmet alımı yapmanız 

gerekmektedir. Ama siz bunu BüyükĢehir Kanunu, 75. madde kapsamında bir ĠĢ Birliği Protokolü 

çerçevesinde yapmaya kalkıyorsunuz. Zaten hukuki dayanağı yok. Diyelim ki bir Ģekilde hukuki 

dayanağı uydurdunuz ama yine yaptığınız iĢ bizim kendi mevzuatımıza uygun değil. Bununla 

birlikte alt baĢlıklarda bazı bütçe kalemleri ve bu bütçe kalemlerinde bazı belirsizlikler görüyoruz. 

Ve biz aslında Ģunu söylüyoruz. Birincisi, burada Ģunu belirtmek gerekiyor; Belediyenin baro olmak 

gibi bir görevi yok. Belediye, Türkiye Barolar Birliğine tabii bir kuruluĢ ya da Kurum da değil, 

bunu hepimiz biliyoruz. Bununla birlikte hâlihazırda Türkiye Barolar Birliği tarafından kurulmuĢ ve 

iĢleyen tüm Türkiye'de iĢleyen, bugün Ġzmir Barosunda da iĢleyen bir adli yardım sistemi zaten 

mevcut. Bugün Ġzmir Barosuna gittiğinizde maruz kaldığınız hak ihlali ne olursa olsun sizin eğer 

ekonomik koĢullarınız yoksa zaten ücretsiz bir Ģekilde adli yardımdan yararlanıyorsunuz. Peki biz 

Belediye olarak burada ne yapmıĢız? Bazı bütçe kalemleri oluĢturmuĢuz. BaĢta 50 bin lira, günlük 

500-TL artı KDV olmak üzere, 50 bin lira artı KDV adli yardım günlük ücreti ödeyelim demiĢiz. 

Bununla birlikte yine bir eğer giden avukat, adli yardım hizmeti verirse avukatlık ücret tarifesindeki 

adli yardım ücretini avukata ödeyelim demiĢiz. Ve biz bazı bütçe kalemleri açmıĢız. ġimdi iki tane 

kamuya ait Kurumun olduğu bir ortamda ve iĢleyen bir sistemin olduğu yerde, biz ekstra bir kamu 

kaynağı oluĢturulmasını doğru bulmuyoruz. Belediye burada, bir araç tahsisi, sürücü, yakıt ücreti, 
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yeni bir büronun kurulması, bu büronun materyallerinin sağlanmasından ziyade, burada sadece 

kendi çalıĢanlarından görevlendireceği bir ya da birkaç kiĢiyle baroya bu yönlendirmeyi yapabilir, 

ekstra kamu kaynağından bir alan açılmasına, yer açılmasına ya da kamu kaynağının ekstra bir 

Ģekilde kullanılmasına gerek kalmaz diye düĢünüyoruz. Bizim diğer ret sebebimiz aslında Yerel 

Yönetimlerle yani BüyükĢehir Belediyesiyle ilgili değil ama Protokolün yapıldığı Ġzmir Barosu'yla 

ilgili. Yine Protokolde yer alan bir madde bizim dikkatimizi çekti, ki bu Ġzmir Barosuyla yaptığımız 

ikinci Protokol. ilk Protokolde de ben aynı eleĢtiriyi yapmıĢtım. ġu; Protokolün baronun 

yükümlülükleri maddesinde görevlendireceği avukatın belirli merkez ve Komisyon Üyeleri 

avukatlardan oluĢması gerektiğini vurgulamıĢ. Biz burada sistemin avukatlar açısından ve bir 

avukat olarak meslektaĢlarım açısından adaletsiz bir sistem, gelirde adaletsizlik yaratacağını 

düĢündüğümüz için genelde bu noktalar üzerinde ve baĢta bu Protokolün hukuka aykırı olması 

sebebiyle ret oyu verdik, teĢekkür ediyorum. (5 dakika 59 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki Sayın SEVĠL‟e teĢekkür ederim. BaĢkaca… Sayın ÇAMUR buyurun. 

Cumhuriyet Halk Partisi adına Sayın Gurup Sözcüsü ÇAMUR buyurun.  

GAMZE GÜL ÇAMUR: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyelerim, öncelikle hepinizi sevgi ve 

saygıyla selamlıyorum. MeslektaĢımı dinledim. Ancak sanırım anlaĢamadığımız bir husus var. 

Burada Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, Ġzmir Barosunun görevi olan adli yardım bürosu açma 

yetkisini devĢirmiyor. Yani biz buralarda adli yardım bürosu açmıyoruz. Biz adli yardıma eriĢimi 

kolaylaĢtırmak için özellikle dezavantajlı vatandaĢlarımızın daha rahat eriĢimini sağlamak için 

baroyla bir Ortak Hizmet Protokolü imzalamayı düĢünüyoruz. Bunu da Meclisimizin huzuruna 

getirdik. ġimdi eleĢtirilerden birisi bu Ģey Protokolün… Sondan baĢlayayım… Ġzmir Barosu'yla 

olmasına yönelik. Ġzmir Barosu'nun bu konuda adaletli bir görev dağılımı yapmayacağına yönelik. 

Bu her Ģeyden önce hukuk mantığına sığmayan bir niyet okumadır. Ġyi niyetli olmayan bir niyet 

okumadır. Çünkü Adli Yardım Yönetmeliğine göre baro bu görevlendirmeleri yapar ve bu 100 

günlük bir çalıĢma. 100 günlük çalıĢmaya göre Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi'nin özellikle 

dezavantajlı olup Ġzmir Barosu Merkezi'ne veyahut da adliyeye ulaĢamayacağı yerlerde bu hizmeti 

yaygınlaĢtırarak ön fikir elde edilmesini sağlayıcı bir çalıĢmadır. Yani evet vatandaĢlarımız gider, 

Türkiye Barolar Birliği'nin de katkılarıyla adli yardım bürolarımız var. Ama bunun için vatandaĢın 

bir yol parası vererek ya baroya gitmesi gerekiyor, ondan öncesi adliyeye gitmesi gerekiyor. Biz 

burada bunu da yapamayacak vatandaĢların ve bu konudaki bilgisi olmayan vatandaĢların da 

bilgilenmesini amaçlıyoruz. Bizim için oldukça hukuka uygun ve sosyal belediyecilik anlayıĢına 

hak arama mücadelesine katkı koyan bir Protokol. Bu nedenle eleĢtirileri kabul etmediğimizi 

belirtmek isterim. (2 dakika 12 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, teĢekkür ederim. BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? BaĢkaca bir görüĢ 

olmadığına göre… 3 no’lu Komisyon Raporunu Komisyonlardan geldiği Ģekilde kabulünü 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiĢtir, 4? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 4. Maddemiz de Komisyondan oyçokluğuyla uygun bulunarak gelmiĢ, 

geldiği Ģekliyle oylansın.  

MECLĠS BAġKANI: Peki. 4. maddeyle ilgili olarak Sayın Erhan ÇALIġKAN AK Parti Grubu 

adına söz istemiĢtir. Buyurun Sayın ÇALIġKAN. 

ERHAN ÇALIġKAN: Değerli BaĢkan, Sayın Meclis Üyesi ArkadaĢlarım Ģimdi bu maddeyle biz 

yapımına 2012 yılında ihaleye çıktığımız tam Adaptif Trafik Yönetimi Sisteminin bir parçası olan 

elektronik denetleme sisteminin kâr paylaĢımı yöntemiyle ihaleye çıkılarak Emniyet Genel 

Müdürlüğüne devredilmesiyle ilgili bir kararı oylayacağız. ġimdi bu konuyla ilgili iki bölüm var. 

Birincisi; bu EDS sisteminin 2014 yılında tam adaptif sistemle imzalanan sözleĢmeden bugüne 

kadar gelen hikâye bölümü var. Neler oldu? Ve ne aĢamadayız bölümü var? Çünkü bunu bilmeden 

bugün verilen iznin ne olduğunu anlamamız mümkün olmuyor. ġimdi 2012 yılında ihale yapılıyor, 

Ġtiraz süreçleri oluyor. 2014 yılında bir Çekoslovak firmasıyla biz sözleĢme imzalıyoruz. 

SözleĢmeyi imzaladığımız tarihte bu ihalenin bedeli Euro olarak baktığınızda 26 milyon Euro‟ya 

denk geliyor arkadaĢlar. 2016 yılında süreç baĢlıyor, 2016 yılında Bakanlık Yönetmeliği 

değiĢtiriyor. Ġsterler, yani bu yönetmelik Emniyet‟e devredilmesiyle ilgili Ġsterler değiĢiyor. Ve 

dolayısıyla da bugün emniyete bu sistemin devri gerçekleĢtirilemiyor. ġimdi ancak ihale 

Ģartnamesinde de Ģöyle bir madde var. Ġhale Ģartnamesi diyor ki; Yönetmelikte yasal düzenlemeler 

değiĢirse ilgili firma bu değiĢiklikleri yaparak bunu anahtar teslim olarak Ġdareye yani Belediyemize 
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teslim etmek zorunda. ġimdi ne oluyor? Geliyor yıl 2017. 18 Temmuz 2017‟de geçici kabulü 

yapılıyor bu iĢin. Geçici kabulde de 20 madde eksik çıkıyor. Ancak geçici kabul tutanağında ilgili 

ihalede maddesi bulunan yani geçici kabul yapıldıktan sonra 3 yıl hizmet etme Ģartı var. Yani diyor 

ki; “geçici kabulünü yaptım, kesin kabul yapılana kadar 3 yıl buradan bilabedel bu sistem üzerinde 

değiĢiklikleri yapacağım ve bu sistemi iĢleteceksin diyor” ihale Ģartnamesi. Ancak ne oluyor? Yani 

bu tarihte 30 Kasım 2020. Bu tarihe kadar ilgili çek firmasının bu iĢleri yapması gerekiyor. Ama bu 

süre içerisinde 2018 yılında Ġdareniz bir ihale yapıyor, bakım ihalesi. Bu sistemle ilgili                              

2018-2019-2020 yıllarını kapsayan bir ihale yapıyor. Bu ihalenin tutarı da 20 milyon lira. ġimdi bu 

ihale yapıldıktan sonra 2020 yılında kesin kabul yapılıyor. Ġdaremiz bu sistemin kesin kabulünü 

yapıyor. Ama ben yıllarca yaptığım bürokratlık hayatım boyunca böyle bir Kesin Kabul Tutanağı 

hiç görmedim. Kesin Kabul Tutanağının beĢ üyesi var. Ġki üyesi eksikleri yazıp, itiraz Ģerhini yazıp, 

arka sayfayı imzalıyor. Birinci sayfada imza bulunmayan sayfada “Oybirliğiyle kesin kabulü 

yapılmıĢtır.” diyor. Ve bu tutanakla kesin kabul yapılıyor. Devam edelim. Sonra 2021 yılında 

Meclisimize ilgili daireden bir talep geliyor Bu talebi burada CHP'li arkadaĢlarımız da Komisyonda 

gördüler. Talep de Ģu; 2021 yılında yıllara sâri bir bakım ihalesi daha yapılıyor ve bu ihalede de 

doğal afetlerde yani 4274 sayılı Ġhale Kanununun 21/b dediğimiz doğal afetler ve özel durumlar ve 

acil durumlarda ihale yapmaksızın doğrudan sözleĢme imzaladığınız usulle ihale yapılması için 

Meclise yazı yazıyorlar. ArkadaĢlar burada Belediye BaĢkanlığı yapan ve yıllardır Meclis Üyesi 

olan arkadaĢlarımız var Meclis ihale usulüne karar vermez. Meclis yıllara sâri ihalede yıl için izin 

verir. Ve buna hepimiz karĢı çıktık. O zaman CHP'li arkadaĢlarımızla da. Sonra bu değiĢti. Ve biz 

sadece yıllara sari hale getirilerek izin, yani usulünü kendileri belirleyecek Ģekilde izin verdik. 

ġimdi buraya kadar bu iĢin size tarih bazında anlatılan kısmı. Bu sistem ile ilgili bugüne kadar 11 

ihale yapıldı. Bu 12. ihale arkadaĢlar. ġimdi bu 11 ihalenin de 3 tanesi yani davet usulüyle 

yaptığınız yerlere iĢi yapmayan, yarım bırakan Ģirket var ya 3 ihaleyi de ona verdi Ġdaremiz, 

doğrudan sözleĢme imzaladık. ġimdi bir de kesin kabulde de çok ilginç bir Ģey vardı, Kesin Kabul 

Komisyonunda bilgisayar mühendisi ve yazılımcı yok arkadaĢlar. Yani teknisyen, tekniker gibi 

sıfatı olan arkadaĢlarımızı da görüyorsunuz. ġimdi bu tabii iĢin buraya kadar olan özet kısmında 

SayıĢtay 2020 yılında yaptığı denetimde burayla ilgili, hem ihaleyle ilgili yani ana ihaleyle ilgili 

hem de bu 2018-2019-2020 yıllarını kapsayan 20 milyon liralık bakım ihalesiyle ilgili de eksikleri 

çıkardı. Bunların ikisinin de sorguya döndü. Yani sorguya dönmesi demek savunmalarını istedi, 

yargı aĢamasına geçti. 20 milyon liralık bakım ihalesinin yargısı tamamlandı ve tebliğ edildi. 

Zimmet çıktı. 2020 yılıyla ilgili olan kısmı sanırım zimmet çıktı. 2 milyon 900 bin lira kadar. Kalan 

kısmıyla ilgili de incelenmesi gibi bir karar verdi bildiğim kadarıyla. Çünkü biz bunları hep 

duyumlarla anlatıyoruz size. Komisyonda istediğimiz bilgiler bize Ģöyle cevap geliyor. Bu iĢ 

yargıya taĢındı, SayıĢtay‟da bilgi veremeyiz. Ya arkadaĢlar bilgi isteyenler dıĢarıdan birisi değil. Ya 

Belediye Meclisinin Komisyon Üyesi sizden bilgi istiyor, onu da vermiyorsunuz. Evet. Diğer ana 

Ģeyle ilgili de 22 milyon lira zimmet çıkardı, bu zimmetle ilgili de yargılama bugün yarın bitiyor.              

O bakım ihalesiyle ilgili çıkan yargılamanın bitiĢinden sonra sanırım temyiz aĢamasında Ģu anda.              

2 yıl… Temyizler herhalde 1-2 yıl sürüyor. Böyle devam edecek. ġimdi gelelim bizi bugün asıl 

ilgilendiren kısma, bu hikâye kısmıydı. ġimdi biz Komisyonda soruyoruz. Diyoruz ki; Ģunlara 

cevap almak istiyoruz. Hâlâ da bekliyoruz bunların cevaplarını. ġimdi biz ihale yapacağız.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın ÇALIġKAN toparlar mısınız? 

ERHAN ÇALIġKAN: Ağabey müsaade et, zaten koca Meclis‟te üç dakika, iki tane söz alıyoruz. 

MECLĠS BAġKANI: 10 dakika… ArkadaĢ…  

ERHAN ÇALIġKAN: Müsaade edin bitirelim. 

MECLĠS BAġKANI: Müsaade… Buyurun, buyurun 10 dakika oldu, buyurun. Bir toparlayın bir 

Ģey söylemedim, buyurun. Buyurun, buyurun.  

ERHAN ÇALIġKAN: ArkadaĢlar 45 madde konuĢuluyor. Onun da içerisinde diĢe dokunur bir 

tane madde var veya iki tane madde var. Onu bile dinlemeye tahammül etmiyorsunuz, duymak 

istemiyorsunuz. Evet. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın ÇALIġKAN buyurun lütfen ne olur? Lütfen… Buyurun. ArkadaĢlar…  

ERHAN ÇALIġKAN: Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun. 

ERHAN ÇALIġKAN: Ġnsicamı bozduktan sonra insanın içinde ne konuĢma isteği kalıyor, ne 
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baĢka bir Ģey kalıyor ġimdi bundan sonraki kısmı özetleyeyim arkadaĢlar. Ġhaleye çıkacağız, bir 

Ģirkete vereceğiz. Soruyoruz, diyoruz ki; “Ġhaleye çıkacağız ama durumumuz nedir? Yani, “Bu 

önceki yapılamayan kısımla ilgili biz hangi durumdayız? Neler eksik? Bunun listesini bize verin.” 

Bize Ģöyle cevap veriliyor; “Bu ihalede yapılanların %10‟luk kısmı EDS'yi kapsıyordu. Bu kısmın 

içerisinde %85 aynı malzemeleri kullanacağız yeni ihalede, %15‟lik kısmı yeni eklenecek.” Bunu 

niye soruyoruz? Alan firmaya… Yani bunun yaklaĢık maliyeti ne kadar tutacak? Ne kadarlık bir iĢi 

veriyorsunuz? Bunu bilmek en doğal hakkımız. Ama bununla ilgili cevap yok. Cevap Ģu; “Biz 

teknik Ģartnameyi Emniyet‟e yolladık, cevap bekliyoruz.” Yolladığınız teknik Ģartnameye göre bir 

Ģey söyleyin, onu da söylemiyorlar. Tek cümle bu. Milyonluk iĢi, 3 cümleyle ifade edip geçiyorlar. 

ġimdi bu kadar yaĢanmıĢ Ģeyin içerisinde, geçmiĢi bu kadar problemli bir Ģeyde, bu kadar küçük 

bilgiyle bu iĢe karar veriyorsanız, bunda bir problem var arkadaĢlar. Kendinize, kendi 

Ģirketlerinizde, kendi iĢinizde böyle karar veriyorsanız, bunu vicdanınıza bırakıyorum, teĢekkür 

ediyorum. (11 dakika 34 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Sayın ÇALIġKAN'a çok teĢekkür ederiz Değerli ArkadaĢlar. Ġlgili madde… 

RaĢit Bey buyurun. Cumhuriyet Halk Partisi Grubu‟ndan RaĢit Bey‟e söz veriyorum, buyurun.  

RAġĠT DĠRĠM: Sayın BaĢkan, Sayın Meclis hepinizi sevgi ve saygıyla selamlıyorum. Bu EDS 

Sistemiyle ilgili Önerge bize de geldi, UlaĢım Komisyonuna da geldi. Ġlgili Bürokrat ArkadaĢlar 

açıklama yaptılar. Anlatılanların hikâyesi doğru. Yani, bu Ģekilde 2014 yılında bir ihale yapılıyor. 

2016 yılında yönetmelik değiĢikliği yapıldığı için ön kabuller yapılamıyor, Emniyet Genel 

Müdürlüğüyle mutabakat sağlanamıyor. Daha sonra sistem kullanılıyor. Trafik denetimi açısından, 

mahkemelerde vaka analizleri açısından, güvenlik açısından Emniyet Müdürlüğü tarafından sistem 

kullanılmaya devam ediyor. Bu arada yapılan ihalelerde sorun olabilir. SayıĢtay Denetimi de devam 

ediyor, Ġç Denetim bu konuda devam ediyor. Bütün bunlar ayrı olgular. ġimdi bugün gelinen 

noktada Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Bürokrasisi, Emniyet Müdürlüğü‟yle bir protokol 

imzalamıĢtır. Ön kabul Ģeyi yapmıĢtır ve teknik gereklilikler dokümanı doğrultusunda tekrar hâsılat 

paylaĢımı yoluyla herhangi bir Ģey ödemeden, onun, o oranları var, o Ģekilde yeniden ihaleye 

çıkmak istemektedir. Çünkü bu Ģekilde trafik denetimleri yapılacaktır. Biz bunun önünü açıyoruz. 

Yani geçmiĢte yapılan ihalelerdeki aksaklıklar, hatalar zaten denetleniyor, inceleniyor. Bu konuda 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin açtığı dava da var. Bunlar ayrı olgulardır, Ģu anda yapılan bütün 

bunlardan bağımsızdır. Gerekli dersler çıkararak doğru bir Ģekilde ihaleye çıkılacaktır ve 

denetimler… Ayrıca kalibrasyon açısından ölçümleme açısından da bu sistem gereklidir. 16 ayrı 

bileĢenden oluĢmaktadır. Dolayısıyla biz uygun buluyoruz, kabul edilmesini öneriyoruz. TeĢekkür 

ederim. (1 dakika 50 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, teĢekkür ederim. BaĢkaca görüĢ var mıdır? Olmadığına göre…                           

4 no’lu Komisyon Raporunu Komisyonlardan geldiği Ģekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiĢtir, 5? 5 no‟lu Komisyon Raporuna geldik 

ArkadaĢlar. 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 5 ve 22 aradaki tüm maddeler dâhil Komisyonlardan oybirliğiyle gelmiĢ, 

geldiği Ģekliyle oylansın. 

MECLĠS BAġKANI: BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? Sayın ġĠMġEK? Sayın SEVĠNÇ? Değerli 

ArkadaĢlar, 5 no’lu Komisyon Raporu dâhil 22 no’lu Komisyon Raporu dâhil aradaki tüm 

Komisyon Raporlarının Komisyonlardan geldiği Ģekliyle kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir.   

 

V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, Toplantıya Katılmayan Meclis Üyelerinin 

Mazeretlerinin kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir.   

 

VI. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

MECLĠS BAġKANI: Gündem DıĢı KonuĢma Talebi? Sayın ġĠMġEK, Sayın HIZAL… Buyurun 

Sayın HIZAL. Sayın BÖRÜHAN, peki.  

ÖZGÜR HIZAL: Evet. Sayın BaĢkan, Çok Kıymetli Meclis hepinizi tekrar saygı ve sevgiyle 
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selamlıyorum. Tabii konuĢmama baĢlamadan önce, bugün sabah saatlerinde Buca merkezli bir 

deprem meydana geldi. Tüm Ġzmirli HemĢehrilerimizden bu deprem nedeniyle geçmiĢ olsun 

dileklerimi iletiyorum. ġimdi hep konuĢtuk, hep söyledik, Ġzmir‟in en önemli gündemi aslında 

deprem ve kentsel dönüĢüm. Evet. ġimdi Sayın BaĢkan, tabii pazartesi yapılan Meclis 

Toplantımızda bu konu konuĢuldu, tartıĢıldı. Biz birtakım durum tespitleri yaptık, Murat Bey 

birtakım durum tespitleri yaptı, sizler birtakım durum tespitleri yaptınız. Hatta o kadar ki, biz 

iftiracı dahi olduk. Tabii konuĢmama geçmeden önce meselenin geldiği komikliği anlatmak adına 

arkadaĢlara bir fıkra anlatmak isterim. Muhtemelen bu fıkrayı bütün arkadaĢlar biliyordur. Ama 

tekrar etmekte fayda var. Günün birinde bir deprem meydana gelmiĢ ve bu deprem neticesinde bir 

bina yıkılmıĢ. Tabii bu binayı yapan müteahhit mahkemenin karĢısına çıkmıĢ. Hâkim sormuĢ; 

“Beyefendi siz bu binayı yanlıĢ yaptınız, dolayısıyla bina depremde yıkıldı.” Müteahhit 

savunmasını yapmıĢ, demiĢ ki; “Efendim olur mu öyle Ģey, ben bütün kurallara uydum ama sorun 

çimentodaydı.” demiĢ. Hâkim hemen “çimentoyu getirin.” demiĢ. Çimentoya da aynı soruyu 

sormuĢ. Çimento cevap vermiĢ; “Efendim demiĢ olur mu öyle Ģey, ben çok kaliteli bir çimentoyum. 

Dolayısıyla benden kaynaklanan bir kusur yok.” Arkasından çimento devam etmiĢ demiĢ ki; “kusur 

bende değil, kusur kumda.” Kumu çağırmıĢlar heyetin karĢısına. Kum‟a da aynı sorular yöneltilmiĢ 

ve Kum Ģu cevabı vermiĢ; “Efendim olur mu demiĢ, ben kaliteli bir Kum‟um, problem demirde.” 

Tabii Demir huzura gelmiĢ, aynı sorular Demir‟e sorulmuĢ ve demir Ģu cevabı vermiĢ; “Sayın 

Hakimim, efendim demiĢ, vallahi da iftira, billahi de iftira, ben olay mahallinde bile hiç yoktum, 

bulunmadım.” demiĢ. Ġzmir‟in kentsel dönüĢümü, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin kentsel 

dönüĢümü maalesef bu fıkra aĢamasına kadar geldi Sayın BaĢkan. Aslında ağlanacak halimize 

gülüyoruz. Gülmememiz gerekiyor ama maalesef gülüyoruz. ġimdi, biz o gün ne dedik? Dedik ki; 

“Ġzmir BüyükĢehir Belediyesini „demir hırsızı‟ pozisyonuna sokuyorsunuz.” dedik. “150 yıllık Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesini böyle bir noktaya getirmeye kimsenin hakkı yok.” dedik. ġimdi Murat Bey 

bunun üzerine bir konuĢma yaptı ve dedi ki; “iftira atıyorsunuz” dedi. Ġftiranın kelime anlamını 

elbette ki Murat Bey biliyor ama ben bir tekrarlayayım. “Bir kimseye gerçek olmayan olumsuz bir 

durumu, bir suçu, amaçlı olarak bilerek yüklemek.” ġimdi Kıymetli ArkadaĢlar, Sayın BaĢkan 

elimde bir tutanak var, bu tutanak sizde de var, Murat Bey'de de var. Zaten bilinen bir tutanak. Ve 

bu tutanakta… Kim tarafından tutulmuĢ bu tutanak? Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Kentsel DönüĢüm 

Dairesi BaĢkanlığının personeli tarafından, mühendis arkadaĢlar tarafından tutulmuĢ. DemiĢ ki; 

“tespit edilen inşai ve haritasal eksiklikler yükleneceği bildirilmiş olup, düzeltilmesi, düzeltme 

sonrası nihai kontrole yeniden çıkılacağı” söylenmiĢ, devam etmiĢ. “Ölçüm işlemleri devam 

ederken…” bakın, “ölçüm işlemleri devam ederken inşai eksikliklerin düzeltme kontrolü 

yapılmadan tarafımızdan onayı alınmadan beton dökümü başlamıştır.” Demek ki, burada bir 

problem var mı? Var. Bunu ben söylemiyorum. Bunu söyleyen Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin 

Mühendisleri ve bu tartıĢmalar Ģehirde devam ederken, bizler tarafından bu konu gündeme 

taĢındıktan sonra, doğal olarak Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ve Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin 

BaĢkanı birtakım açıklamalar yaptı. ġimdi Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi bir açıklama yaptı. Dedi ki; 

“3. etap içinde…” 48 bin metrekarelik bir etaptan bahsediyor tabii. “300 metrekarelik bir imalata 

ilişkin, imalat mühürlenmiş ve gerekli onayların ardından söz konusu bölümün yıkılmasına karar 

verilmiştir.” Bir kez daha tekrarlıyorum; “gerekli onayların ardından söz konusu bölümün 

yıkılmasına karar verilmiştir.” Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin resmi internet sayfasından alınmıĢ 

bir Ģey Sayın BaĢkan. Arkasından, arkasından Tunç Bey bir tweet atmıĢ. Zannedersem bir gün 

sonra. Yine benzer bir ifadeyle “448 bin metrekare inşaat içerisindeki 300 metrekaresinde bir 

yüklenicinin yaptığı hatayı tespit ettik ve bloktaki inşaatı durdurduk, ilgili alan yıkılarak inşaat 

devam edecek. Görevli ekip arkadaşlarımıza teşekkür ederim.” demiĢ. Sayın SOYER'in Resmi 

Twitter Hesabı arkadaĢlar. Arkasından bu tartıĢmalar tabii devam ettiğinden, bu kez Tunç SOYER 

baĢka bir açıklama yapmıĢ arkadaĢlar. ĠĢte “komedi” diyorum ya, Ģimdi bu açıklamaya bakalım. “48 

bin metrekarelik bir inşaattan söz ediyoruz, onlarca şirket taşeron hizmeti veriyor. Burada önemli 

olan şu; biz kendi yaptığımız işi durduracak kadar bu işe emniyet veriyoruz.” Tamam, güzel. Biz 

mühürlemiĢiz. Sonra dönmüĢ, devamında; “Yüklenici firma hiçbir şeyi hatalı yapmadığını ifade 

ediyor.” Bakın arkadaĢlar, “Yüklenici firma hiçbir şeyi hatalı yapmadığını ifade ediyor.” Tunç 

Bey‟in ifadesi bir gün sonra nasıl değiĢmiĢ. “Üniversite gelip kontrol etsin, bizim hiçbir şey yok… 

Biz sadece o anda kontrol mekanizması işletilmediği…” gibi bir ifade kullanmıĢ. “Belki de hiçbir 
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şey yoktur.” Bu Tunç Bey'in ifadesi arkadaĢlar. “Belki de hiçbir şey yoktur.” ġimdi Sayın 

ArkadaĢlar, Sayın BaĢkan tabii bu devamında, devamında dün, dün bir bildiri yayınlandı. Kim 

yayınlıyor bu bildiriyi? Orada hukuksuzca, kanunsuzca bizim yaklaĢık 2 yıldır sürekli dile 

getirdiğimiz bir Ģekilde, hukuksuzca orada iĢ yapan Kooperatif Yönetimi yayınlıyor Kıymetli 

ArkadaĢlar. Ortaklarımıza ve kamuoyuna duyuru, bu bildiri. Evet, göstereyim, Ģu bildiri. Kendi 

sosyal medya araçlarıyla yayınladılar. Muhtemelen sizde de vardır. Ve bildiride çok ilginç ifadeler 

var Sayın BaĢkan, Kıymetli Meclis Üyeleri, Kıymetli Ġzmirliler. “Bu süre içerisinde inşaatlarımız 

İzmir Büyükşehir Belediyesi kontrolörlerinin zorlayıcı uygulamaları sebebiyle…” bakın bakın, 

“Zorlayıcı uygulamaları sebebiyle birçok kez durmuş ve inşaat faaliyetleri ağır bir şekilde 

ilerlemiştir. Konuyla ilgili zor şartlar…” Çok ilginç bir Ģey söylüyorum Ģimdi; “Uygulaması 

imkânsız talepler, uygulaması imkânsız talepler…” Buradan bir kez daha soruyorum Sayın BaĢkan, 

uygulaması imkânsız talepler nelerdir? Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin Kontrol Mühendisleri ve 

ilgili bürokrat arkadaĢlar uygulaması imkânsız taleplerde, hangi taleplerde bulunmuĢlardır? Yazı bu. 

“İdareye, kooperatifimiz tarafından yazılı olarak bildirilmesine rağmen süreç aynı şekilde devam 

etmiştir.” Suçlama devam ediyor. Kim? Kooperatif tarafından Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi. “Bu 

uygulamalar ve iddiaların…” Bak bir de BüyükĢehir Belediyesi‟nin birtakım iddialarda 

bulunduğunu iddia ediyorlar. “Her defasında bilgi, belge ve kanıtlar ile doğru olmadığı 

ispatlanmış…” bir suçlama daha… “ve inşaatın devamı projeye uygun bir şekilde sağlanmıştır.” 

ġimdi Kıymetli ArkadaĢlar, Tunç Bey‟in ve BüyükĢehir Belediyesinin üç beyanını okudum. Ġkisi 

birbiriyle çeliĢiyor, çeliĢiyor. Murat Bey siz de çok iyi biliyorsunuz, çeliĢiyor. (Ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) ÇeliĢiyor çeliĢiyor. (Ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Arkasından, arkasından Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesinin ilgili bürokratları tarafından tutulmuĢ, bürokratları tarafından tutulmuĢ tutanak, bizim 

için Meclis Üyesi olarak, BüyükĢehir Meclis Üyesi olarak bizim için önemli olan bu. Biz buna 

kıymet veriyoruz. Değil mi? Bunun aksini iddia eden var mı bu Meclis‟te? Sayın BaĢkan, siz 

sorarsınız, yoktur diye düĢünüyorum. Bizim açımızdan böyle bir aksi durum söz konusu değil. Bu 

tutanağa karĢı, bu bildiri. Bunun doğru olduğunu iddia eden bir Meclis Üyemiz var mı? Yoktur diye 

temenni ediyorum. Ben bunun doğru olmadığını düĢünüyorum. ĠĢte iftira Sayın AYDIN. Çıkar buna 

“iftira” dersiniz. ġimdi, gelelim bunun devamında oradaki bu bildiriyi hangi güce dayanarak, bakın 

hangi güce dayanarak kamuya iĢ yaptığını söyleyen bir Kurum, hangi güce dayanarak, arkasındaki 

hangi güce güvenerek ki hatta ve hatta aynı Kurum çıkıyor diyor ki; “Bizim kooperatifimizle CHP 

Ġl BaĢkanı ġenol ASLANOĞLU‟nun hiçbir alakası yok.” diyor. Bir de avukatlığa soyunuyor. Bu 

hangi siyasi güce dayanarak bu bildiriyi yayınlıyor arkadaĢlar? Ve hukuksuzca burada bulunuyor. 

ġimdi önümde Kasım 2020 tarihinde imzalanmıĢ bir protokol var. Kim tarafından imzalanmıĢ? 

Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığı ile Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Beton ve Asfalt Enerji 

Üretim Dağıtım, yani ĠZBETON tarafından imzalanmıĢ. Kat KarĢılığı ĠnĢaat SözleĢmesi. Yetkiyi 

kim vermiĢ? Bu Yüce Meclis vermiĢ. Nasıl vermiĢ? Oybirliğiyle vermiĢ. Hepimiz verdik, hepimiz 

oybirliğiyle verdik bunu arkadaĢlar. Kime? Kurumumuz olan, Kurumumuzun bünyesinde olan bir 

Ģirkete verdik. Bakın, “Kurumumuz” diyorum, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinden bahsediyorum. 

Peki, bu Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin bu Ģirketi ĠZBETON ne yapmıĢ? Buradaki yetkiyi aĢmıĢ, 

almıĢ kendi kafasına göre, birtakım kooperatifler kurdurmuĢ. ĠĢte Ģu kooperatif gibi. Hadsiz ifadeler 

kullanan bu kooperatif gibi… Birtakım kooperatifler kurdurmuĢ ve o iĢi oraya vermiĢ. Hangi 

birimizin haberi var? Hiçbirimizin haberi yok. Hangi birimizin onayı var? Hiçbirimizin onayı yok. 

Meclis‟in onayı var mı? Yok. Bu kooperatiflerden birinin BaĢkanı Ģu anda, Ģu anda, Ģu anda Ġzmir 

CHP Ġl BaĢkanı mı? Evet, CHP Ġl BaĢkanı. Bu kooperatiflerin tamamının, tamamının Genel 

Koordinatörlüğünü Sayın BaĢkan, yani CHP Ġl BaĢkanı yaptı mı? Yaptı. Ġlgili görüĢmeleri yaptı mı? 

Yaptı. Demek ki, az önceki sorumuzun cevabı herhalde burada yatıyor, herhalde burada yatıyor. 

Demek ki, siyasi gücü buradan alıyor. Hatta o kadar ki, o kadar acı ki bu Ģehrin Belediye 

BaĢkanı‟nın bir gün önce söylediği ifadeyi bir gün sonra değiĢtirtecek kadar kendilerine 

güveniyorlar ve arkalarında bir siyasi güç var. Tunç Bey; “yıkılacak” diyor. Ertesi gün yaptığı 

beyanda, verdiği beyanda; “Hayır efendim, belki de hiçbir Ģey yoktur, belki de hiçbir Ģey yoktur ve 

firma doğru da söylüyor olabilir.” Tunç Bey‟e bunu kim fısıldadı acaba? Kim söyledi acaba? Acaba 

bu kooperatifin yanında bulunan Siyasiler mi söyledi? Bu kooperatifi kurduran CHP‟li Siyasiler mi 

söyledi? Evet. Bu sorunun cevabını bence arayın arkadaĢlar, CHP Grubu olarak. ġimdi biz hiçbir 
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Ģeyi engelleme niyetinde falan değiliz, bugüne kadar da olmadık. Kıymetli ArkadaĢlar, Sayın 

BaĢkan, Ģimdi bakıyoruz Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi… Süreye de bakıyorum Sayın BaĢkan bu 

arada. Ama önemli bir konu, hassas bir konu, Ġzmirliler için gerçekten konuĢulması ve karar 

verilmesi gereken bir konu. ġimdi bakıyoruz, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi sadece kooperatif eliyle 

dönüĢüm yapmıyor elbette ki. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi aynı zamanda 2886 sayılı Yasa 

kapsamında ihaleler yoluyla da bu iĢi yapıyor. Hani diyorsunuz ya ara ara; “Biz ihaleye çıkıyoruz, 

ihaleye kimse girmiyor, ihaleye kimse girmediği için iĢi yaptırtamıyoruz, siz zaten kooperatif 

modeline karĢısınız. Komünizme de mi karĢısınız?” gibi… 

MURAT AYDIN:  Ben öyle demedim… 

ÖZGÜR HIZAL: Birtakım… (Ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve 

sözler.) Tamam, yanlıĢ söyledim. Geri alıyorum, geri alıyorum, geri alıyorum. Kooperatifçiliği, 

komünizmle özdeĢleĢtirerek birtakım ifadeler kullanıyorsunuz. Ama mesele o değil arkadaĢlar. Biz 

yasal olmayan yönteme karĢı çıkıyoruz, biz Ġzmirlilerin parasının ve zamanının çalınmasına karĢı 

çıkıyoruz. ġimdi arkadaĢlar, 2886 sayılı Yasa kapsamında Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Kentsel 

DönüĢüm Dairesi BaĢkanlığı tarafından yapılan ihalelerle verilen iĢleri kısaca ben size özetleyeyim. 

Örnekköy 2. etap. O çirkin, o hadsiz hadisenin gerçekleĢtiği etabın yanındaki etap. ĠĢin Ģu anki 

fiziki seviyesi %85. ĠĢ programı seviyesi %90. Yani %5 seviyede geri, ekside. Muhtemelen 

zamanında bitirecek ya da çok küçük bir ek süre alacak. Ege Mahallesi 1. etap. Buradaki fiziki 

seviye yüzde… Pardon düzeltiyorum, iĢ programı seviyesi %8, fiziki seviye %6. Ege Mahallesinde 

Roman VatandaĢlarımızın bulunduğu bölge. Orada bir kentsel dönüĢüm yapılıyor bir firma 

tarafından, %2. Zor da bir alan, zemin açısından da zor alan olduğunu biliyorum. Birtakım zemin 

iyileĢtirmeler yapılıyor, kazık temeller vesaire falan. Doğru iĢ yapılıyor, takdir ediyoruz. Yeter ki 

zamanında bitsin ki biteceğini düĢünüyorum. Buna hiç kimse, bugüne kadar Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesinde hiçbir Meclis Üyesi ArkadaĢımız gruptan çıkıp itiraz etti mi? “YanlıĢ yapıyorsunuz” 

dedik mi? Sayın BaĢkan, demedik. Doğru, bakın burada bir kez daha söylüyorum. Peki, o dâhiyane 

fikirle ĠZBETON Genel Müdürü‟nün… Bakın bir kez daha söylüyorum, ĠZBETON Genel 

Müdürü‟nün dâhiyane fikirle ortaya çıkardığı kooperatif modeliyle yapılan iĢlere bakalım isterseniz 

arkadaĢlar. Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Evet. 

ÖZGÜR HIZAL: Önemli bir konu, haklısınız. 

MECLĠS BAġKANI: Önemli ama toparlayın. 

ÖZGÜR HIZAL: Toparlayacağım. 

MECLĠS BAġKANI: Bitiyor bak, 20 dakika oldu, buyurun.  

ÖZGÜR HIZAL: Evet. Örnekköy 3. etap. ĠĢ programı seviyesi %81 olması gerekirken Ģu anda 

%20‟ler seviyesinde. Örnekköy 4. etap. Ġl BaĢkanınızın BaĢkanlığını yaptığı kooperatif. ĠĢ programı 

seviyesi %81 olması gerekirken fiziki seviye %22 arkadaĢlar. Uzundere 3. etap. ĠĢ programı 

seviyesi %7 olması gerekirken seviye %2. ArkadaĢlar bunlar zamanında bitecek mi bu iĢler? Ben 

size oranları söyledim. Bitmeyecek değil mi? Hayatın olağan akıĢına aykırı değil mi? ĠnĢaatla 

uğraĢan arkadaĢlarımız çok iyi bilir. Kemal Ağabey biter mi? Bitmez. Fırat biter mi? Bitmez. Sayın 

BaĢkan siz yıllarca… 

MECLĠS BAġKANI: Ben hiç inĢaat iĢine… Beni bulaĢtırma o iĢlere. Yani… 

ÖZGÜR HIZAL: ĠnĢaatla uğraĢmak kötü bir Ģey değil Sayın BaĢkan. 

MECLĠS BAġKANI: Hiç, hiç yani… Buyurun, buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Evet, inĢaatla uğraĢmak kötü bir Ģey değil, inĢaatla uğraĢmak kötü bir Ģey değil. 

MECLĠS BAġKANI: Süre… Tamamlayalım, toparlayalım. 

ÖZGÜR HIZAL: Biter mi? Bitmez. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Toparlayalım.  

ÖZGÜR HIZAL: Evet.  

MECLĠS BAġKANI: Tamam, buyurun.  

ÖZGÜR HIZAL: Peki bitmediğinde ne olacak Sayın BaĢkan? Ne olacak? Ne olacak?                              

ġu… Mağduriyet… O vatandaĢlar bu kapıya gelecek, o vatandaĢlar bu kapıya gelecek. Laf 

atabilirler Murat Bey, hiç önemli değil. Evet…  

HÜSNÜ BOZTEPE: Belki yeni bina yaparlar… 
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ÖZGÜR HIZAL: Yeni bina yapılmaz Hüsnü Ağabey. Ne olacak biliyor musunuz Sayın BaĢkan? 

ġunu söyleyeyim olacağını. Bir saniye…  

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL toparlayalım artık yani… 

ÖZGÜR HIZAL: Tamam bitiriyorum. Çok önemli iki husustan bahsedeceğim. ġu, Ģu sözleĢme 

gereği, Ģu sözleĢme gereği yani ĠZBETON‟la BüyükĢehir arasında yapılmıĢ sözleĢme gereği,                      

ĠZBETON BüyükĢehir‟e tazminat ödeyecek. Diyeceksiniz ki, bir cebimizden çıkıp diğer cebimize 

sokacağız. Öyle değil arkadaĢlar. Ve yine gideceksiniz o tazminatın ödenmemesi için, ödenmemesi 

için gideceksiniz bürokratlara birileri baskı yapacak. ġimdi, Ģimdi…  

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL… 

ÖZGÜR HIZAL: Küçümsediğiniz, küçümsediğiniz, konuĢmalarınızda; “Ne olacak? 48 bin 

metrekarelik alanda 300, 300 metrekarelik, 250 metrekarelik bir alanda problem çıktı.” dediğiniz 

yerin yıkılmasıyla ilgili mesele. Sayın BaĢkan, müsaade buyurun lütfen, istirham ediyorum. 

MECLĠS BAġKANI: Ama… 

ÖZGÜR HIZAL: Tamam Sayın BaĢkan, bitiriyorum.  

MECLĠS BAġKANI: Pardon… 

ÖZGÜR HIZAL: Önemli bir konu, Sayın BaĢkan önemli bir konu, önemli bir konu…(Salondan 

ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Pardon, pardon, Değerli ArkadaĢlar…(Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Önemli bir konu.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL… 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan…  

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL… 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan, önemli bir konu...  

MECLĠS BAġKANI: Pardon özür dilerim… 

ÖZGÜR HIZAL: Bu çok önemli bir konu… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL bir dakika… 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, Değerli ArkadaĢlar sözünüzü…(Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Sayın HIZAL, Sayın HIZAL, 

Sayın HIZAL lütfen bitirin ne olur, lütfen, lütfen. Yani, lütfen.  

ÖZGÜR HIZAL: Konuyu anladığınızı anlıyorum arkadaĢlar, Ġzmirlilerin de anlamasını istiyorum. 

MECLĠS BAġKANI: Tamam. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) Sayın HIZAL, Sayın HIZAL… Değerli ArkadaĢlar, Sayın Hatip sözünü bitiriyor, 

toparlayın.  

ÖZGÜR HIZAL: Evet. 48 bin metrekarelik alan içerisinde 300 metrekare olduğunu söyleyip, alanı 

da küçümseyerek birtakım ifadeler kullandınız. Bununla ilgili de bir çalıĢma yaptırdık. Muhtemelen 

Daire BaĢkanlığında da vardır. Zaten bundan dolayı mühürlenmiĢtir. Ve burada diyor ki, bu 

çalıĢmalarda maddeler halinde… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL ne olur… 

ÖZGÜR HIZAL: Ama Sayın BaĢkan böyle yaparsanız ben bunu… 

MECLĠS BAġKANI: Ama bakın arkadaĢlar… 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan…  

MECLĠS BAġKANI: Böyle yaparsanız değil, bu Meclisi… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Değerli ArkadaĢlar, ben, ben 

Meclis‟ten…(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

ÖZGÜR HIZAL: Neyi yazılı olarak sunacağım arkadaĢım, değerlendirmiyorsun, neyi yazılı olarak 

sunduracağım… 

MECLĠS BAġKANI: Bir dakika, bir dakika... (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Değerli ArkadaĢlar, Değerli ArkadaĢlar, Değerli 

ArkadaĢlar ben Meclis‟ten yardım istiyorum. Böyle yaparsanız, ya ne yapmam lazım benim? Bana 

bir anlatır mısınız? 23 dakika olmuĢ. Yani o süreyi, süreyi… 

ÖZGÜR HIZAL: Peki Sayın BaĢkan, Teknik Raporu okumuyorum.  
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MECLĠS BAġKANI: Tamam teĢekkür ederim. 

ÖZGÜR HIZAL: ġunu söylüyorum ve kapatıyorum.  

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim. 

ÖZGÜR HIZAL: Teknik Raporu okumuyorum ve Ģunu söyleyip kapatıyorum. O alan yıkılmaz ise, 

o alan yıkılmaz ise, oradaki hata düzeltilmez ise, meydana gelecek depremde orada yaĢayan 

insanlar, o binanın altında kalarak hayatını kaybedecek.  

MECLĠS BAġKANI: Peki. 

ÖZGÜR HIZAL: Bir saniye Sayın BaĢkan, o alanın yıkılmasını engellemek için, o alanın 

yıkılmasını engellemek için az önce saydığım kiĢiler, bakın az önce saydığım kiĢiler, bürokratlara, 

bürokratlara burada baskı yapmasınlar.  

MECLĠS BAġKANI: Peki. 

ÖZGÜR HIZAL: Kulağımıza böyle duyumlar geliyor. 

MECLĠS BAġKANI: Peki, peki. 

ÖZGÜR HIZAL: TeĢekkür ederim. (24 dakika 1 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim.  

NĠLÜFER BAKOĞLU AġIK: BaĢkan‟ım, kim kime baskı yapmıĢ? 

ÖZGÜR HIZAL: Git onu, git onu kendi kendi içinde hallet… 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar bir dakika… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Değerli ArkadaĢlar… Evet.  

ÖZGÜR HIZAL: Vallahi çok yanlıĢ yapıyorsunuz… 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) ġimdi Sayın HIZAL‟ı dinledik. Söz almak 

isteyen konuyla ilgili… Buyurun. Bütün arkadaĢlarıma söz vereceğim, bütün arkadaĢlarıma söz 

vereceğim. Değerli ArkadaĢlar, yani Grup BaĢkan Vekillerini… Bakın bir daha hatırlatmak isterim 

Grup BaĢkan Vekilleri için 20 dakikalık bir süremiz vardır. Sayın HIZAL bunu toleransla aĢtı, 

tamam; ama diğer arkadaĢlarımız için de aynı Ģekilde 10 dakikadır bu süre. 10 dakika içinde lütfen 

toparlayın ve ne söylemek istiyorsanız…  

ÖZAN PARLAR: BaĢkan‟ım… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın Ġzmirlilerle ne paylaĢmak istiyorsanız bunu paylaĢın, buyurun. 

ÖZAN PARLAR: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri sondan baĢlayayım. Toplumu infiale 

yönlendirecek açıklamaların Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclisinde yapılmasını kesinlikle doğru 

bulmuyorum. Biz hukukçu değiliz, ben Mühendis olarak bu konuyu aktaracağım. Hukukçu 

arkadaĢlar da hukuki yönünde açıklama yapsın ama ne olur yani ülkede yakın bir tarihte 

yaĢadığımız, bu büyük bir afet yaĢadık. Bu afetten sonraki süreçte yapılan imalatlarla ilgili ben bilgi 

vermek istiyorum. Ben Mühendisim aynı zamanda inĢaat yapmaktayım. Bir; inĢaata baĢlayacağınız 

zaman inĢaatta kullanacağınız demirle ilgili her ne kadar Türk Standartları Enstitüsünün Uygunluk 

Belgesi olmasına rağmen inĢaatta getirdiğiniz demirler alınmakta ve Çekme Testine, Kopma Testine 

tabi tutulmaktadır. Demirin standardının belirlenmesi açısından. Ġki; beton döktüğünüzde bu beton 

da akredite olmuĢ bir beton kuruluĢu tarafından dökülmesine rağmen. Bu betondan numuneler 

alınmakta, kim numune alınmakta? Hem üretici firma numune almakta hem de bir laboratuar, 

akredite olmuĢ laboratuar tarafından numune alınmakta. Standartlar oldukça yüksektir Ģu an için 

inĢaat sektöründe. Standartları yüksektir. Bu standartlar yüksek konumda imalat yapmak… Özgür 

Bey konuĢtu gidiyor. Biz konuĢmaya devam edelim. “Ġmkânsız” diyor ki, “imkânsız talepler” diyor, 

imkânsız talepler Ģudur. Uygulamada gerçekten öyle kiriĢler var ki, bu kiriĢlerin içine beton 

dökmekte zorlanılıyor. Bundan dolayı yüklenici, üstlenici bu tür imkânsız iĢte bulunmaktadır. Biz 

de bunları yaĢamaktayız. ĠnĢaatta çalıĢan Ģantiye ekipleri de bu tür problemleri günde sık sık 

gündeme getirmektedir. ġu an bir Yapı Denetim Yasası var. Özel inĢaat yaptığınızda yine Bakanlık 

tarafından yetkilendirilmiĢ Yapı Denetim KuruluĢları tarafından denetlenmekte. Bu da Kamuya ait 

Belediyeye ait yapılar olduğundan dolayı Belediyemiz tarafından yapı denetim süreci ya 

belediyemiz tarafından üstlenilmektedir. Burada ben Ģunu da tenzih ediyorum. Bakın Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesinde çalıĢan Mühendislerin teknik anlamda yaptıkları rapor, kurumsal bir 

rapordur. BüyükĢehir Belediyesini temsilen yapılmıĢ raporlardır bunlar. Bu raporlar düzenlenmiĢtir. 

Bu raporların düzenlenmesi ve de Ģu an kamuoyuna hatta Adalet ve Kalkınma Partisi‟nin de eline 

geçmesi bir Ģeffaflık göstergesidir. Bunda yoksunacak veya yılacak bir durum yoktur, 
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kapanmamıĢtır, üstü örtülmemiĢtir bunun. Bu tür Ģeylerin yapılması bir Ģeffaflıktır, güzeldir. Bir 

döĢeme dökülüyor. Bakın, Ģöyle farklı bir Ģey de olabilirdi. Bir döĢeme döküyorsunuz, döĢemeyi 

döken beton firması, A firması tarafından örneğin beton döküldü. Burada C30 betonu çıkması 

gerekirken daha sonra laboratuar tarafından alınmıĢ numunelerde C20 çıkıyor. Bu durumda beton 

firması tarafından taahhüt edilerek, bu sadece bu döĢeme yıkılıyor ve yeniden yapılıyor. Bunun 

bütün masrafı, maliyeti, beton firması tarafından üstleniliyor. Bu bir taahhüttür. Burada da yine o 

olması gereken Ģudur; bir bardak suda fırtına çıkarmanın bir anlamı yoktur burada. Çünkü burada 

yapılan yapının bir döĢemesi döküm anında Kontrol Mühendisleri tarafından kontrol ediliyor ve de 

eksiklikler belirleniyor. Bu eksiklikler belirlendikten sonra bu eksikliklerin giderilmesi konusunda 

yine bir Teknik Heyet karar verecektir. Teknik olmayan arkadaĢlarım bununla ilgili yorum yapması, 

spekülasyon yapması ve de infiale yol açması doğru bulmamaktayım. Burada yapım sistemi 

kooperatifmiĢ, müteahhitmiĢ bu ayrı bir konu. Teknik anlamda buradaki yapılan var olan problemin 

çözülmesi de ayrı bir konudur. Bu çok büyük bir problem değildir ve de gereği yüklenici tarafından 

yapılacaktır. Burada bu kadar bunu uzatıp da Ġzmir Halkına veya orada konut sahibi olacak olan 

hemĢehrilerimize bu Ģekilde olumsuz olarak lanse edilmesini kesinlikle doğru bulmamaktayım. 

Benim anlatmak istediklerim bunlardı. TeĢekkür ederim. (5 dakika 4 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Sayın ArkadaĢımıza, Özan Bey'e çok teĢekkür ediyorum. Sayın ÖNAL 

buyurun.  

ĠRFAN ÖNAL: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli ArkadaĢlar… BaĢkan‟ım yine diyeceğim, hani elmayla 

armutu karıĢtırdı ama armuta haksızlık olur. Elmayla armut arasında bile en azından bir benzerlik 

var, ikisi de meyve. Yani alıp iĢi bağlamından koparıp öyle bir yerlere götürdü ki ben neyi 

anlattığıyla ilgili kendimi bir sorguladım. Ya bizim konumuz neydi? Tunç Bey nereyle ilgili nasıl bir 

çeliĢki içerisinde ki öyle bir belge çıkarmıĢ ki neleri ispatlıyor, neleri söylüyor. BaĢkanımızın olayın 

üzerindeki ilk düĢüncesiyle sonraki gelen verilerle ilgili yaptığı açıklamaları. ġimdi maksatlı ve art 

niyetli bakınca evet, bir yerlere çekilebilir. Zorlaması ne kadar olur? Ona da kendi bir fıkra anlattı. 

Bir benzeri de ben anlatayım; “Papa Amerika'ya giderken havalimanında bunu karĢılıyorlar. 

Efendim diyorlar. Buradaki genelevlerle ilgili ne düĢünüyorsunuz? Soruyor burada bir genelevi mi 

var? Efendim diyorlar. Ertesi gün manĢetlerde Papa iner inmez ilk sorduğu Ģey bu oldu.” ġimdi bu 

kadar ilintili, BaĢkan‟ın yaptığı açıklamayla kooperatifin açıklamaları birleĢtirdi. Tunç SOYER'in 

birilerinin efendim kullandığı kelimeleri kullanmayacağım. Halk neyini savunuyor? Neleri tutuyor? 

Kimler nasıl bir yönlendirme içerisinde? Yahu insaf, insaf. Her Ģeyden önce insanda bir vicdan olur. 

Tunç SOYER ilk yaptığı açıklamada, “Evet kontrolörlerimizin yaptığı tutanak üzerinden Bir 

endişeyle ilgili tarafız. Bu tarafla ilgili durumu ortaya koyduk. Bir yanlış varsa bu imalat hiçbir 

pahasına hiçbir şey düşünülmeden gereğinin yapılmasıyla ilgili arkadaşlar yıkımı yapılacak.” 

dendi. Sonrasında kooperatif sözcüsü değiliz, Avukatı değiliz Ģunu söylüyor; “Benim yanlıĢ bir 

imalatım yok.” Ġki tarafın kontrollerinin yaĢadığı bir çeliĢkiden bir çatıĢmadan durumun geldiği 

noktadaki biz haklılığımıza inanıyoruz. Bunun peĢinden de resmi kurumlardan, üniversitelerden 

BilirkiĢilerin gelip inceleyip bir neticeye varması söyleyeceklerine uyacaklarını taahhüt ediyorlar. 

Bunu söylüyorlar. Ve bununla ilgili kurumumuzun da yanlı veya zorlayıcı davrandığını iddia 

ediyorlar. Bu iddianın da araĢtırılması en tabii hakları baĢkanım. ĠĢ yapan yüklenicilerden, 

taĢeronlardan birileri, biri. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve 

sözler.) ġimdi bununla ilgili mahkemeye muhtemelen… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)   Manipüle etmeyin.  

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… Devam edin. 

ĠRFAN ÖNAL: Mahkemeye gidecekler. Sayın BaĢkan'ım, üniversiteler bilirkiĢi raporları… 

MECLĠS BAġKANI: Lütfen… ArkadaĢlar lütfen konuĢmayıcı, Hatip ArkadaĢımızı, Ġrfan Bey‟i 

sabırla dinleyelim. Lütfen buyurun. 

ĠRFAN ÖNAL: Sayın BaĢkan‟ım sabırla dinledik. Biz üniversitelerin yapacağı araĢtırmalar 

neticesinde muhtemelen konu mahkemeye intikal edecek, mahkemenin vereceği bir karar. Ancak 

benim burada durduğum ve bütün Ġzmirlileri de bir kere daha düĢünmeye sevk edeceğim bir nokta 

BaĢkan‟ım. Zaten bütün baĢarılı iĢlerimize engellemek için ellerinden geleni yapıyorlar. Bunu 

yaparlarken de ilk günden söylüyorum, keĢke muhalefet %99 yapıcı eleĢtiride bulunup, %1‟de 

siyaseti düĢünseydi. Siyasete de evet, bir rol katmaya çalıĢsaydı ama gördüğüm tablo Ģu %99 

engelleme. %1 de hadi sessiz kalabilirmiyiz noktasındalar. Bunu nasıl yapıyorlar? Doğru. Satılık 
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kalemĢörler çok, güçlü olan onlar. Bütün mecraları ellerine almıĢlar, kuvvetler ayrılığı yok hak 

arayabilecek. Maalesef birçok yerde insanların o umudu da yok, ümidi de yok. Yani az önce 

söyledim ya elmayla armut bile kıyaslanmıyor. O kadar elmayla bombayı söylesem bile az gelir. 

Adam bombanın tartıĢmasını yapıyor yahu. Bizim konuĢtuğumuz elmaydı, sen hangi ara buraya 

geldin? KonuĢtuğumuz bir kooperatifte ĠZBETON‟un ne Ģekilde verdiğine. ArkadaĢlar burada 3-5 

müteahhide vermedi. Binlerce katılımcının, binlerce daire sahibinin, yine binlerce daire alacak 

oradaki arsa sahipleriyle buluĢturulması, dayanıĢmasıyla yapılacak bir iĢten bahsediyoruz. Bunun 

yapımından Türkiye kazanır arkadaĢlar. Bu bence Ġzmir'e değil, Türkiye'ye model olması gereken 

bir iĢ BaĢkan‟ım. Bugün dönüĢüm noktasında biz bunu popülizmle hiçbir zaman girmedik. ġimdi 

gidip de o deprem bölgesinde 11 ilimizde yıkılan her bir binanın önüne gidip, “evet, sizin 

paralarınızla Ģu an Ģehir hastaneleri kuruluyor. Birilerine otobanlar peĢkeĢ çekildi. Sizin paraları Ģu 

an birilerinin keyfine göre yurt dıĢında mahalleler, yerler alınıyor.” Bunun popülizmini mi 

yapsaydık? O deprem vergileriyle eğer yerinde harcansaydı, dönüĢüme harcansaydı… Bir önceki 

toplantıda da söyledim. DönüĢüme toplanan paralar keĢke dönüĢüme harcansaydı. BaĢka yerlere 

harcadıkları kendi Bakanları söyledi, ifade ettiler. Evet, onlar yerinde harcansaydı kaç can 

kurtarabilirdik? Bunun hesabını kendileri yapmıĢlar mı? Biz bütün bunlardan ari bir Ģekilde 

kendimiz, kendi göbek bağımızı kesmeye çalıĢıyoruz. Ġyi niyetimizle Ġzmir'deki bütün eski yapı 

stoğunu en azından bünyemizde olan 240 hektarlık alanda yapmaya çalıĢıyoruz. 540 hektarlığı 

Bakanlıkta, Bakanlık ne yaptı bu alanda? Karabağlar'da 540 hektarlık dönüĢüm alanında Bakanlık 

ne yaptı? Hangi eski yapıları dönüĢtürdü? Hiç, sıfır. ġimdi bize gelince BaĢkan‟ım, iyi niyetle bir 

Ģeyi baĢarabileceğimizi gördüklerinde Ģimdi bu küçümsedikleri alay ettikleri alanda yaklaĢık 5 bin 

konutluk bir iĢ içerisindeyiz. Evet, ağır aksak gidiyor olabilir ve bu noktalarda iĢleyiĢ yavaĢ da 

olabilir. Ama en niyetinde daha önce söylediğim gibi burada demir fiyatlarının artması, bu inĢaat 

girdilerinin, fiyat yüksekliğinin de payı yok mudur? ArkadaĢların bunu da düĢünmesi lazım. Ġki gün 

üst üste aynı fiyatı bulamazsınız. ġu an demir için fiyat sabitleyemezsiniz. Hangi an parayı 

yatırırsanız ona göre demiri alabiliyorsunuz. Çünkü Ģu an piyasa maalesef çekle ya da sözle 

dönmüyor, hazır nakit parayla. ġimdi paramızın değeri kalıyor mu? TL her gün %3 - %5 değer 

kaybediyor. Seçim oldu iki hafta, iki haftada %20 TL, Türk lirası, değer kaybetti. ġimdi bütün 

bunları görmeden, “Kooperatif eliyle iĢler yavaĢ gidiyor.” ArkadaĢlar yavaĢ gitmesinin bir sebebi de 

bu ekonomideki dalgalanmalar, TL'deki değer kayıpları. ġuna geliyorum BaĢkan‟ım üzülerek, Ģimdi 

ben bir iddiada bulunacağım. ArkadaĢlar, bürokratlara ya da o kontrolörlere anlık baskı geldiğini 

benden iyi biliyorlar. Ben Ġktidar Partisinin Meclis Üyesi olarak, ben bu bilgilere sahip değilim. Ve 

Ģuna dikkat çekiyorum. Eğer ki zorlaĢtırıcı kontrolörlerin iddiası geçiyorsa ve bu belgeler anında 

AK Parti'ye veriliyorsa, korkarım ki memurlardan da partizanlık yapanlar olabilir diyorum. 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Evet. Ġddia 

ediyorum. Özgür HIZAL'a… 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun, kesmeyin arkadaĢlar, buyurun. 

ĠRFAN ÖNAL: Bana gelmeyen bilgi, belge gidiyorsa, anında elinde veriler seviye seviye 

ulaĢıyorsa, ben bunlara ulaĢamıyorum arkadaĢlar. Ben Mecliste sizden bilgi isterim. Belediyeye 

yazılı talepte bulunurum. Ben bunları alabilirim. Ben Özgür HIZAL gibi Pazartesi burada iftiralarda 

bulunup, ÇarĢamba günü gelip de elimde dokümanla %1‟di, %1,5‟a çıktı, %2,5‟a. ArkadaĢlar 

bunları siz gidip mezurayla ölçemezsiniz.  

ÖZGÜR HIZAL: Ölçerim, ölçerim. 

ĠRFAN ÖNAL: Burada kontrolörlerin, memurların yaptığı çalıĢmaların raporlarını ben sizde 

görüyorum. Ben bunlara ulaĢamıyorsam korkarım ki siz ayrı kanallara girmiĢsiniz. Siz ayrı 

kanallardan buralara ulaĢıyorsunuz… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  O sebeple sizin zaten samimiyetinizi ben 

sorgulamıyorum bile. Art niyetle durdurmaya, engellemeye çalıĢtığınızı görüyorum. Biliyorum ve 

bunu söylüyorum, defaatle; ama eğer ki bu verilerle anlık size geliyorsa, üzülerek söylüyorum ki… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Birileri zaten 

sizinle birlikte bu iĢi engelleme noktasında da olabilir diye BaĢkan‟ın bir uyarıda bulunmak 

istiyorum. TeĢekkür ediyorum… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.)   
MECLĠS BAġKANI: Peki, çok teĢekkür ederim… (Salondan ses kayıtlarında 



 27 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Sayın BÖRÜHAN buyurun. Sayın BÖRÜHAN 

buyurun. 

CENAP BÖRÜHAN: Sayın BaĢkan‟ım benim söyleyeceğim konu bunun dıĢında eğer bu konuda 

söz almak isteyen baĢka arkadaĢım varsa, olmazsa sözü onlara verelim. Ben ondan sonra… 

MECLĠS BAġKANI: Peki teĢekkür ederim. TeĢekkür ederim Sayın BÖRÜHAN. Sayın ġĠMġEK 

buyurun.  

HAKAN ġĠMġEK: Sayın BaĢkan, Sayın Meclis, Çok Kıymetli Ġzmirliler. Evet, yani teknik 

konuları, teknikler konuĢsun. Yani ifadeleri belki sizin kadar akıcı olmayabilir ama Ģimdi burada 

Pazartesi akĢam anlatmaya çalıĢtım, izah etmeye çalıĢtım. ġimdi, Sözcü ArkadaĢımız, Komisyon 

BaĢkanı ArkadaĢımız çok önemli bir Komisyonu yürüten ve sanırım herhalde 4 yıldır da Komisyon, 

iki yıldır da Komisyon BaĢkanı, Ġmar Komisyonunda. ġimdi, “Elmayla armudu karıĢtırdın.” diyerek 

AK Parti Grup BaĢkanvekiline söz… Bir karĢılaĢtırma yaptı ama bütün zerzevatı birbirine 

karıĢtırarak, bir Ģeyler anlatmaya çalıĢtı. ġimdi, Türk Dili‟nde Ģöyle bir ifade vardır, “Özrü 

kabahatinden büyük.” diye. Yani bir Ģeyi anlatmaya çalıĢtınız, özür dilemek istersiniz. Ama özür 

dilerken, kabahatinizden ve özrünüzden yaptığınız her Ģeyden daha büyük olur. Bu iĢ teknik bir 

konudur. Ġzah ettim, anlatmaya çalıĢtım. Pazartesi günü çok kısa bir Ģekilde. Konut iĢi pahalı bir 

iĢtir, ucuz bir iĢ değildir. Bu iĢi ehli olan insanların, ehliyeti olan insanların yapması gerekir. Biz de 

maalesef Merkezi Hükümetin Yasalarından kaynaklanan geçmiĢten gelen Cumhuriyet tarihinden 

beri gelen yapım, müteahhitlik konusunda bir standart yoktur. Ben bunu sürekli söylerim. Bakın, bir 

bakkal dükkanı açmak için bile Esnaf Odasına kaydınız olması gerekirken, bir müteahhit olmak 

için, bir bina yapmak için böyle karmaĢık evraklara ihtiyacınız yoktur. Cebinizde paranız olsun, ya 

gidin bir arsa satın alın, inĢaat yapın ya da arsası olan biriyle kat karĢılığıyla anlaĢın ve orada inĢaat 

yapın, “Ben müteahhit oldum.” ve insanlara bu konutları yaptığınız, imalatları belirlediğiniz 

fiyattan, istediğiniz fiyattan satarsınız. Alıcı varsa bunun da üst tabanı alt tabanı yoktur. Bu iĢin ayrı 

bir tarafı. Ehil ve vicdanlı olanlar, bu iĢin mesleğini, okulunu okumuĢ olanlar, bir de sahada 

pratiğini görenler, bu iĢi farklı yaparlar. Ben çok konut yaptım, çok konut ürettim; ama hiçbir zaman 

bana daire almaya gelen bir komĢumdan bana teklif edilen Ģu… Tercihe itibar etmedim. “Benim 

Ģurada, Ģu dairem var, bunu Ģu fiyata sayalım. Sizden de üzerini vereyim, konut ya da mülk alayım.” 

Asla kabul etmedim. 6 ay süre veririm ona, “git sat, kaça satıyorsan benim dediğim fiyat tamam. Siz 

satın getirin.” BaĢkasının yaptığı imalatı dahi kabul etmedim. Çünkü bu iĢte farkında olup ya da 

olmayıp çok büyük hatalar var. ġimdi gelelim bu konuya. Bu konuda Pazartesi günü Ģunu söyledim, 

zemin etüdü yapılan bir zeminde, taĢıma değerleri çıkan bir Zemin Etüdü Raporunda, Jeolojik 

Raporda, Statik Mühendis bunu alır, buradaki taĢıma değerlerine göre kolon ve kiriĢleri yerleĢtirir. 

Her Statik Mühendisin yerleĢtirdiği kolon ve kiriĢlerin boyutları ve yerlerine göre projenin statik 

çözümündeki demir oranları ve statik boyuttaki taĢıyıcı kesitlerin oranları hep değiĢiklik arz eder. 

Burada bile seçici olmak gerekir, burada bile bir tecrübe gerekir. ġu anda, burada bir proje var ise 

ve bu projede geçerlilik var ise ki onaylandığına göre geçerlidir, ruhsat aldığına göre geçerlidir. Bu 

projenin uygulaması, yani o projede yazılan değerlerin hepsinin sahada uygulaması yapımcı 

firmanın elemanlarına ve yapımcı firmanın yükümlülükleri dâhilindedir. Burada herhangi bir 

zorlayıcı, herhangi bir yapımı imkânsız bir bürokrasi zorlaması diye bir Ģeyden bahsetmek mümkün 

değildir. O projeyi, aynen o resmedildiği Ģekilde sahadaki yapımcı, “müteahhit” deyin, “herhangi 

bir Ģey” deyin, “usta” deyin, “demirci” deyin, “kalıpçı” deyin, onu o Ģekilde yapmak zorundadır.  

Bazen teknik olarak, yoğunluk açısından üste yerleĢtirdiğiniz demirler boĢluk bırakmayabilir. 

Bunun da tekniği vardır. Burada bu kadar detaya girip de anlaĢılmayacak noktalara getirmek 

istemiyorum konuyu; ama Ġmar BaĢkanımızın anlattığı, “sizin elinize geliyor, bizim elimize 

gelmiyor.” Önemli olan burası mı? Yoksa imalatın yanlıĢ olması mı? Benim Pazartesi akĢamı da 

bütün Ġzmirliye söylediğim Ģu idi; asla ve asla bu iĢin kabul edilebilir bir tarafı yoktur. Asla ve asla 

bu iĢte müsamaha gösterilecek, en ufak bir tavır söz konusu olamaz. Burada bürokrat, eğer projeye 

uygun olmayan bir imalatı gördü ise bunun düzeltilmesini talep etmiĢtir. Düzeltilmeden o iĢin 

üzerine bir üst imalatın yapılmasına izin vermemek ve raporu hazırlamıĢ olması da bunu gösteriyor. 

Buna baĢka bahane koyamazsınız. Orası yıkılacaktır. Neticede… Çünkü o rapor oranın yıkılmasını 

gerektiriyor. Ama her yıkım açık ve net söylüyorum; bir alt imalata da zarar verecektir. Bakın, ben 

teknik insanım. Ben olabilecekleri söylüyorum. Ama bunların hepsinin ötesinde o kadarcık, 

küçücük bir, 48 bin metrekarede 300 metrekare hakikaten küçük bir rakam. Ama koskoca bir süt 
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leğenine yoğurt yaparken ufacık bir sinek düĢtüğü zaman o yoğurdu yemezsiniz. ġu anda 

ĠZBETON ve Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 4,5 milyon Ġzmirlinin karĢısında o imalat yüzünden 

güven kaybına uğramıĢtır. Bu güven kaybını telafi etmek burada savunulabilir bir Ģey değildir. 

Burada lafları oradan buradan çekerek anlatmayalım. Burada teknik arkadaĢlarımız, bu 

söylediğimin haricinde eğer bir Ģey katacaklarsa ve yanlıĢ bir ifaden varsa lütfen bana da öğretsinler 

ben de öğreneyim. 40 yıla yakın bir Ģantiye hayatım var, imalat hayatım var ben de öğreneyim. Çok 

teĢekkür ediyorum. Bir söz istemiĢtim bu konuyla ilgili değil. Onu da kapatayım affınıza sığınayım, 

zaten sürem var.  

MECLĠS BAġKANI: Buyurun.  

HAKAN ġĠMġEK: Bir de biz burada Sayın BaĢkan, Çok Kıymetli Ġzmirliler bir Ģeyleri eksik 

yapıyoruz. Büyük ihtimalle böyle hissediyorum. Biraz evvel KemalpaĢa'da, Komisyon maddeleriyle 

ilgili bir Gündem maddesi vardı ve oyçokluğuyla geçti. Burada KemalpaĢa Meclis Üyelerinin 

tamamı Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi‟ndeki Parti-Partisiz bütün Partililerin tamamı dedi ki, “Biz 

bunun geri gitmesini ve tekrar düĢünülmesini istiyoruz.” Cumhuriyet Halk Partililer, ĠYĠ Partililer, 

diğer bütün Meclis, bütün Siyasi Partilerin Üyeleri, KemalpaĢa Meclis Üyeleri olarak. Ama biz 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyesine Komisyon Kararı ne ise ona uyduk, uyuldu. Israr edildi. Ama 

KemalpaĢa bir Ģey diyor ki, bütün siyasi üyeleriyle diyor ki, “Bu bir konuĢulsun.” diyor. Aynı 

Ģekilde Pazartesi günü ÇeĢme Meclisinde de “oybirliğiyle” gelen bir konu burada reddedildi, 

tamamıyla reddedildi. ġimdi bazen o ilçelerde bir dinamizm vardır, o ilçenin dinamizmiyle oluĢan 

bir karar vardır. O ilçenin de Meclisinden geçmiĢtir. Hatta oybirliğiyle geçmiĢtir. BüyükĢehir 

doğaldır, Yasa gereği, o Meclis Kararını BüyükĢehirde imar, BüyükĢehirde olduğu için yetkisi onu 

onaylayıp onaylamamak BüyükĢehir‟in yetkisinde. Biz orada acaba yanlıĢ mı yapıyoruz ilçenin 

gönderdiği, oybirliğiyle gönderdiği Ģeyin hukuki ve yapımsal bir sıkıntısı yok ise biz BüyükĢehir 

olarak Komisyondan çoğunluğumuz var diye bunu niye reddederiz? Niye dinlemeden, anlamadan 

sonuca direkt bağlarız ve sonrasında 2-3 ay kaybederiz. Sonrasında iki üç ay değiĢiklikle tekrar o 

ilçe buraya gönderir onu. Ama bu kayıplar olmasın. Sanırım orada bir eksikliğimiz var. Bunu da 

düzeltme adına Bütün Meclis Üyelerinden hassasiyetli davranmalarını istirham ediyorum. TeĢekkür 

ediyorum. (4 dakika 56 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki. Değerli arkadaĢlar söz vereceğim ama Meclisi yöneten bir arkadaĢınız 

olarak, BaĢkan Vekili olarak yanlıĢ yapmıyoruz. Bir kere yanlıĢ… Hakan Bey'in söylediği ikinci 

konuyu anlatıyorum, yanlıĢ falan yapmıyoruz. Yani bize verilen, bu Meclis‟e verilen, 5393 sayılı 

Yasanın bize verdiği, BüyükĢehir Yasasının bize verdiği bir Meclis olma görev ve 

sorumluluklarımızı hakkıyla yerine getiriyoruz. YanlıĢ değil. BüyükĢehir Meclisi, Ġzmir'in 

Meclisidir. 30 ilçenin tamamını temsil eden bir Meclistir. Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclisi dâhil 

Ġlçe Belediye Meclisleri de dâhil Komisyonların, herhangi bir Komisyon görüĢüne itibar etmek 

zorunda değildir. Adı üzerinde onlar zaten Ġhtisas Komisyonlarınındır ve bir, bir yön gösterir, bir 

alternatif sunar, bir fikir beyan eder; ama Meclis iradesi esastır ve burada birçok örneklerini 

yaĢadık. Hatırlayın, KarĢıyaka'dan gelen… Bir tane vereyim örnek de çok uzatmayayım. 

KarĢıyaka'dan gelen bir Meclis Kararını, orada benim de “evet” dediğim bir Meclis Kararını, Sayın 

Grup BaĢkan Vekilimizin de “evet” dediği bir Meclis Kararını orada Sayın Ahmet Uğur‟un “hayır” 

dediği bir Meclis Kararını, burada Ġzmir BüyükĢehir Meclisi reddetti. Biz de o reddetmeye Sayın 

AYDIN ve ben katıldım. Bu sefer de arkadaĢlarımız Meclislerinin aksine karar verdiler. Yani asıl 

olan söylemek istediğim, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclisinin kendi iradesidir, Komisyon 

Raporları değildir. ġunu diyebilirsiniz, Ģunu diyebilirsiniz. “Ġlgili ilçenin, ilgili ilçenin görüĢleri, 

ilgili ilçenin Meclis Üyelerinin görüĢleri dikkate alınabilir, konuĢulabilir…” Bunların hepsi olabilir, 

olmalıdır. ĠstiĢare denen bir kavram var değil mi yani? Bu yapılabilir, buna itirazım yok. Ama 

buradan yola çıkarak Meclis Kararlarının bu Ģekilde sakatlanacak bir görüĢe doğru götürülmesi 

doğru olmaz, o yanlıĢ olur. Evet, istiĢareye evet. AnlaĢamayabiliriz, zaman zaman ilgili Yerel 

Meclisin kararıyla da ters düĢebiliriz; ama biz sonuçta kendi bağımsız kararımızı alıyoruz. Tıpkı o 

kararda olduğu gibi ve Cumhuriyet Halk Partisinden de sanıyorum 2 ArkadaĢımız ona muhalefet 

Ģeridi koydular yani. Evet, ben bunun kayıtlara geçmesi için söyledim. Kemal Ağabey siz söz 

istediniz. Evet, buyurun. 

KEMAL SEVĠNÇ: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyesi ArkadaĢlarım. TartıĢtığımız konu 

hakkında. Ben de düĢüncelerimi arz etmek istiyorum. ġimdi ben bu konuya Pazartesi günü vakıf 



 29 

oldum. Dinledim, iyi bir dinleyiciyim. Dinledikten sonra da bu inĢaatla ilgili tutulan raporu elde 

ettim, onu da okudum. Okuduktan sonra ilgili Daire BaĢkanlığına gittim. Oradaki sağ olsun Daire 

BaĢkan‟ım ve Mühendisleri de yanındaydı sağlıklı bilgiler aldım. Çünkü uzun yıllar bu camia 

altında binlerce projeye imza koydum, binlerce metrekare inĢaat yaptırdım bu camia altında. ĠĢ 

yapılan yerde hatalar olur Değerli ArkadaĢlarım, eksiklikler de olur. Yeter ki kasıt olmasın. ġimdi 

burada da bu Yüce Meclis‟in bir arsamızı ĠZBETON Ģirketine verdik oybirliğiyle. ĠZBETON 

Ģirketimizde bir kooperatif yapılaĢmasıyla bu alanı yapmakta. Bunu yaparken de kooperatif alt 

müteahhitleriyle iĢi götürmekte. Onun iç detaylarına girmeyeceğim ben. (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) ġimdi bunu yaparken… ġimdi 

burada püf noktası Ģu Değerli BaĢkan‟ım, bu projelere imza koyan bu projelerin Fenni Mesulü; bak 

hiçbiriniz bu konuya değinmediniz, Belediye Bürokratları. Yani Ģu an bunun Fenni Sorumluları 

bizim belediyenin mühendisleri, mimarları, elektrik mühendisleri, makine mühendisleri. Fenni 

Sorumlusu bizim arkadaĢlar, bizim elemanlarımız. ġimdi denetçileri ise yine bizim resmi 

personelimiz. 657 sayılı Yasaya tabi mühendislerimiz, mimarlarımız denetliyor. Yapılan imalat 

kadar hak ediĢler Ģey oluyor… ġimdi bu tasdikli projelere göre, Hakan KardeĢim de bir nebze 

değindi. Daha çok detaylı değindi de ben özet dile getiriyorum. Bu yapılan imalatlar projesine 

uygunsa beton dökülmesine izin veriliyor. Ben halkın anlayacağı Ģekilde anlatmak istiyorum. 

Uygunsa diyor ki, “KardeĢim bu betonu dök.” ġimdi uygun olmadığı için bizim elemanlarımız bir 

rapor tutmuĢ; “KardeĢim” demiĢ, “ġu kiriĢte, Ģu kolonda, Ģu döĢemede, demirler uygun değil. 

Dolayısıyla bunları düzelttikten sonra betonunu at.” Çok haklı bir gerekçe. Bunu da rapora 

bağlamıĢ. Dolayısıyla bu rapor çerçevesinde kooperatif veyahut yükleyici firma neden betonu attı, 

bir türlü anlayamıyorum. Yani idarenin bu denetim mekanizmasının önüne geçerek bu betonu 

atmasına bir türlü anlam veremiyorum. Yani orada kalkıp iĢte bir an önce bitireyim bahanesi yok. 

Bir gün sonra atarsın betonu o demirleri, o eksiklikleri giderirsin. Burada bir eksiklik olmuĢ. Ama 

bunu da idaremiz tespit ederek tutanağa bağlamıĢ. Bu da takdir edilecek bir durum. Yine 

BaĢkanımız da yine açıklamalarında bu kesimin yıkılacağını dile getirmiĢ. Bu da çok güzel bir 

düĢünce. Konu budur, bu doğrultuda hareket edilmesi gerekiyor. Ben bunu bilgilerinize arz 

ediyorum. (3 dakika, 43 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, çok teĢekkür ederim. Sayın BAKOĞLU buyurun. 

NĠLÜFER BAKOĞLU AġIK: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyesi ArkadaĢlar ben artık 

kendimi tanıtmıyorum. 34 yıllık bir Belediyeden gelen bir insanım. ġimdi ben Ģunu söylemek 

istiyorum. Öncelikle konuyu açıklamadan önce Ģunu söyleyeceğim; hiçbir bürokrata, hiç kimse 

baskı yapamaz. 657 sayılı Devlet Memuru Yasasının gereği sizler, avukat arkadaĢlar çok iyi bilirler. 

Bir bürokrata talimat verme Ģekli vardır. Bunu yazılı olarak talimat vermek zorunda, bürokrat buna 

uymak zorunda değil. Yani böyle aba altından sopa göstererek iĢte “buna böyle vereceksiniz, öyle 

yapacaksınız.” Bunlar hoĢ Ģeyler değil. Bürokrat arkadaĢlarımın da bu tür tavırlardan hoĢlanacağını 

zannetmiyorum. Bugüne kadar… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) Bir dakika Özgür Bey. Bugüne kadar 4,5 yıldır ben de bu çeĢitli Komisyonlarda 

çalıĢtım. Hiçbir bürokrat arkadaĢımıza karĢı baskı yapılmadı. Değil bürokrat arkadaĢlarımıza, 

Meclis Üyelerine bile baskı yapılmadı. Bu tür bir tavrı ben bürokrat arkadaĢlarım ve Meclis Üyesi 

ArkadaĢlarım adına gerçekten kınıyorum. ġimdi gelelim bu konuya. Bu konu çok konuĢuldu. 

Kemal Bey biraz anlattı; ama ben biraz anlatmak istiyorum bu konunun ne olduğunu. BüyükĢehrin 

bu konunun neresinde, daha doğrusu kontrolün neresinde olduğu konusunu da anlatmak istiyorum. 

ġimdi devlet… Belediyelerin ya da kamu kurumlarının ruhsat nasıl vereceğini gayet iyi bilirsin, 

biliyorlar. Ġmar Kanununun 26. maddesine göre ruhsat verilir. Bu ruhsat verilmesi, verildiği andan 

itibaren özellikle dün de aynı, pazartesi de aynı konu konuĢulup iki belediyeyi de birbirine 

düĢürülmeye çalıĢıldı. Bunlar tamamen yanlıĢ Ģeyler. Bakın, bir ilçede 26. maddeye göre ruhsat 

verecekseniz o ilçe ruhsatı verir. Buradaki eğer imalatta bir hata varsa ilçe buna müdahale eder. 

Ancak 26. maddeye göre ruhsat alınan bir yapıda, yapı denetimi ise o belediyenin, yani BüyükĢehir 

Belediyesinin Yapı Denetim ġubesi yapar buradaki kontrolü ve Ģu andaki yapı bodrum + 8 kat 

seviyesinde. Ve BüyükĢehir Belediyesi bu binada her katta, her betonda, yapı denetim firmasının 

kontrolü… Yani bir yapı denetim firması demek yanlıĢ oldu, yapı denetim Ģubesinin kontrolüyle 

yapılmıĢtır. ġimdi gelelim tartıĢma konusu olan 300 metrekarelik alana. Bu 9‟la 18 hatları arasında 

küçücük bir alandaki bir oynama. Bu da Ģu demek; bakın, burada imalatın yanlıĢ olup olmadığı bile 
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bilinmiyor. Burada bilinmeyen kısım Ģu… Bir saniye. Bilinmeyen kısım Ģu. Kontrol Mühendisi 

arkadaĢ gelmiĢ, kontrol etmiĢ, imalatta bir hata bulmuĢ, tamam, okey. Ġmalatın düzeltilmesi ve 

kontrol mühendisine bilgi verilmesi lazım. Buradaki hata, Kontrol Mühendisine hata verilmeden 

betonun atılması. Buna rağmen BüyükĢehir Belediyesi bakın, iĢin üstünü örtmek yerine ki kontrol 

mekanizması da BüyükĢehir Belediyesi. Hani dendiği gibi “aba altından sopa göstererek, iĢte öyle 

böyle” değil. BüyükĢehir Belediyesi ne demiĢ? Burada eğer bu 300 metrekarelik kısmı yıkacak ve 

bitti. Yani Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, Ġzmir Halkı önünde, yani bu nasıl bir laftır? ĠĢte mahcup 

oldu. Ne münasebet? Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, Ġzmir Halkı önünde bir kere daha iĢinin kontrolü 

olduğunu göstermiĢtir. Daha neden konuĢuyoruz? Yani tamam, siyaset yapalım; ama hem ne 

Bürokrat ArkadaĢlarımız ne de bu tür bir konuda siyaset yapılmasının çok doğru olduğunu 

bulmuyorum, doğru olduğunu bulmuyorum. Kusura bakmayın. TeĢekkür ediyorum. (4 dakika) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, Değerli ArkadaĢlar. Bir dakika, bir müsaade buyurur musunuz 

ArkadaĢlar? Daha kaç arkadaĢ söz almak istiyor? Önemli. Çünkü ara vereceğim. Eğer… Ara 

vereceğim. Bir göreyim. Kimler, kaç arkadaĢ daha söz almak istiyor? Cenap Bey siz almıĢtınız 

söz… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Devrettiniz. 

Ama baĢka bir konuydu galiba değil mi? 

MURAT AYDIN: BaĢka bir Ģeydi o, bu konu bittikten sonra söz almak istiyor.  

MECLĠS BAġKANI: Ağabey, yok bununla da ilgili söyleyecekmiĢ. Bir, Cenap Bey var, Sinan Bey 

var, Erhan Bey var, Hüsnü Bey var. ArkadaĢlar 10 dakika ara veriyorum. 

 

(ĠZMĠR BÜYÜKġEHĠR BELEDĠYESĠ MECLĠSĠNĠN HAZĠRAN AYI OLAĞAN 

TOPLANTISININ II. BĠRLEġĠMĠNĠNE 10 DAKĠKA ARA VERĠLDĠ.) 

 

 

 

 

 

II. OTURUM 

 

CENAP BÖRÜHAN: Meclis Üyesi ArkadaĢlarım, Belediyemizin Yöneticileri ve ÇalıĢanları, 

Kıymetli Basın Mensubu Dostlar ve bizi izleyen Ġzmirliler hepinizi saygıyla, hürmetle 

selamlıyorum. Ben teknik bir eleman olmadığım için bu konuĢmaların tamamını hep sabırla ve 

dikkatle dinledim ve pay çıkartmaya gayret sarf ettim. Ancak Ģunu söylemek isterim, bunu 

söylemek için teknik eleman olmak Ģart değil, o kadar sığ değilim çünkü. 800 bin metrekare kentsel 

dönüĢüm yapacak olan BüyükĢehir Belediyesinin 300 metrekarelik bir alanında yapılan kusurlu 

imalatı yine BüyükĢehir Belediyesinin bir biriminin fark ederek, çeĢitli yollarla burayı durdurması 

ve kusurlu imalatının geri alınması kaydıyla oraya ilgili bölgenin Belediyesi tarafından “ĠĢi 

Durdurma Kararı” çıkartması üzerinde günlerdir konuĢuyoruz. Günlerdir bunu konuĢuyoruz. Bizi 

izleyenler ne diyor, ben bilemiyorum. Biz bu eforu, biz bu gayreti, biz bu dikkati 55 bin canı 

kaybettiğimiz deprem bölgesinde, 21 yıllık manipülasyon sırasında göstermiĢ olsaydık, oradaki 

çalınan demirleri, orada çalınan betonları, orada uyulmayan kuralları, orada yapılmayan denetimleri 

saptayıp belirleyebilsek, tedbirlerini alsaydık acımız bu kadar büyük olmazdı. Bu konuyla ilgili 

söyleyebileceğim budur. 

MECLĠS BAġKANI: Evet. 

CENAP BÖRÜHAN: Asıl söylemek istediğim de Ģuydu, bugün 14 Haziran 2023. 14 Haziran 1925 

yılında Ġzmir'in Güzelyalı semtinde kurulan, Ģanlı tarihinde Türkiye Kupası ġampiyonlukları ve 

çeĢitli turnuvalarda Ģampiyonluklar bulunan, finaller oynayan, Avrupa kupalarında ilk yarı final 

oynayan Türk Takımı olma kaydıyla tarihe geçen Göztepe‟mizin 98. KuruluĢ Yıl Dönümü‟nü 

kutluyorum. Aynı zamanda taraftarı olmaktan da gurur duyduğum takımımızın bundan sonraki 

baĢarılı çalıĢmalarının da ülkemize ve Ġzmirimize yaĢatması noktasında tekrar baĢarılar diliyorum. 

Camiasına ve taraftarlarına da minnet doluyum. Çünkü gerçekten çok vefalı, çok cefalı bir taraftarı 

var. 

MECLĠS BAġKANI: Doğru. 

CENAP BÖRÜHAN: Bir gün sizleri Güzelyalı'daki Gürsel Aksel Stadyumu'nda Göztepe'nin bir 
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maçına davet edeyim, hep birlikte seyredelim. Biraz da bu konuların üzerinde yoğunlaĢalım. Spor 

Ġzmir‟in ayrılmaz bir parçasıdır. Bu konuyu söylemek istedim. TeĢekkür ediyorum söz hakkı 

verdiğiniz için. (3 dakika) 

MECLĠS BAġKANI: Ben teĢekkür ediyorum, çok teĢekkür ederim. Sayın BOZTEPE buyurun. 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
CENAP BÖRÜHAN: Yapanların da eline sağlık. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Evet Sayın BaĢkan, bir 5 dakika, 3-4 dakika içinde birkaç cümle konuĢayım, 

hemen bırakacağım. Değerli ArkadaĢlar, Değerli BaĢkan ilk önce burada bir Ģey belirtmek istiyoruz. 

Biz tarafız, biz AK Parti Grubu olarak ve Cumhuriyet Halk… Cumhur Ġttifakı olarak biz tarafız. Biz 

Ġzmir, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin Meclis Üyeleriyiz. Biz Ġzmir BüyükĢehir taraftarıyız. Biz 

Ġzmir BüyükĢehir'de çalıĢan bürokratların tarafıyız. Evet, biz tarafız. Biz, bir baĢka daha 

taraflılığımız var. Biz Ġzmir taraftarıyız. Ġzmir'de yaĢayan, Ġzmir'de oturan bütün Ġzmirliler tarafında 

biz tarafız. Burada da biz tarafız. Değerli ArkadaĢlar, veriler kimden geldi, kimden gitti? Veriler 

bürokratlardan mı geldi, kooperatiften mi geldi? Onu artık…  

ÖZGÜR HIZAL: Kooperatif üyesinden mi geldi? 

HÜSNÜ BOZTEPE: Kooperatif üyesinden mi geldi, dediğin gibi, kooperatifin iĢte Yönetim 

Kurulu üyesinden mi geldi? Kendi içindeki çeliĢkilerden mi geldi, kendi içindeki kavgalardan 

dolayı mı geldi? Bunu da bilemiyorum. Evet, Ġzmir BüyükĢehir Bürokratlarını, Cumhuriyet Halk 

Partisi değil, yani Ġzmir'de iktidar olan Cumhuriyet Halk Partisi değil, Ġzmir'de iktidar olmayan AK 

Parti Grubu ve Milliyetçi Hareket Partisi ve bir de Kemal Ağabey‟in hakkını yemeyeyim, bir de 

Kemal Ağabey, burada daha önceki kendisi geçmiĢ yıllarda bürokratlık yaptığı için ve çok da güzel 

bir konuĢma yaptı. Tam anlamıyla kutluyorum. Değerli ArkadaĢlar bakın, Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi daha önce Egekent‟i yaptı. Çok iyi hatırlıyorum. 1984 baĢlandı ve bitti. Orada da gene 

kooperatif sistemi vardı; ama böyle değildi, öyle değildi ve hâlâ o inĢaatların sağlamlığı hepimiz 

tarafından biliniyor. Yine Ġzkent, yine Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi tarafından yapıldı Değerli 

ArkadaĢlar. Bunların bir kısmı ÖZFATURA, Burhan Ağabey tarafından yapıldı. Bir kısmı Sayın 

Yüksel ÇAKMUR, Yüksel Ağabey tarafından yapıldı. Ve Evka‟lar yapıldı bugün ve Ġzmir'in en 

güzel yerlerinde ve hepsi de sağlam ve depremde de herhangi bir hasar görmedi bildiğim kadarıyla. 

Değerli ArkadaĢlar, biraz önceki bazı arkadaĢlarım burada teknik arkadaĢ olduklarını söyleyip de 

söyledikleri cümleleri burada tekrarlamak istemiyorum. Bakın tek bir Ģey soracağım. Bu 

kooperatiflerde… Aslında hakikaten çok karmaĢık bir Ģey. Yani o kadar çok birbirine karmaĢık ki 

Ģöyle geliyor. Burada teminat mektubu var mı? Bakın tam 2 yıldır soruyoruz. Yok. Burada Ģimdi 

bakın, demin aslında doğru söylüyor; ama eksik söylüyor Ġrfan KardeĢimiz. Değerli ArkadaĢlar, 

“müteahhit yok” deniliyor. Buraya kim yani, bizim aydan, gökyüzünden birileri gelip bizim oradaki 

pireler-mireler mi bu inĢaatları yapıyor? Müteahhit yapıyor. Müteahhit var orada. Eğer müteahhit 

yoksa, iĢ bitirmesi yoksa, sonuç bunlar olur o zaman. Olmaz böyle. Burada müteahhit var. Bakın, 

hep de söyledim. Müteahhidin bayındırlık birim fiyatı, dün Pazartesi günü AYDIN, Murat AYDIN 

BaĢkanım söyledi ama Ģöyle; ben müteahhidim, ben bir inĢaat yapıyorum. Siz geliyorsunuz 

diyorsunuz ki “Selamünaleyküm. Hüsnü Bey ben sizden bir daire almak…” “Buyurun” diyorum. 

“Kaç para?” “5 milyon.” ve “Sana anahtar teslim.” diyorum ben 5 milyona da sana satıyorum. 

Burada öyle değil. Burada o günkü fiyata göre hesaplıyorlar. Diyorlar ki “Biz burayı 1 milyon 250 

bin lira yapacağız.” Haklı. Fiyatlara zam geliyor, geliyor da ama vatandaĢ onu 1 milyon 250 bin lira 

alacağını sanıyor. Hâlâ da öyle, benim öyle arkadaĢlarım var benim dostlarımın içinde. 

SALONDAN: SözleĢmeyi okudu mu?  

HÜSNÜ BOZTEPE: SözleĢmeyi okumuĢ ama diyor ki, “Bu parayı bitecek diyorlar.” ġimdi 

önümüzdeki günlerde 3.5 milyona çıkacak, daha sonra da 5 milyona çıkacak. Burayı Ģimdi 

kapatalım. Müteahhit yok. Nasıl olmaz Bayındırlık birim fiyatı %10. Geçen gün de söyledim. A'dan 

Z'ye fiyat farkı var. Eğer ki birim fiyatlarda bu yoksa bunu Nilüfer Hanım da çok iyi bir buradaysa. 

Eğer ki yoksa proforma faturasını da getirir, Ticaret Odası'nda tasdikletir, getirir ve bunlar da 

korkunç paralardır. Bakın ben soruyorum. Kemal Ağabey burada, Nilüfer Hanım burada. Bugüne 

kadar Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinde sıfır kırım, bırakın +10‟u, sıfır kırımla hiç iĢ alındı mı? 

Ondan da vazgeçtim. Hele ĠZSU'nun, %30, %40 kırımlarla, %50 kırımlarla iĢlerin yapıldığını 

biliyoruz. ġimdi yok öyle bir Ģey. Bakın, +%10, bu korkunç para. Bu da ne yapıyor? Maliyeti 

artırıyor. Bakın bu çok, çok, çok önemli. Çiğli‟deki kooperatif, demin baktım ben resimlere, Kasım 
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ayında gitmiĢim, hafriyat yapılıyor, dün gittim yine hafriyat yapılıyor hâlâ. Bu insanların maliyetini 

yükseltiyor Sayın BaĢkan, bu kadar gecikme. Ġnsanlar, bazı inĢaatlar var, yani isim vermeyeyim, 

ben burada firmaları görüyorum. Fırat da bunları çok iyi bilir… Ġnanın 6 ayda, 17. – 18. kata 

çıkanlar…  yani müteahhit olduğun,  bildiğin için Fıratçığım bunları, sen, sen bildiğin için… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Sen… ġimdi, 

Ģimdi hâlâ öyle. Değerli ArkadaĢlar, burada müteahhit var. Bakın, burada müteahhit var 

müteahhit… TaĢeron yok. Ġrfancığım yok taĢeron, müteahhit var. TaĢeronun iĢ bitirmesi olması 

lazım. Burada iĢ bitirmesi olan bir firma var. Olmaz, olmaması lazım. Eğer öyle bir Ģey varsa daha 

vahim. Yani daha kötü, ondan dolayı zaten bu sıkıntılar çıkıyor o zaman. Ben dün, Pazartesi günü 

de bir Ģey söyledim. Bugün BaĢkan‟ım, tutanak, Ģeyde anlatmıĢtır, bildiride. Doğrudur. 6-7 aydır 

dedim, sıkıntı var ve bugün artık yazıya dökmüĢler. Sıkıntı kendi iĢlerinden var. Nasıl var onu 

bilemem, bilemem. Yani kooperatifle ĠZBETON arasında mı, kooperatifle BüyükĢehir arasında mı 

ya da ĠZBETON‟la BüyükĢehir arasında… Ama ortada bir sıkıntı var. Esas bizi ilgilendiren bu 

konu, burada vatandaĢa ödediği para var. Ve vatandaĢ burada yaĢayacak ve bu binalar sağlam değil 

Sayın BaĢkan. Biz bunları söylemeye çalıĢıyoruz ve bunları söylemeye devam edeceğiz. Lütfen 

yahu demir… Diyor ki demin, “Ya…” diyor, “Biz oraya” diyor, “beton girmeyince” diyor, 

“açıyoruz içine  beton döküyoruz.” Ben vallahi billahi korkunç bir Ģey. Yani siz yoktunuz burada. 

ġimdi ondan sonra ne oluyor biliyor musunuz? Sonra ne oluyor? Sonra, sonra alttan onu Ģeyle 

dolduruyorlar, bilirsin Hakan sen onu. Sonra onu sıvayla-mıvayla dolduruyorlar görünmesin diye. 

ġimdi arkadaĢlar, bunlar önemli, bunlar önemli, gerçekten önemli. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Burayı demiyoruz canım. Burayı demedim ben, 

burasıyla ilgili söylemedim. ArkadaĢlar, burasıyla ilgili söylemedim. Bakın… (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ama bir dakika Bülentciğim bak. 

Ben burayla ilgili böyle bir Ģey oldu demiyorum, “sonra onu yaparsan böyle olur” diyorum. 

Yapmayın bunu. Değerli ArkadaĢlar, biz, bakın, dünya kadar iĢ yaptık. Biz bunların hepsini 

biliyoruz Sayın ArkadaĢlar. Bizim isteğimiz, Ġzmirliler iyi bir binada otursunlar ve deprem olduğu 

zaman, sallandığı zaman evinde rahat rahat otursun çayını, kahvesini içmeye devam etsin. Korku 

içinde yaĢamasın. Biz tekrar söylüyorum, biz tarafız. 

MECLĠS BAġKANI: Evet.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Biz Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi taraftarıyız. Biz Ġzmir Bürokratlarının 

tarafındayız. Ve biz Ġzmir Halkının ve oradaki mağdur olacak Kooperatif Üyelerinin tarafındayız. 

Sevgiler, saygılar.  

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim. Sayın UZUNOĞLU buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: BaĢkan‟ım, çok özür dilerim. Bir Ģey söyleyeceğim.  

MECLĠS BAġKANI: Buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Bu önemli. Demin galiba sanırım Nilüfer Hanım söyledi. Sayın BaĢkan 

bunların ruhsatlarını Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi niye vermedi de Ġlçe Belediyede bu ruhsatlar 

verildi? Bunu da lütfen… 

MECLĠS BAġKANI: Tamam, bu soruyu da aldık. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Bu çok önemli bakın. Neden? Neden verilmedi? Bunu da bir söylerseniz 

sevinirim. (7 dakika, 51 saniye) 

NĠLÜFER BAKOĞLU AġIK: Ġmar Kanununun 26. maddesine baksınlar. 

MECLĠS BAġKANI: Peki. Sayın UZUNOĞLU buyurun. Sayın UZUNOĞLU buyurun. 

ERHAN UZUNOĞLU: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri ben de çok fazla uzatmadan bir 5 

dakika içinde toparlamak istiyorum. Sürekli olarak teknik seviyede konuĢalım, teknik olarak bu 

iĢleri önce bir tartıĢalım diyoruz; ama farkındaysanız Ģöyle bir Ģey oluyor, teknik olarak bir 

konuĢmaya baĢlıyoruz, arkasından olay baĢka yerlere evriliyor. Hatta biraz evvel dikkatinizi çekti 

mi bilmiyorum, Sayın BOZTEPE her zaman referans gösterdikleri her nedense Sevgili Kemal 

SEVĠNÇ'in ne kadar güzel Ģeyler söylediğini, ne kadar doğru Ģeyler söylediğini referans gösterdi. 

Onun arkasından da 2 ya da 3 cümle sonrasında bir Ģey sıkıĢtırdı araya. “Bu binalar sağlam değil.” 

dedi. Ne hakla söylediniz bunu? Bu binaların sağlam olmadığına dair… (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Bir saniye, bir saniye, bir saniye. 

Orada, “binalar sağlam değil.” yazmıyor, böyle bir Ģey yazmıyor… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Bakın yapılmaya çalıĢılan Ģey Ģu; tartıĢma 
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baĢlatıyoruz bir, bir manĢet seçiliyor. Belirli yerlerde yapılıyor bu çalıĢma. Ve bütün Türkiye'ye bu 

oradan besleniyor. Ġlçe bazında, biz bunu ilçede de yaĢadık geçen Meclis‟te. Bakın, ne oluyor 

biliyor musunuz? Belli manĢetler alınıyor, üzerinde çalıĢılıyor ve bunlardan bu tartıĢma baĢlatılır 

gibi yapılıp nereye varıyor biliyor musunuz? Polemiğe varılıyor. Biz polemik yapıyoruz burada 

sürekli. DüĢmanlaĢıyoruz, bizi düĢmanlaĢtırıyorsunuz ve sonunda tabii ki Pazartesiyi referans 

gösteriyoruz birbirimize. “Pazartesi günü ne oldu?” falan filan. Özürler dilendi burada değil mi?  

ġimdi gene aynı Ģeyi yapıyorsunuz. Aynı Ģey yapılıyor. Ne oluyor biliyor musunuz? Hakan Bey 

diyor ki… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ben 

sana bakarak konuĢmuyorum Hüsnü Bey. Sana bakarak konuĢmuyorum. Lütfen.  

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar... 

ERHAN UZUNOĞLU: ġimdi Hakan Bey diyor ki; “Böyle bir Ģey kabul edilemez. Böyle bir hata 

nasıl yapılır?” Tamam, yapılmasın. Biz de istemiyoruz. Ben size bir anımı anlatayım. Kendi evimin 

inĢaatını yapıyorum. Kızım doğum yaptı, yapacak birkaç gün var. Ġstanbul'a gittim apar topar. ĠnĢaat 

devam ediyor, döĢeme dökülecek. Havaalanına indim. Telefonum kapalı, açtım. Bir baktım 5-6 defa 

aranmıĢım, aynı numara. Sağ olsun rica etmiĢtim, denetim firmasının genç bir mühendisi var. 

Çocuk benim adıma orada bulunmuĢ ki görevi zaten. Bizim kalfanın yaptığı bir saçmalığı bana 

Ģikâyet ediyor. “Derhal durdur” dedim ve o kalfayla da devam etmedik. Bunlar insanın baĢına 

gelebilen iĢler. Ne yapmıĢ biliyor musunuz? KiriĢi, kot kurtarmıyor diye dik olan kiriĢi yataya 

dönüĢtürmeye çalıĢıyor adam. ġimdi bakın, bu, bunlar olabilen Ģeyler. Eğer Hakan Bey Mersin 

Akkuyu‟daki nükleer santral yapılıyor değil mi Ģu anda? Temelleri çatladı mı? Çatladı. Siz bir 

Nükleer Santralin ne demek olduğunu biliyor musunuz? Nükleer Santral‟deki emniyet 

katsayılarının neler olması gerektiğine dair bir fikriniz var mı? Mutlaka var. Ama orada da bu 

yaĢandı. Ne oldu? Biz nükleer santral inĢaatını durdurduk mu? Devam ediyor. Bir takım önlemler 

alındı. DeğiĢiklikler yapıldı, enjeksiyonlar yapıldı vesaire. Teknik olarak bunlar bir Ģekilde 

halledildi. ġimdi burada yapılan Ģey Ģu. Bir hata bulunmuĢ, tekrar dönüyorum. Referans 

gösterdiğiniz Kemal SEVĠNÇ, o kadar güzel toparladı ki gerçekten öyle. Bir hata bulunmuĢ ve bu 

hatanın giderilmesiyle ilgili bir tutanak tutulmuĢ yahu, hepsi bu. Ve bu tutanak sonrasında da orası 

yıkılıyor. Bu kadar basit. Buradan binanın dayanıksız olduğunu ve bu Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesinin demir hırsızı olduğunu, beton hırsızı olduğunu nasıl söylersiniz? Ama neden 

söylüyorsunuz ben Ģimdi oraya geleceğim. Çünkü bu yaptıklarınızın tamamı algı çalıĢması. Hep 

böyle yapıyorsunuz. Bir konu seçiliyor, o konu üzerinden bir polemik çıkıyor. O polemik günlerce 

burada tartıĢılıyor ve bu algıyı siz Ġzmirli VatandaĢa, Ġzmirlilere diyorsunuz ki aslında siz, “bu 

Belediyenin yaptığı iĢler maalesef güvenilir değildir.” Söylemeye çalıĢtığınız bu, yaratmaya 

çalıĢtığınız algı bu. Sonuç itibariyle bu iyi bir Ģey değildir, bu doğru değildir. VatandaĢı gerçekten 

yanlıĢ yere yönlendirmektir. VatandaĢı koruyan bir hamleyi siz Ģu anda büyük bir eksiklik ve 

binaların Ģu anda güvenli olmadığını baĢtan söyleyerek yürüyorsunuz. Bu algı çalıĢmasını seçim 

döneminde de yaptınız. ġu 14 ve 28 Mayıs sürecinde de bu algı çalıĢmasını sürekli olarak bu halka 

yaptınız. Birçok konuda yaptınız. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) Oralara girersem sabaha kadar burada kalırız. Dolayısıyla Ġzmir‟de bu 

önümüzdeki yerel seçim süreci, sanıyorum çok zor geçecek. Zorluk da buradan kaynaklanıyor. 

Çünkü siz, seçtiğiniz konuları hiçbir Ģekilde burada tartıĢarak halletmek yoluna gitmeyeceksiniz ve 

sürekli bir polemik malzemesi yapacaksınız. Öyle görünüyor. Ancak Ģunu bilin, bundan sonra CHP 

Grubu hiçbir Ģekilde geri adım atmayacak. Yani bunları sonuna kadar savunmaya devam edecek. 

Doğruları söylemeye de devam edecek. Bu algıları da bu Ġzmir Halkına yediremezsiniz. TeĢekkür 

ediyorum, fazla uzatmak istemiyorum çünkü. (6 dakika 42 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, teĢekkür ederim. Sayın Sinan Bey buyurun. ġamil Sinan AN. Buyurun.  

ġAMĠL SĠNAN AN: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli ArkadaĢlarım teknik konular konusunda bütün 

arkadaĢlarımız değerlendirmeleri yaptılar. Ben biraz olayın toplumsal ve siyasal boyutuna 

değineceğim. Bizim Türkiye‟mizde çok iĢlenen bir suç var; itibar suikastı. Yani itibarlı insanları 

itibarsızlaĢtırmak için yapılan, yalan, dolan, hatta iĢte iftiralar kampanyası. Artık Türkiye hakikaten 

bu hak etmediği yapıdan kurtulması gerekiyor. Sevgili KardeĢim diyor; “Biz tarafız” Evet biz 

tarafız. Biz Cumhuriyet Halk Partililer olarak tarafız. Hüsnü KardeĢim beni çok iyi tanır, bizleri çok 

iyi tanır. Biz dürüstlükten yana tarafız, biz insanlıktan yana tarafız, biz demokrasiden yana tarafız… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Bununla ilgili hiç 
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kimse bir Ģey söyleyemez. Biz namuslu insanlarla yürümekten yanayız. ArkadaĢlar, Ġzmir‟de 

bundan 10-15… 5-10 sene önce büyük bir olay yaĢandı. Aziz BaĢkan döneminde, Aziz BaĢkan dâhil 

400 tane… Birçok bürokratımız 400 yılla yargılandılar. Yalan, dolan bir sürü iftiralarla 

yargılandılar. Cumhuriyet Halk Partisi‟nden ne hırsız ne uğursuz ne de devlet düĢmanı 

yaratamazsınız, terörist yaratamazsınız. Bizim içimiz insan sevgisiyle, insan saygısıyla doludur. 

Bunu özellikle belirtmek istiyorum. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, ArkadaĢlarım söylediği için fazla 

üstüne gitmek istemiyorum. Yahu ben, yani üzüntüden kahroldum. “Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 

demir hırsızıdır, beton hırsızıdır.” Korkunç bir Ģey. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi yani bürokratları, 

hırsızlık… Yani demirlerde hırsızlık demeyelim de eksiklik bulmuĢ, yanlıĢlık bulmuĢ, betonla ilgili 

yapılmaması gereken iĢlerin yapılacağını görmüĢ ve demiĢ ki, dürüst, namuslu Bürokrat KardeĢimiz 

bizim Partimizin, BaĢkanımızın görevlendirdiği arkadaĢlar, “Burada bu iĢi yapamazsınız. Burada 

yanlıĢlık var, eksiklik var. Bunu yapmayın. Bu halka yapılan bir ihanettir.” demiĢ. Bundan daha 

güzel ne olabilir? Yani biz buradaki yapılan olayın doğru olmadığını herkese duyuruyoruz. Yine 

Sözcü ArkadaĢlardan birkaç tanesi söylediği için tekrar üstüne de varmak istiyorum. Diyorsunuz ya 

“Bunlar hep görmezlikten gelecek, geçiĢtirilecek.” Ben kendi adıma ve bütün arkadaĢlarım adına 

söylüyorum, burada yapılan o demir veya iĢte betonla ilgili yanlıĢlık eksiklikler görmemezlikten 

gelip hayata geçirilirse biz bu Partide durmayız. Bakın, ben size net bir Ģey söyleyeyim. Buradaki 

bütün arkadaĢlarım durmaz. Biz her Ģeyin dürüst ve açık yapılmasını yıllardan beri söyledik her 

zaman da yapalım. Sizden bir ricam var. Hep beraber sevgili Hüsnü KardeĢim yıllarca beraber de 

olduk. Gelin Türkiye‟de ne kadar hırsızlık varsa, uğursuzluk varsa, namussuzluk varsa onların 

üstüne gidelim. Ben kendi adıma gitmezsem Ģerefsizim. Bakın net söylüyorum. Kim uğursuzluk, 

kim hırsızlık yapıyorsa, gitmek konusunda da hiç tek Ģey… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) ArkadaĢlar bir Ģansımız var. Bakın, bir Ģansımız 

var... Müdahale etmeyin… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve 

sözler.)  Sizin her zaman müdahale ettiğinizi görüyorum, müdahale etmeyin. Bir Ģansımız var, 

Ġzmir‟de, Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı Sayın Tunç SOYER gibi dürüst bir Belediye 

BaĢkanınız var. Sizin de onurunuz, bizim de onurumuz, Ġzmir‟imizin de onuru… (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Hiçbir Ģekilde onu hırsızlıkla, 

uğursuzlukla, yanlıĢlıkla, eksiklikle suçlayamayacağınız bir Belediye BaĢkanımız var. O yüzden 

emin olun, Ġzmir Halkı da emin olsun, Ġzmir‟de her zaman güzel Ģeyler yapılıyor. Güzel Ģeyler 

yapılmaya da devam edecek.  

MECLĠS BAġKANI: Peki.  

ġAMĠL SĠNAN AN: Son sözüm, son sözüm BaĢkan‟ım. 

MECLĠS BAġKANI: Tabii tabii buyurun. Var süre var. 

ġAMĠL SĠNAN AN: Yok yok. Son sözümde Ģu…  

MECLĠS BAġKANI: Süre var, süre var. 

ġAMĠL SĠNAN AN: Yok son sözüm de Ģu.  

MECLĠS BAġKANI: Süre var, süre var. 

ġAMĠL SĠNAN AN: Yok son sözüm de Ģu. Ben böyle Ģey olarak anlatmak istemiyorum. 

Türkiye‟nin gene en dürüst adamlarından biriyle ilgili Pazartesi bir konu söylendi. En dürüst, en 

namuslu, en çalıĢkan, Kemal KILIÇDAROĞLU. ArkadaĢlar yani farklı partilerden olabilirsiniz. 

Adalet ve Kalkınma Partisi‟nde çok değerli arkadaĢlarım, dostlarım da var, beni de tanırlar. 

Türkiye'‟nin en büyük Ģanslarından biriydi Kemal Bey. Dürüstlüğüyle, namusuyla, duruĢuyla, 

yapısıyla pırlanta gibi bir adam. ArkadaĢlar biz seçimi kaybettik. Bunu kabullendik zaten bunda bir 

Ģey yok. Bizim bir tek derdimiz var; Türkiye‟de demokrasi olsun, insan hakları olsun, insanlar 

özgürce yaĢayabilsin, insanlar birbirlerini sevsin, saysın. Ġnsanları ötekileĢtirmeden, ayrıĢtırmadan, 

birbirleriyle kucaklaĢtırarak bir yaĢam tarzı kuralım. Bizim tek dileğimiz bu. Buradaki 

arkadaĢlarımıza da buradan Ģu mesajımı veriyorum; gelin, bundan sonra böyle suçlamalarla, 

yalanlarla, iftiralarla birbirimizi incitmek yerine birlikte sevgi, kardeĢlik ve barıĢ içerisinde Ġzmir 

için, Türkiye için hep birlikte yürüyelim. Hepinize teĢekkür ederim. (5 dakika 35 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, teĢekkür ederim. Sayın Atilla BAYSAK, Sayın Atilla BAYSAK. Yok, 

hayır. Sayın Atilla BAYSAK, buyurun.   

ATĠLLA BAYSAK: Sayın BaĢkan‟ım, hepinizi saygıyla selamlıyorum. Ben tamamen Gündemin 

dıĢında kısa bir söz aldım.  
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MECLĠS BAġKANI: Hayır, zaten Gündem DıĢı.  

ATĠLLA BAYSAK: Tabii ama konuların da dıĢında. Fakat Ġzmir‟imizi de ilgilendirdiği için söz 

almak istedim. Bilenler bilir, basketbol diye yazılır, KarĢıyaka diye okunur. Maalesef, Türkiye‟de 

özellikle sadece Ġzmir‟imizde değil, spor deyince aklımıza futboldan baĢka hiçbir Ģey gelmiyor. 

Fakat 1912 yılında kurulmuĢ ve göğsünde ay yıldızı taĢıma onuru bahĢedilmiĢ KarĢıyaka Spor 

Kulübü‟nün Basketbol Takımı 1973 yılından beri 50 yıldır Türkiye Basketbol Süper Ligi‟nde 

aralıksız mücadele ediyor. Ve Final Four‟u geçtik Ģu an finallerde koĢturuyoruz. PerĢembe akĢamı 

2. maçımız var Ġstanbul‟da. Cumartesi ve Pazartesi gidiĢata göre 3. ve 4. maçımız olacak. Basketbol 

konusunda Türkiye‟de haklı bir yere gelen, Avrupa‟da ismi olan KarĢıyaka Spor Kulübümüzü 

desteklemek için ve basketbol keyfi için Mustafa Kemal Atatürk Spor Salonu‟na bütün 

arkadaĢlarımızı destek için bekliyoruz. 

MECLĠS BAġKANI: Peki. 

ATĠLLA BAYSAK: Saygılarımızla…(1 dakika 34 saniye)  

MECLĠS BAġKANI: Sayın BAYSAK‟a teĢekkür ederiz. Sayın AYDIN buyurun, Sayın AYDIN 

buyurun. Buyurun. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

ArkadaĢlar son olarak Sayın AYDIN‟a veriyorum. Kapatacağım Meclisi… (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Hayır, söz hakkınız yok, buyurun. 

Hayır, buyurun.  

MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri, hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun.  

MURAT AYDIN: ġimdi, ĠYĠ Parti Grup BaĢkanvekili Sayın Kemal SEVĠNÇ konuyu özetledi ve 

AK Parti Grup BaĢkan Vekili Sayın Özgür HIZAL‟da Kemal Bey‟in anlatımının tamamıyla doğru 

olduğunu söyledi. ġimdi ben de diyorum ki Cumhuriyet Halk Partisi Grup BaĢkan Vekili olarak 

evet, aynen doğru. O zaman biz bir neyi tartıĢıyoruz burada 2 gündür? TartıĢtığımız ne? Hemfikiriz 

bu durumda. AnlaĢılıyor ki 2 gün toplam 7-8 saati bulan tartıĢma sonunda hemfikir olduk. Bu da iyi 

bir Ģey. Neyde hemfikiriz? Bir daha özetleyelim, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi yapılan bir inĢaatla 

ilgili denetim faaliyetini sürdürürken bu inĢaatta imalatla ilgili bir kusur tespit ediyor, bu iĢi yapan 

kiĢiye, firmaya bu kusuru dile getiriyor, bu kusurun giderilmesini istiyor. Firma bu kusuru 

giderdiğini söylüyor. Fakat Bizim kontrolörümüzün bu kusurun giderildiğini görmesine fırsat 

vermeden beton döküyor. Bunun üzerine bizim kontrolörümüzde diyor ki; “Ben bu kusuru 

giderdiğini görmedim” diyor. Kusurlu olup olmadığına dair bir tespit yapmıyor. “Bu kusurun 

giderildiğini görmediğim için bunu kusurlu sayıyorum” diyor. ġimdi Sayın HIZAL tutanakları 

okudu. ġimdi tabii keyifli bir Ģey olsa gerek bu, Hukukta da zaman zaman yapılır bu. Bir metnin 

içerisinden bir cümleyi alıp, baĢını sonunu okumayıp, sadece o cümleyi alıp; “Bakın burada ne 

diyor? Bakın belgede Ģunu söylüyor.” diye anlatırsanız sanki bir Ģey varmıĢ duygusunu yaratırsınız 

ve Erhan Bey‟in dediği gibi de bir algı yaratmaya çalıĢırsınız. ġimdi bakın, bu konuĢtuğumuz 

konuda herkes hemfikir oldu mu Ģimdi? Bir kusur varmıĢ, bu kusurun düzeltilmesi istenmiĢ, kim 

istemiĢ? Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi‟nin kontrolörü istemiĢ. Ġlgili firma bu kusuru düzelttiğini 

söylemiĢ ama göstermemiĢ. Göstermeden beton dökmüĢ. Bizim kontrolörümüzde demiĢ ki; “Sen 

bunu söylüyorsun ama ben bunu görmedim. O yüzden bunu kabul etmiyorum” demiĢ. Ve tutanak 

tutmuĢ. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi de KarĢıyaka Belediyesi‟ne yazı yazmıĢ. DemiĢ ki; “Benim 

kontrolörüm kusurun giderildiğini görmeden beton döküldüğü için…” Çünkü, beton döktükten 

sonra artık o kusurun giderilip giderilmediğinin tespit Ģansı yok. “Bunu mühürle.” demiĢ. KarĢıyaka 

Belediyesi de mühürlemiĢ. Bu değil mi özeti? 2 gündür bu kadar hır-gür ettiğimiz Ģey bu değil mi? 

Burada neyi eleĢtiriyoruz? Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi‟nin kontrolörünün iĢini bihakkın yapmasını 

mı eleĢtiriyoruz? Bu kontrolörün tutanağı üzerine Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin, Pazartesi günü 

de söylediğim gibi “Bu bizim Ģirketimizin iĢidir.” demeden bununla ilgili yasal gereğinin yerine 

getirilmesini istemesini mi eleĢtiriyoruz? KarĢıyaka Belediyesine, Cumhuriyet Halk Partisi‟nin 

Yönetimindeki bir Belediyeye, “Bunun yasal gereğini yapın, mühürleme iĢlemi yapın.” demesini mi 

eleĢtiriyoruz? KarĢıyaka Belediyesi‟nin mühürlemesini mi eleĢtiriyoruz? Hangisini eleĢtiriyoruz? 

Bir kere önce bunu bir koyalım ortaya. Demek ki bu konuda herkes hemfikir. Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi Kentsel DönüĢüm Dairesi yaptığı kontrolü iyi yapmıĢ. Cümlemizi değiĢtirmenize gerek 

yok. Cümlemizi eğip bükmenize gerek yok. Kimse 300 metrekareyi, 500 metrekareyi 

küçümsemedi. ġunu söyledik, bir kere daha söyleyelim; “300 metrekaredeki bir hatayı bile bulacak 
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kadar ince iĢçilik yapıyoruz.” dedik. “Ve 300 metrekaredeki bir hatayı bile görmezden gelmiyoruz. 

Kendi Ģirketimizle ilgili bile gelmiyoruz” dedik. ġimdi Türkiye buna alıĢık değil tabii o yüzden bu 

kadar konuĢuyoruz. ĠĢimizi iyi yapmakla eleĢtiriliyoruz burada. Kontrolör ArkadaĢlarımız iĢini iyi 

yaptığı için eleĢtiriliyor. Bu mu? Tutanağı okuyor Sayın Grup BaĢkan Vekili, evet, doğru. Aynen de 

tespit etmiĢ, yasal gereğini de yapmıĢ. Bir Ģey rica ediyorum kendisinde, orada bir tane yerde 

“demir eksik kullanıldı, beton eksik kullanıldı” tespiti var mı? Buna rağmen çıkıp “demir çaldınız” 

demeye iftira demeyeceğim, ne diyeceğim? Hangi Türkçe‟de kelimeyi kullanacağım? Bir Ģey 

önersinler o zaman bana. Desinler ki; “Biz bu tutanakta olmayan bir Ģeyi söyledik ve siz bunu böyle 

tanımladınız.” desin. Tekrar söylüyorum, yine Erhan Bey‟in söylediği gibi, Sayın UZUNOĞLU‟nun 

söylediği gibi bıkmadan usanmadan gerçeği söylemeyi dile getireceğiz. Çünkü bizi algılardan, 

gerçekler korur. Gerçek bilgi, doğru bilgi, fikirlerimizi doğru üretmemize yol açar. Halkı doğru 

bilgilendirmek, bu Meclisin temel görevidir. Bunu yapmayıp, “iĢte burada binalar sağlam değil, 

insanlar korkar” deyip, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin ve ilgili birimlerin güvenini sarsmaya 

çalıĢmak yararsız ve halkın yararına da değil. ġunu eleĢtirmeleri gerekirdi eğer yapmasaydık. Bizim 

kontrolörümüz bu tespiti yapmasına rağmen Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi bunun yasal gereğini 

yapmasaydı bunu eleĢtirirlerdi, biz de eleĢtirirdik bunu. Derdik ki, “bunu yapın.” Yine Nilüfer 

Hanım‟ın söylediği gibi “Ne gerekiyorsa yapın.” Yıkımsa yıkım, düzeltmekse düzeltmek neyse… 

ĠĢte, Akkuyu Nükleer Santrali örneği verildi. “Bunu teknik olarak gidermenin yolu baĢkaysa onu 

yapın; ama giderin.” derdik. Örtbas mı etmiĢ Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi? Görmezden mi gelmiĢ? 

Yok, mu saymıĢ? Bakın dediler ki Pazartesi günü, “Bu kooperatif bu cüreti nereden alıyor?” Bugün 

de tekrar ettiler. Ve Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi bunlara tırnak içinde bu kelimeyi kullanmadı, ben 

mealen kullanıyorum. Yüz veriyor. Bakın bugün bir bildiri okudular. Dediler ki; “Kooperatif bunları 

söylüyor”. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesine de oldukça haksız eleĢtiriler yaparak bir bildiri ortaya 

koyuyor. Kooperatifin yaptığı bildiri doğru değildir. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin kurumsal 

kimliğine yaptığı eleĢtiriler yanlıĢtır, haksızdır, reddediyoruz. ġimdi peki, demek ki değilmiĢ. 

Demek ki bakın Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi kontrolörünün yaptığı iĢleri iliĢkin Ģikâyeti var. Sonra 

Sayın SOYER‟in açıklamalarının yine kısımlarını alarak, parçacıl yorumla kısımlarını alarak, 

“Bakın, 2 günde nasıl değiĢti?” Neyi değiĢmiĢ? ġunu söylüyor BaĢkan, ilk açıklamasında da Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi az önce yaptığım özeti yapıyor. “Kontrolör eksiği tespit etti, giderin” dedi. 

“Firma giderdiğini söyledi ama giderdiğini göstermedi. Bunun üzerine bizim arkadaĢımız da 

tutanak tuttu.” Yine aynı Ģeyi söylüyor Sayın BaĢkan. Diyor ki; “Yüklenici firma hata yapmadığını 

söylüyor.” ve biz, “ister hata yapmıĢ ol, ister yapma hata yapmadığını bize göstermediğine göre biz 

burayı mühürledik.” diyoruz. Aynı Ģeyi söylüyoruz. Lafı eğip bükmenin, lafa takla attırmanın bir 

anlamı yok ki. Aynı Ģeyi söylüyoruz. Yüklenici firma istediğini söyleyebilir. Bakın, yüklenici 

firmanın yaptığı iĢlemi, hatayı giderip gidermediğini tartıĢmıyoruz. Yüklenici firma hatayı gidermiĢ 

olabilir. Biz bunu tartıĢmıyoruz. Yüklenici firmaya diyor ki Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi; “Yaptığın 

hatayı düzelttiğini göstermedin” diyor. Doğru mu? Bunu söylüyor. “Madem ki göstermedin ben 

bunu giderilmemiĢ varsayarım.” diyor. Ve BaĢkan da diyor ki; “Yüklenici firma kendisi bir hata 

yapmadığını iddia ediyor ama biz buna rağmen konuya gösterdiğimiz hassasiyetin gereği olarak bu 

iĢlemi yaptık.” ġimdi ikide-birde burada, Sayın Ġl BaĢkanının geçmiĢteki kooperatiflerden bir 

tanesinin bir dönem yöneticiliğini yapmasını dile getiriyorlar ama bunu dile getirirken de yine 

Erhan UZUNOĞLU‟na atıf yapacağım, cümleyi eksik söyleyerek, sanki halen bu görevi 

yapıyormuĢ gibi de dile getirerek, mesela hiç “geçmiĢ dönem” demedi, “önceden yaptığı” demedi, 

önceki BaĢkanlarından demedi. ġimdi bunu yapmayın. Bu, bu Heyetin ve Ġzmir Halkının aklıyla 

dalga geçmek olur. Kimse kimsenin aklıyla alay etmesin. Herkes, herkesin belli bir zekâ 

seviyesinde olduğunu kabul etsin. Sayın Ġl BaĢkanı bu sürecin neresinde? Hiçbir yerinde. ġimdi biz 

geçmiĢteki faaliyetlerini, Ġl BaĢkanlarımızın geçmiĢteki faaliyetlerini mi tartıĢacağız burada? 

TartıĢacaksak geçmiĢteki faaliyetlerini Ġzmir Ġl BaĢkanlarının, bütün partilerin, bir oturum yapalım, 

geçmiĢ faaliyetlerini tartıĢalım burada. Ama bu gereksiz… 

ÖZGÜR HIZAL: TartıĢalım, tartıĢalım. 

MURAT AYDIN: Bu anlamsız, bu faydasız neden itiraz ettiğini biliyorum. …(Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Lafın nereye gittiğini bildiği için 

anladım.  

ÖZGÜR HIZAL: Peki, birbirimizin faaliyetlerini de tartıĢalım mı Murat Bey? 
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MURAT AYDIN: BaĢka bir Ģey daha söyleyeyim… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) BaĢka bir Ģey daha söyleyeyim. 

ÖZGÜR HIZAL: TartıĢalım bu konuyu. 

MURAT AYDIN: Belediye BaĢkanının… 

ÖZGÜR HIZAL: Murat Bey birbirimizin faaliyetlerini de tartıĢalım mı?  

MECLĠS BAġKANI: ġimdi… 

MURAT AYDIN: Belediye BaĢkanının… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… 

MURAT AYDIN: Belediye BaĢkanının Belediye BaĢkanının… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Özgür Bey. 

MURAT AYDIN: Belediye BaĢkanının sözünü değiĢtirmeden, Belediye baĢkanının sözünü 

tartıĢmadan… 

ÖZGÜR HIZAL: Sen biliyorsun… Sen biliyorsun. Çirkin bir yere götürdün. 

MURAT AYDIN: Bütün bu tartıĢmaları yapmadan. Hiçbir yere götürmedim. TartıĢmadan… 

ÖZGÜR HIZAL: Çok çirkin bir yere götürdün… 

MURAT AYDIN: Hiçbir yere götürmedim.  

ÖZGÜR HIZAL: Birbirimizin faaliyetlerini de tartıĢalım istersen.  

MURAT AYDIN: ĠĢte bakın bir…  

ÖZGÜR HIZAL: Cuma günü de bunu tartıĢalım. Hadi bakalım.  

MURAT AYDIN: Bir trol gibi burada gelip bağırıp çağıramazsınız bak. Her seferinde aynı Ģeyi 

yapmayın Özgür Beyciğim bak tekrar söylüyorum. Tekrar söylüyorum, rica ediyorum. (Salondan 

ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Çok ayıp ediyorsunuz, çok ayıp ediyorsunuz.  

MURAT AYDIN: Tamam peki.  

ÖZGÜR HIZAL: Birbirimizin… 

MURAT AYDIN: Birbirimizinkini de tartıĢırız canım sorun yok.  

ÖZGÜR HIZAL: Tamam, çok güzel. 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun Murat Bey.  

MURAT AYDIN: Bütün tartıĢmayı, bütün tartıĢma baĢta dile getirdiğim 3 dakikalık özetten 

ibaretken biz 2 gündür neyi tartıĢıyoruz burada dönüp dönüp? Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin bir iĢ 

yapma biçimi var. Bakın tekrar söylüyorum, bu iĢ yapma biçimini yanlıĢ bulabilirsiniz. Verdiği 

yapım oranları itibariyle faydasız da bulabilirsiniz, yetersiz de bulabilirsiniz, daha hızlı olması için 

yeni modeller de önerebilirsiniz; ama burada tartıĢtığımız ne bizim? Bu değil ki. Biz burada neyi 

tartıĢıyoruz? “Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ve ĠZBETON‟un güveni, insanların güveni 

kalmamıĢtır.” ġimdi bu lafı söylemek için hani elinde insanın bir Ģey olması gerekir. “Güveni 

kalmamıĢtır.” O gün Hüsnü Bey söylediği… Atıf yaptım Pazartesi günü, rica ettim. Dedim ki; 

“Bakın insanlara bir bilgiyi eksik ya da yanlıĢ verdiğiniz zaman insanların kaygılarını 

körüklüyorsunuz. Bunu yapmayın.” Dedi ki; “Binanın sağlam olduğunu insanlar düĢünsün ki bir 

deprem anında dıĢarıya çıkmaya çalıĢmasınlar.” ġimdi biz… Burada bunun tam aksini yapıyorlar. 

Bu binalardaki yapının yeterli olmadığının üzerinde tartıĢma yürütüyorlar. Bütün bunlara rağmen 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, ĠZBETON, ilgili firma yine de bu imalatın yerindeliğini, doğru olup 

olmadığını, yapılan hatanın giderilip giderilmediğini tartıĢmak istiyor ve bununla ilgili bir 

üniversiteden bir inceleme yapılmasını talep ediyor. Bunu da yaparlar. Ama bizim halk olarak ve 

halk adına burada denetim faaliyeti yapan Meclis faaliyeti yapan bir kurul olarak sormamız gereken 

Ģey Ģu; Bir eksiklik ve hata yapıldığı zaman Kurum çalıĢmıĢ mı? Kurumun mekanizmaları yürümüĢ 

mü? Kurumsal, Kurum doğru refleks göstermiĢ mi? Bunu konuĢuyoruz. ġimdi hepimiz aynı 

fikirdeyiz ki göstermiĢ, iyi yapmıĢlar. Kendileri de bizim Kontrolör ArkadaĢa teĢekkür etti, ben de 

ettim, Kemal Bey de etti, Tunç SOYER‟de etti. Niye o zaman burada mesele yapıyoruz? Yine 

Nilüfer Hanım‟ın söylediği gibi, buradan bir siyasi tartıĢma mı üretmek istiyoruz? Üretebiliriz. 

Tamam, bak buradan siyasi tartıĢma Ģuradan çıkar ki kısmen değindiler. Bu model doğru mudur, 

değil midir, etkili midir? Daha farklı yapılmalı mıdır? Bu tartıĢılır. Ama bu tartıĢmayı halk yararına, 

iĢin daha iyi yapılması yararına değil, yapılanı kötülemek, yapılan üzerinde bir Ģaibe doğurmak için 
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yaparsanız, hele hele bunu “Demir hırsızı, çaldınız.” cümleleriyle yaparsanız o zaman Cumhuriyet 

Halk Partisi Grubu buna tepki verir. Ġnsanlar da tepki verir, insanlar da tepki verir. Çünkü bu 

yaptığınız doğru değil. O yüzden kendisinin de okuduğu sözlük anlamıyla “iftira” olur bu ve buna 

“iftira” denir. Çünkü gerçek değil, gerçek değil. Gerçek olmayan bir Ģeyi varmıĢ gibi dile getirmek 

faydasızdır. Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyeleri, bu konuyu tekrar tekrar tartıĢtık, tekrar tekrar 

geldik. Hep aynı Ģeyleri konuĢtuk vesaire; ama Ġrfan ÖNAL'ın, Ġmar Komisyonu BaĢkanımızın 

söylediği gibi, meseleyi tartıĢırken her Ģeyi birbirine çorba ettik. Onu onunla karĢılaĢtırdık, bunu 

bununla karĢılaĢtırdık. ĠĢte Ġl BaĢkanlarımız üzerinden laf ettik. Oradan yürüdük, buradan geldik. 

Buna gerek yok. Ġzmir Halkının da bizim de, buradaki görevlilerin de zamanını böyle harcamamıza 

gerek yok. TartıĢmayı doğru zeminde yapmak, karĢılıklı olarak birbirimizi anlamayı da kolaylaĢtırır. 

Bir müzakerenin bir anlaĢmazlıkla ilgili görüĢmenin birinci koĢulu, nerede anlaĢamadığımız 

konusunda anlaĢmaktır. Nerede anlaĢamıyoruz? Görüyorum ki 2 gündür, bilmem kaç saati bulan 

tartıĢmada aslında anlaĢamadığımız bir nokta yok olayın özünde. Hepimiz aynı fikirdeyiz, aynı 

fikirdeyiz. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi kontrol iĢini iyi yapmıĢ, doğru yapmıĢ, yasal gereğini 

yapmıĢ. Ġsteyen bununla ilgili karĢı çıkabilir. Kooperatif diyebilir ki “Ben doğrusunu yaptım. 

Bununla ilgili ileri inceleme istiyorum.” diyebilir. Hakkıdır. Gerçekten de belki doğru yapmıĢtır. 

BaĢkan‟ın da söylediği bu. Bir Ģeyi çevirmeye, yumuĢatmaya filan çalıĢmıyor. Onların savunusunu 

dile getiriyor ve Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi de o firmaya “Sen yanlıĢ yaptın.” demedi. “Doğru 

yaptığını bana göstermedin.” dedi. Bu ikisi arasındaki farkı herkes anlar, herkes anlıyor bu ikisinin 

arasındaki farkı. Bunda anlaĢılmayacak bir Ģey yok. Çok uzatmayayım, son birkaç Ģeyle bitireyim. 

Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri bizi gerçek korur. Bizi doğru fikir üretmemizi, doğru 

refleksler göstermemizi, hayata doğru tavır göstermemizi sağlayacak Ģey gerçekliktir. Bunun adına 

ister algı deyin, ister gerçek ötesicilik, post truth deyin, ister baĢka bir Ģey söyleyin, bunların hepsi 

gerçeklik dıĢıdır. Ve bizim gerçeklik dıĢıyla burada harcayacak vaktimiz yok. Doğru zeminde 

tartıĢma… Evet, Sayın BOZTEPE söyledi, biz Ġzmir'den yanayız. Doğru, hepimiz Ġzmir'den 

yanayız. Yani o halde Ġzmir'in yararına olan tartıĢmayı doğru yerde yapalım. Ġyi yapılmıĢ bir Ģeyi 

sanki kötü yapılmıĢ gibi tartıĢıyoruz iki gündür burada. Bunu anlayamıyorum gerçekten. Bunu 

anlayamıyorum. Herkes o tutanağı tutan arkadaĢlarımıza teĢekkür ediyor; ama burada kötü bir Ģey 

yapılmıĢız gibi tartıĢıyoruz. O iĢi yanlıĢ yapan kiĢiler nereden buluyor bu cüreti? Görüyorsunuz ki 

boĢa cüret gösteriyorlar. Çünkü yasal gereğini yapıyor. Bakın bağırıyorlar, diyorlar ki; “Bize Ģöyle 

yaptınız, bize böyle yaptınız.” Biz de diyoruz ki; “Biz yasal gereğini yaptık, yasal gereğini yaptık.” 

Örtbas etmedik, görmezden gelmedik, idare etmedik, tolere etmedik… Nasıl tanımlarsanız 

tanımlayın. Bundan dolayı ilgili bürokrat arkadaĢlarımıza, baĢtan beri doğru tavrı gösteren bütün 

bürokrat arkadaĢlarımıza Ģükran borçluyuz Ġzmir adına. Çünkü hassasiyet gösterdiler. Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi BaĢkanı Sayın Tunç SOYER'e Ģükran borçluyuz yüzümüzü yere 

eğdirmediler. Neyse gereğini yaptılar kim olursa olsun bakmaksızın. Ve Ġzmir Halkının 

hassasiyetini dile getirdiler; ama rica ediyorum, söylediğimiz cümledeki Ģu kadar bin metrekarede 

300 metrekaredir lafını küçümseme olarak tanımlıyorlarsa ya bizi dinlemiyorlar ya anlamak 

istemiyorlar ya bile isteye sözümüzü çarpıtıyorlar. Metrekarenin küçüklüğünü söylememiz bir 

övünç kaynağımızdır. “Burada dahi yakalıyoruz.” Dedik, “Santim santim inceliyoruz.” dedik.  

ġimdi bunu söylüyoruz, hata yapılamaz mı? Yapılır. Bu hatayı doğru zeminde tartıĢmaktır bizim 

meselemiz ve doğru zeminde tartıĢmamızın da yolu bu. O yüzden defalarca konuĢtuğumuz, 

defalarca konuĢtuğumuz Ģeyde, nihayetinde hepimiz AK Parti Grubu da Milliyetçi Hareket Partisi 

Grubu da ĠYĠ Parti Grubu da Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi kontrolörünün iĢini iyi ve doğru yaptığı, 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin de bu tespit üzerine yasal gereğini yerine getirdiği konusunda 

hemfikir olduğumuza göre konu anlaĢılmıĢtır diye düĢünüyorum. Saygılarımla. (9 dakika) 

 

VII. ÜÇÜNCÜ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

MECLĠS BAġKANI: Peki. Değerli ArkadaĢlar, bir sonraki Meclis BirleĢimimiz, 16 Haziran 2023 

Cuma günü saat: 18.00‟da yapılacaktır. TeĢekkür ederim, iyi akĢamlar. 
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